
Art Stays je dogajanje pričel 

z video projekcijo sodelujočih 

umetnikov in odprtjem razstav 

umetnikov, kar je novost leto-

šnjega festivala sodobne ume-

tnosti. Ta podobno kot prejšnja 

leta zajema vse smeri sodobne 

umetnosti, poudarja umetniški 

vodja festivala Jernej Forbici. 

Društvo za glasbeno ume-

tnost Arsana je festivalsko do-

gajanje pričelo z vrhunskim 

koncertom zasedbe Perpetum 

Jazzile (na fotografiji). Umetni-

ški vodja festivala Arsana Mla-

den Delin je zadovoljen, da sta 

si oba festivala pridobila širok 

krog občinstva od blizu in da-

leč. V mednarodnem prostoru 

skrbita za njegovo promocijo 

vrhunska umetnika Stefan Mi-

lenkovič in Rade Šerbedžija, ki 

se bosta v mesto ob Dravi še 

vračala. Do konca festivala Art, 

ki povezuje oba festivala, bo 

Ptuj doživel eksplozijo ume-

tnosti z vsega sveta. 
MG
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Ptujsko � Začetek festivalskega poletja

Eksplozija umetnosti z umetniki z vsega sveta
V najstarejšem slovenskem mestu se je v sredo pričelo letošnje festivalsko poletje, ki ga bo 30. avgusta sklenil najstarejši slovenski 
festival domače zabavne glasbe.

Šport
Nikola Šafarić, 
Zavrč � »Krona 
je bila hrvaška 
reprezentanca«
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Ormož � Politični 
peskovnik v cirkuški 
areni
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Tednikov objektiv:

V katerih občinah in kako so 
urejena krožišča
Podravje  �  Po podatkih Javne agencije RS za varnost 

prometa se je z uvajanjem krožišč število prometnih nesreč 

zmanjšalo za 50 %, število poškodovanih pa za 75 %. Urejenost 

krožišč, ki jih je vedno več, pa je tudi ogledalo občin.
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Očima zabodel v srce
Hermanci � Družinskim tragedijam v 

našem okolju ni videti konca. V tem tednu je 

24-letni pastorek s škarjami v srce zabodel 

svojega očima Boštjana Habjaniča.

� Stran 24



spoštovalo odločitev kviaza, je 

še dodal.

Odločitev kviaza je podprl 

tudi najstarejši mestni svetnik 

Milan Krajnik (DeSUS). Silva 

Fartek (SDS), nekdanja učite-

ljica in članica sveta zavoda 

OŠ Breg, ki prav tako podpira 

kandidaturo zdajšnjega ravna-

telja Milana Fakina, je ocenila, 

„da so ljudje, ki želijo nagajati, 

vršilca dolžnosti ravnatelja pa 

si želijo, da jim ravnatelj ne bi 

dihal za ovratnik“.

Mestni svet je pozitivno 

mnenje k imenovanju ravnate-

lja OŠ Breg na podlagi amand-

maja svetniške skupine SDS za 

kandidata Milana Fakina pod-

prl s petnajstimi glasovi za in 

sedmimi proti.
MG

V mnenju k imenovanju rav-

natelja OŠ Breg pa je komisija, 

ki jo vodi Rajko Fajt (SDS), za 

31. sejo podala predlog pozitiv-

nega mnenja za oba kandidata, 

ki sta izpolnjevala pogoje za za-

sedbo tega delovnega mesta. 

Ravnatelje imenuje svet šole, 

ki si mora pred odločitvijo o 

izbiri kandidata ob vseh kan-

didatih, ki izpolnjujejo pogoje, 

pridobiti mnenje učiteljskega 

zbora, lokalne skupnosti, na 

območju katere ima šola sedež 

ter mnenje sveta staršev. Svet 

šole je 26. junija MO Ptuj poslal 

zaprosilo, da v 20-dnevnem za-

konskem roku oblikuje mnenje 

h kandidatoma, ki izpolnjujeta 

pogoje za ravnatelja šole. 

Na javni razpis, ki je bil maja 

letos objavljen v Štajerskem 

tedniku, so se prijavili trije 

kandidati, od katerih pogoje 

izpolnjujeta dva: Milan Fakin 

(zdajšnji ravnatelj, ki se mu 

prvi mandat izteče novembra 

letos) in Robert Murko. Ko-

misija za mandatna vprašanja, 

volitve in imenovanja je za oba 

kandidata podala pozitivno 

mnenje. Ker naj bi se mestni 

svet vendarle opredelil le do 

enega, so v svetniški skupini 

SDS, ki jo vodi Helena Neudau-

er, uspeli pridobiti čas za obli-

kovanje amandmaja (sejo so za 

10 minut prekinili), da se pozi-

tivno mnenje poda le za enega 

kandidata, za Milana Fakina, 

zdajšnjega ravnatelja. Pred gla-

sovanjem o amandmaju se je 

razvila zanimiva razprava, ki 

pa je potrdila razdeljenost me-

stnega sveta pri tej kadrovski 

rešitvi.

Mestni svet se mora oprede-

liti, je bil v svoji razpravi jasen 

Peter Pribožič (N.Si), ki je pod-

prl Fakina, saj ima ta tudi pod-

poro v kolektivu. Gre pa tudi 

za kandidata znotraj občinskih 

meja, je povedal Branko Bru-

men (SLS), kar je prednost. 

Lahko imajo tudi 
kraškega ovčarja, 
ker tako ali tako ne 
odgovarjajo za nič 

Na to, da bo težko odločati o 

kandidaturah, ker nimajo vpo-

gleda v dokumentacijo, pa je 

opozoril Miran Meško (SD). Po 

njegovem gre pri takšnem gla-

sovanju za glasovanje na pamet 

oz. za politično preštevanje, po 

čemer pravzaprav diši. Po in-

formacijah, ki si jih je pridobil, 

je zdajšnji ravnatelj sicer dobil 

podporo kolektiva, glasovanje 

pa da je bilo čudno, manjkalo 

naj bi kar nekaj članov kolek-

tiva, nekaj jih ni želelo glaso-

vati, ker naj bi si želeli vršilca 

dolžnosti. Svet staršev pa naj 

bi za ravnatelja podprl novega 

kandidata.

Ptujski župan Štefan Čelan je 

svetnike seznanil, da so si pri-

zadevali pridobiti mnenje tako 

sveta staršev kot kolektiva, a so 

bili pri tem, žal, neuspešni. Ob 

tem pa se je tudi vprašal o teži 

vpliva mestnih svetnikov v sve-

tu zavoda oziroma kadrovsko 

politiko šole, v katerem sedi 

pet učiteljev, trije starši in trije 

mestni svetniki. Kot že nekaj-

krat v podobnih razpravah se 

tudi tokrat kot župan ni želel 

opredeljevati, politično modro 

je podprl mnenje kviaza, četu-

di v mestnem svetu sam oseb-

no nima glasu. Dokler bodo 

ravnatelje v javnih zavodih, 

katerih ustanoviteljica je lokal-

na skupnost, imenovali tisti, ki 

niti materialno niti kazensko 

ne odgovarjajo za svoje odloči-

tve, se v kadrovanje kot župan 

tudi ne bo spuščal, kot tudi ni 

primerno, da bi se v to spuščal 

mestni svet. Vseeno mu je, ali 

imajo tam kraške ovčarje ali 

koga drugega. Poleg tega pa 

gre za mnenje, ki je neobve-

zujoče, saj se svet zavoda o 

ravnatelju avtonomno odloča, 

četudi naj bi ministrstvo za šol-

stvo v teh postopkih praviloma 
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Ptuj � Svetniška razhajanja pri mnenju za ravnatelja

Popolnoma nepotrebno in nepomembno politiziranje
Ptujski mestni svetniki so na zadnji seji na nek način presenetili s podaljšano razpravo k predlogu mnenja k imenovanju ravnatelja OŠ Breg. V prejšnjih razpravah 
na isto temo nekih pretiranih razprav ni bilo, bolj ali manj so se izšle brez dodatne razprave, svetniki niso spreminjali predloga mnenja komisije za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja. Tudi ni bilo „potrebe“, ker so dobili na mizo mnenje le za enega kandidata. 

Banalnost – ali blagovna znamka?
Zadnji teden je, priznali ali ne, najbolj 

brano in ogovarjano vse, kar je poveza-

no z rojstvom britanskega princa.

Res je, da marsikoga ni ravno najbolj 

zanimalo rojstvo še enega Zemljana, pa 

čeprav gre za modrokrvneža, a informa-

cijam, s katerimi smo bili bombardirani dnevno, da ne 

rečem že vsako uro, se pač ni bilo mogoče izogniti. In 

tako, ne le zaradi medijskega pompa, ampak tudi ali 

predvsem zaradi družabnega čveka, vsi vemo vse o no-

vorojenčku; od tega, koliko je tehtal, da ima bojda več las 

kot njegov ata, da je bolj podoben mami, da ima močna 

pljuča, da je seveda najlepši dojenček na svetu, do tega, 

kaj mu prerokujejo astrologi in vedeževalci, kakšen člo-

vek in kralj bo nekoč in še milijon drugih nepomembnih 

zadev.

Da se je v Veliki Britaniji medijska evforija začela že 

dva tedna pred približnim datumom poroda in dosegla 

neverjetne razsežnosti popolne ljudsko-medijske histerije 

takoj po „velikem“ dogodku, mi je sicer še nekako razu-

mljivo. Ampak, da so Angleži uspeli vso to banaliziranje 

več kot odlično prodati pravzaprav po vsem svetu, s Slo-

venijo vred, mi je pa že manj. Kraljevska družina je na-

mreč res močna (in mogočna) angleška blagovna znam-

ka in pričakovati je bilo, da bo to najpomembnejši do-

godek njihovega kraljestva. Da pa bo zasenčil vse ostale 

dogodke in zadeve tudi pri nas, pa je precej presenetljivo. 

Ali je mogoče bolj pravilno, da napišem žalostno?!

Ne žalostno zaradi dogodka samega, saj je rojstvo otro-

ka vedno vredno vsega veselja, ampak žalostno zato, 

ker se lahko vprašamo, ali sami res nimamo nikogar ali 

ničesar, česar bi se lahko tako veselili. In mislim, da res 

nimamo.

Imamo pa, recimo, kmete, ki bijejo plat zvona pred 

sprejetjem nepremičninskega davka in visokega katastr-

skega dohodka, ki so ta teden organizirali velik shod, a 

so ga očitno v nepravem času, saj skoraj niso bili deležni 

nobene pozornosti. Izbrali so pač napačen čas. Kajti prav 

takrat se je začel rojevati angleški princ. In ta dojenček je, 

žal, tudi za Slovence veliko večja blagovna znamka kot 

lastni kmetje. Ti so, kot kaže, bolj banalnost slovenskega 

vsakdanjika.
Simona Meznarič

Uvodnik

Foto: Črtomir Goznik

Župan Štefan Čelan je sicer politično modro podprl mnenje kviaza, pri tem pa dodal, da dokler bodo 
ravnatelje v javnih zavodih, katerih ustanoviteljica je občina, imenovali tisti, ki niti materialno niti ka-
zensko ne odgovarjajo za svoje odločitve, se v kadrovanje kot župan tudi ne bo spuščal, kot tudi ni pri-
merno, da bi se v to spuščal mestni svet. Vseeno mu je, ali imajo tam kraške ovčarje ali koga drugega. 
(Fotografija je simbolična)

Štefan Čelan, župan:

„Že večkrat sem povedal, da je zakonodaja, ki predpisuje 
postopke za imenovanje ravnateljev do ustanoviteljev in finan-
cerjev zelo nepravična. Z vidika materialne in kazenske odgo-
vornosti predstavnikov sveta zavoda, ki ima izključno pravico 
imenovanja ravnateljev, pa je, milo rečeno, primer pravne po-
vršnosti. Svet zavoda sestavlja pet učiteljev, trije predstavniki 
staršev in zgolj trije predstavniki ustanovitelja (MO Ptuj in še ti 
morajo biti iz različnih političnih strank). Nemalo primerov smo 
doživeli v naši državi, ko so računovodje in ravnatelji protizako-
nito uporabljali javna sredstva. Žal za te nepravilnosti nikoli niso 
odgovarjali tudi člani sveta zavoda kot najvišjega organa upra-
vljanja. Na odgovornost smo bili klicani župani, ki pa nimamo 
niti toliko vpliva, da bi nas vprašali ali se strinjamo s člani sveta 
zavoda, kaj šele s kandidati za ravnatelje. Ali se vam zdi, da je 
možno ob takšni kadrovski in siceršnji politiki učinkovito nad-
zirati delovanje javnih zavodov? Naj razume, kdor zmore. Zato 
sem povedal, da se že dolgo več na zanimam, kdo bo ravnatelj v 
kateri šoli in kdo bo skrbel za zakonitost delovanja teh zavodov 
(lahko tudi kraški ovčarji).«

Rajko Fajt, predsednik komisije za 
mandatna vprašanja, volitve in imenovanja:

„V komisiji sva dva člana, ob meni še Peter Pribožič, vztrajala, 
da se opredelimo do enega kandidata, saj tako komisija kot 
mestni svet morata nositi neko odgovornost, a sva bila pregla-
sovana. Za pozitivno mnenje k obema kandidatoma so bili člani 
komisije: Milan Krajnik, Aleš Štrafela in Emil Mesarič. Kot usta-
noviteljica se MO Ptuj mora opredeliti. Pri oblikovanju mnenja 
se tudi nismo naslanjali na mnenje sveta staršev in kolektiva, 
niti ga nismo iskali, kaj šele, da bi pisno zaprosili zanj, saj to ni 
praksa, komisija je avtonomen, samostojen organ.“



Najbolj se je iskrilo pri 

točkah, ki so bile povezane 

s sprejemanjem Občinskega 

podrobnega prostorskega na-

črta (OPPN) za gradnjo farm 

Irgolič v Sodincih in Marčec v 

Loperšicah ter pri sprejema-

nju odloka, ki definira katego-

rizacijo občinskih cest.

Kakšen seznam 
cest ima občina in 
kakšnega DRSC?

Ob odlok, ki ureja katego-

rizacijo občinskih cest, se je 

obregnil Stanislav Podgorelec 

in poudaril: »Iz dokumentov 

je razvidno, da na Direkcijo 

RS za ceste ni bil poslan ta-

kšen seznam cest, kot smo ga 

sprejeli na občinskem svetu. 

To je za nas sporno in nič dru-

gega.«

Vili Trofenik pa je o tem 

povedal: »Kar se tiče Odloka 

o kategorizaciji cest pa je ne-

sporno ugotovljeno, da gre za 

korupcijo in kriminal!«

Vroča julijska seja se je na-

daljevala z drugo in tretjo 

točko, ki sta bili zelo sporni 

že pri potrjevanju dnevnega 

reda – prvim branjem odlo-

kov o OPPN, ki bi omogočila 

gradnjo dveh farm. Projekte je 

natančneje predstavil Boštjan 

Najžar iz uprave občine Or-

mož; pri farmi Irgolič v Sodin-

cih gre za gradnjo piščančje, 

v naselju Loperšice pa za gra-

dnjo prašičje farme Marčec s 

kapaciteto od 600 do 700 pra-

šičjih pitancev.

Vili Trofenik s podano ob-

razložitvijo ni bil zadovoljen. 

Dejal je, da gre v primeru 

Irgolič za zlorabo začasne iz-

jeme v Zakonu o kmetijskih 

zemljiščih, kar je vidno iz pre-

dlaganega akta, saj ne določa 

kapacitete, poleg tega pa je 

načrtovani objekt v območju 

goste poselitve, ki je pretežno 

stanovanjska.

Kaj je pomembneje 
– smrad ali 
samooskrba?

»V naselju Sodinci imamo 

pet ali šest kmetij in tudi dve 

farmi. Predlagatelj in pripra-

vljavec ne dajeta odgovorov 

na bistvena vprašanja o zago-

tavljanju kakovosti življenja v 

neposredni bližini. Pripombe 

ne pomenijo nasprotovanja 

izgradnji objektov za potre-

be razvoja kmetijstva, ampak 

opozorilo na neustrezno rav-

nanje s tako pomembno pro-

blematiko, kot je umeščanje 

farme v gosto poseljen pro-

stor. Predložen in dopolnjen 

osnutek OPPN za farmo Irgo-

lič dokazuje neustrezno ka-

kovost v aprilu sprejetega ob-

činskega prostorskega načrta 

(OPN). Iz navedenih razlogov 

se s predloženim aktom ni 

možno strinjati, odgovornost 

za morebitne težave, ki bi jih 

lahko imeli investitorji zaradi 

na tak način sprejetega akta, 

pa pripišite sami sebi,« je ra-

zložil Trofenik.

Simon Kolmanič se je na 

Trofenikove besede odzval s 

pripombo, da gre pri gradnji 

večjih objektov za kmetijsko 

rabo res za dvorezen meč. »Na 

eni strani stremimo k poviša-

nju stopnje samooskrbe, na 

drugi strani pa si nihče v svo-

jem bivalnem okolju ne želi 

smradu. Nesprejemljivo je, da 

se investitorjem že predhodno 

grozi s težavami pri pridobiva-

nju soglasij. Menim, da je ljudi, 

ki so pripravljeni investirati in 

ustvarjati, treba podpirati.«

Podobno je (ob vprašanju 

gradnje svinjske farme) razmi-

šljal tudi Dušan Cvetko: »Inve-

stitorje v kriznih časih je treba 

podpreti! Razumem pa tudi 

tiste, ki želijo živeti v zdravem 

in čistem okolju.«

»Ne poveste niti, 
koliko kljunov 
bo v farmi!«

Trofenik se je na njegove 

besede takoj odzval in dejal: 

»Podtikate mi, da grozim in 

nasprotujem. Niste sposobni 

razpravljati z argumenti. Inve-

stitorja s svojim nezakonitim 

delovanjem ogrožate vi. Kje 

piše, kakšna bo kapaciteta 

farme? Ne poveste niti, koliko 

kljunov bo v tej farmi!« Da bi v 

odloku moralo biti opredelje-

no število glav živine in da so 

informacije pomanjkljive, sta 

se strinjala tudi svetnika Sta-

nislav Podgorelec in Boštjan 

Štefančič.

Svetnik Martin Hebar je Tro-

fenikovo nasprotovanje OPPN 

razumel kot nevoščljivost. »Za-

vrnitev tega odloka bi pome-

nila, da se onesposobi ljudi, ki 

nameravajo svojo dejavnost 

širiti, in to samo z namenom, 

da preživijo. Omogočimo jim 

vendar preživetje.« 

Trofenik je pojasnil, da nje-

gov namen ni nasprotovanje 

gradnji farme, ampak opozar-

janje na nepravilnosti, ki naj bi 

jih župan in uprava storila pri 

sprejemanju odloka: »Zagovar-

jam stališče, da bi investitorji 

čim prej prišli do možnosti 

realizacije naložbe. Za bližnje 

sosede pa bi moralo biti še 

naprej omogočeno zdravo ži-

vljenjsko okolje.« 

Nekoliko manj razprave je 

bilo okrog OPPN za gradnjo 

farme Marčec v Loperšicah, 

kjer pa so do predvidene gra-

dnje skeptični sokrajani, ki so 

na pripravo akta podali tudi 

nekaj pripomb zaradi bojazni, 

da bo smrdelo in možnosti 

odtekanja gnojevke v podtal-

nico. Oba odloka, potrebna za 

sprejem OPPN za obe farmi,  

je občinski svet potrdil.

Kaj se je dogajalo v nada-

ljevanju seje, ko se je pošteno 

zaiskrilo okoli vprašanja, kam 

z denarjem od pobiranja sme-

ti in okoli poročila NO, kjer si 

je Trofenik prislužil županov 

opomin, pa v prihodnji izdaji 

Štajerskega tednika.
Mojca Zemljarič

Ormož � Seja občinskega sveta o kurjih kljunih

Politični peskovnik v cirkuški areni
Svetnik Vili Trofenik si je na ponedeljkovi 24. redni seji občinskega sveta v Ormožu prislužil opomin župana. Večna politična tekmeca, nekdanji 
župan Trofenik in aktualni župan Alojz Sok, sta se besedno mečevala skozi vso sejo. Seveda vsak s svojimi podporniki. Na Sokovi strani sta to bila 
občinska svetnika Simon Kolmanič in Martin Hebar, na Trofenikovi strani pa svetnika Boštjan Štefančič in Stanislav Podgorelec.
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Foto: Mojca Zemljarič

Ena zelo pomembnih informacij za potrditev OPPN (in gradnjo farme) je po besedah Trofenika tudi 
število kljunov. Ne občinskih, ampak kurjih, zato fotografija tokrat ni simbolična.

Foto: Mojca Zemljarič

Svetnik Vili Trofenik je ves čas, dokler je zdržal na seji, javno po-
učeval vse prisotne. O čem pa je župana učil med odmorom (na 
posnetku), je ostala skrivnost. 

Dva odmora potrebna že pri 
sprejemanju dnevnega reda …

Da bo seja dolga in naporna, je bilo zaslutiti že pri prvi točki, 
potrjevanju dnevnega reda, za kar so porabili celo uro in izko-
ristili dva odmora. Po prvem odmoru so glasovali o predlogu 
opozicije za umik nekaterih točk dnevnega reda. Trofenik in 
njegovi somišljeniki bi z dnevnega reda umaknili ali spremeni-
li skoraj polovico predlaganih točk. Ker pa županov glasovalni 
stroj (op. a., župan Sok ima v občinskem svetu na svoji strani 
večino svetniških glasov) predlogov Trofenikove opozicije ni iz-
glasoval, je ta med postopkom glasovanja večkrat glasno pro-
testiral. »Zahtevam pravico do obrazložitve glasu. Dovolj ste že 
na sodišču, nimate pravice kratiti mojih temeljnih pravic,« so 
se glasili Trofenikovi medklici v času glasovanja o umiku dolo-
čenih točk dnevnega reda. »Gre za zavestno ignoranco pravne 
države. Še zlasti, ker se župan, sicer v pravici, ki jo ima do 
opredelitve, poslužuje neresnic. Glede druge in tretje točke o 
OPPN gre za kršitev temeljne določbe Poslovnika občinskega 
sveta, da mora vso ustrezno gradivo biti posredovano svetni-
kom, in sicer grafično ter tekstualno. Od grafičnega dela smo 
dobili eno petino za en odlok, za drugega pa nič! S takšnim 
ravnanjem škodite sebi, ugledu občine, pa tudi investitorjem, 
ki se lahko zaradi tega znajdejo v nemogoči situaciji in posle-
dice pripišite kar sebi.«

Na tej točki je župan Sok Trofeniku vskočil z besedo in želel 
njegovo govorjenje prekiniti, vendar se prvi ni dal. »Pa ne mo-
rete vi meni, kak se vam zdi … Vem, da ste nervozni. Nisem 
dejal, da ste vi naredili kaznivo dejanje. To naj ugotavljajo pri-
stojni organi.« 

Sok je še naprej poskušal: »Gospod Trofenik, dovolite …« Tro-
fenik pa kar dalje: »Ne rabite vi meni čisto nič pridigati. Poslu-
žujem se tega, kar mi Poslovnik dovoljuje. In nehajte mi kratiti 
temeljno pravico, da sodelujem v upravljanju javnih zadev. To 
je ustavna in temeljna pravica. In mi je vi ne morete vzeti.«

Sok pa: »Nima smisla, da vam dajem opomin, ker tudi to ne 
zaleže. Imeli ste možnost dveh minut, da ste obrazložili svoj 
glas in podali svoje stališče. Ko pa ste začeli govoriti o krimi-
nalizaciji, pa sem vam moral besedo odvzeti in tudi dve minuti 
sta potekli.«

Po uri žolčne razprave in dveh odmorih je sledilo glasovanje 
o dnevnem redu. Potrdili so ga z 11 glasovi za in štirimi proti.

Župan Alojz Sok je dan po seji na naše novinarsko vpraša-
nje, ali so bile v Odloku o kategorizaciji občinskih cest nakna-
dno narejene spremembe, kot je na seji trdil Trofenik, odgovo-
ril pritrdilno: »Sprejet odlok o kategorizaciji občinskih cest se 
od soglasja Direkcije RS za ceste, ki je bilo izdano, razlikuje 
v toliko, da so nekateri odseki nekoliko krajši, nekateri pa 
nekoliko daljši. V celoti pa je skupna dolžina vseh na novo ka-
tegoriziranih cest nekoliko krajša, kot je bilo izdano soglasje. 
Gre za cestne odseke, za katere si je občina pridobila izjave 
lastnikov, da se le-ti strinjajo s kategorizacijo. Naknadno ni 
bilo vpisanih nobenih novih odsekov.«

Na vprašanje, ali je bilo v zvezi s potrjevanjem OPPN-jev 
svetnikom posredovano pomanjkljivo gradivo, pa je župan 
Sok navedel: »Glede OPPN za farme je svetnikom bilo posre-
dovano gradivo, ki je običajno za odločanje na sejah občin-
skega sveta. Res pa je, da nekateri svetniki vedno izražajo 
nezadovoljstvo v zvezi z predlaganimi gradivi.«



Krožišča rastejo kot gobe 

po dežju; v spodnjepodravskih 

občinah smo jih našteli kar 25, 

nekaj jih je že v gradnji ali tik 

pred njo, kar nekaj pa je tudi še 

načrtovanih. Preverili smo, kje 

vse so, koliko so stala in kako 

so urejena, kajti krožišče je lah-

ko tudi ogledalo občine.

Kidričevo - prvo kro-
žišče v Cirkovcah

Župan Anton Leskovar na 

naša vprašanja ni hotel odgo-

voriti, sodelovanje pa je odklo-

nil tudi po telefonski in osebni 

prošnji. Pa smo pobrskali po 

naših arhivih in ugotovili, da 

v občini Kidričevo trenutno 

urejajo edino krožišče v centru 

Foto: Črtomir Goznik

Najlepše krožišče na Ptuju, na Potrčevi ob vhodu v ptujsko bolni-
šnico, so s pomočjo sponzorjev in donatorjev leta 2010 uredile 
članice Soroptimist kluba Ptuj, ki skrbijo tudi za njegovo vzdrževa-
nje. Urejeno je kot stičišče rimskih cest z osrednjim arheološkim 
spomenikom.
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Spodnje Podravje � V katerih občinah in kako so urejena krožišča?

Ne le varna za promet, lahko so tudi lepa na pogled
Krožišča, ki jih je na naših cestah vedno več, se gradijo predvsem za zagotovitev večje prometne varnosti udeležencev v prometu in vzpostavitev večje pretočnosti 
prometa. Po podatkih Javne agencije RS za varnost prometa se je z uvajanjem krožišč namesto klasičnih križišč število prometnih nesreč zmanjšalo celo za 50 %, 
število poškodovanih pa za 75 %.

Foto: MG

Tako izgleda eno izmed krožišč v francoski Provansi …

Foto: M. Ozmec

Sredi krožišča v centru Zavrča je jeklena skulptura kipa haloške-
ga putarja, pod njim pa granitne plošče z napisi vseh vasi v občini 
Zavrč.

Razlika med »običajnim« in turbokrožiščem
Klasično dvopasovno krožišče Turbokrožišče

Prometni pasovi so označeni z ločilno črto. Prometni pasovi so med seboj fizično 
ločeni.

Voznik lahko poljubno izbira izvoz. Voznik se mora pravilno razvrstiti že pred 
uvozom.

Pri uvozu v krožišče voznik opazuje vozila 
na obeh prometnih pasovih.

Pri uvozu v krožišče voznik opazuje samo 
vozila na enem krožnem prometnem pasu.

Mogoče je prepletanje (voznik lahko 
menjava krožni prometni pas).

Ni prepletanja (je samo ena točka, v kateri 
lahko voznik sprejme odločitev, da bo 
krožišče zapustil ali pa nadaljeval krožno 
vožnjo) oziroma menjave prometnega 
pasu.

Voznik si lahko izbere izvoz tudi v smeri, 
iz katere je prišel (prevozi cel krog in se 
obrne nazaj k točki, na kateri je vstopil v 
krožišče).

Praviloma na teh krožiščih vračanje v smeri 
prihoda ni mogoče.

Hitrost motornega prometa v teh krožiščih 
je odvisna od izvedbe priključkov.

Praviloma so ta krožišča zasnovana tako, 
da hitrost vozil v njih ne preseže 35 km/h.

Turbokrožišča
V Sloveniji pa so uveljavljena že tudi t.i. turbokrožišča – to so krožišča s spiralnim potekom 

krožnega vozišča. »Ocenjujemo, da je v Sloveniji približno 20 tovrstnih krožišč. Eno prvih je 
bilo zgrajeno v Kopru. Med največje turbokrožišče pa spada rondo Tomačevo v Ljubljani. Za 
določanje primernosti uvedbe tipa krožišča, torej običajnega ali turbokrožišča, je treba za vsak 
primer posebej izdelati študijo primernosti izvedbe krožišča. Turbokrožišča se gradijo tam, kjer 
je veliko prometa v eni smeri, tako se ta pas loči od ostalega prometa, kar poveča njegovo 
pretočnost. Prav tako se uveljavljajo na štiripasovnih cestah,« so pojasnili na DRSC

Napake voznikov v krožiščih
Pravila za vožnjo v krožišču so dokaj enostavna: vedno ne-

prednosten uvoz na krožišče, obvezno zavijanje na desno, 
promet teče v obratni smeri urnega kazalca, in če zgrešimo 
izvoz, zapeljemo še en krog, enako velja, če se ne uspe-
mo razvrstiti na zunanji vozni pas za zapuščanje krožišča. 
Kljub vse pogostejši uporabi krožišč ta še vedno povzročajo 
težave številnim voznikom. Pri enostavnih krožiščih z enim 
prometnim pasom sicer ni veliko težav, vsi namreč vozijo 
po enem pasu, vozila, ki so že v krožišču, imajo prednost 
pred tistimi, ki se šele vključujejo na krožišče, pred izvozom 
voznik s smernikom nakaže, da bo zapustil krožišče, s či-
mer obvesti o tem tako tiste, ki vozijo v krožišče, kot tiste, 
ki vozijo za njim. Večje težave voznikom povzročajo krožišča 
z več pasovi. Po besedah inštruktorja varne vožnje Štefa-
na Vrbnjaka so najpogostejše napake, ki jih vozniki delajo v 
krožiščih, poleg neprilagojene hitrosti, da se vanje ne znajo 
pravilno vključevati in ne upoštevajo prednosti v krožišču, 
prednost ima namreč vozilo, ki je že v krožišču. Opozarja 
pa tudi, da vozniki ne upoštevajo pravila, da morajo, kadar 
peljejo na prvi izvoz, uporabiti zunanji pas, če pa krožišče 
zapuščajo pri drugem ali tretjem izhodu, morajo uporabiti 
notranji pas.

PK

Foto: M. Ozmec

V občini Majšperk je lepo urejeno krožišče na Ptujski Gori, sredi 
katerega stoji kip slepe deklice.

Cirkovc. Že lani so za izvajalca 

skoraj 444 tisoč evrov vredne 

investicije izbrali podjetje EM-

Grad s Hajdine. To ureja trikra-

ko krožišče v stičišču prome-

tnih vpadnic južno od cerkve v 

centru Cirkovc in ostalo infra-

strukturo. 

Majšperk - dve lepo 
urejeni krožišči

V občini Majšperk imajo 

lepo urejeni dve krožišči, je po-

jasnila županja Darinka Fakin. 

Eno krožišče je v samem cen-

tru Majšperka, v neposredni 

bližini trgovskega centra Jager, 

drugo pa na Ptujski Gori. Sredi 

krožišča na Ptujski Gori stoji 

kip slepe deklice, ki kaže na 

baziliko Marije zavetnice. Po 

oceni županje je celotna ure-

ditev tega krožišča veljala okoli 

10.000 evrov. Krožišče v cen-

tru Majšperka pa je urejeno s 

priložnostno zasaditvijo, kar 

velja občino okoli 500 evrov 

letno. Za obe krožišči skrbi 

občinski vzdrževalec z delavci, 

zaposlenimi na javnih delih. 

Sicer pa v tej občini načrtujejo 

še gradnjo krožišča v Sestržah.

Zavrč - sredi kroži-
šča haloški putar

V občini Zavrč imajo za se-

daj urejeno le eno krožišče, in 

sicer v naselju Zavrč, v križišču 

regionalnih cest. Omenjeno 

krožišče je zgradila Direkcija 

RS za ceste, sredi krožišča so 

postavili jekleno skulpturo 

haloškega »putarja«, ob njej pa 

so na zemljišče položene grani-

tne plošče z imeni posameznih 

naselij v občini. Kot je pojasnil 

župan Miran Vuk, za urejenost 

krožišča skrbi občina preko 

zaposlene vzdrževalke, zato s 

tem nima posebnih stroškov.

Ptuj – skupaj že 
11 krožišč

Po številu krožišč Ptuj zago-

tovo sodi med občine z največ 

krožišči. Prvo krožišče je bilo 

odprto leta 2007, ko se je ob 

Ormoški cesti zgradil poslov-

no-trgovski center Qlandia. 

V občinski lasti so štiri: na 

Potrčevi ob vhodu v ptujsko 

bolnišnico, ki je tudi najlepše 

in poudarja zgodovino iz an-

tičnega Ptuja, njegova zasnova 

naj bi tudi narekovala ureditev 

drugih krožišč na območju MO 

Ptuj, na Potrčevi je tudi manj-

še kamnito krožišče, tretje je 

pri Suhi veji, četrto, prav tako 

majhno, pa za objekti Elektra 

Ptuj in KGZS – Zavoda Ptuj v 

neposredni bližini Puhovega 

mostu, ki je tudi najmanj ureje-

no, po navadi ga krasi izjemno 

visoka trava.

„Veseli me, da so mestne sve-

tnice in svetniki sprejeli pobu-

do o našem mestu kot mestu 

brez semaforjev. Zato smo se 

lotili intenzivne gradnje kro-

žišč, trenutno jih je zgrajenih 

enajst, v gradnji je dvanajsto, 

in sicer na Puhovi cesti na Ptu-

ju. Glede na izsledke prometne 

študije smo se v MO Ptuj odlo-

čili, da bomo ukinili vsa sema-

forizirana krožišča in jih na-

domestili s krožišči. Prav tako 

nameravamo vsa pomembna 

obstoječa križišča rekonstrui-

rati v krožišča. Koliko so stala 

vsa ta državna križišča, ne vem 

povedati, povprečna cena za 

izgradnjo krožišča pa znaša 

dobrih 500.000 evrov. Naše 

najlepše in najbolj urejeno kro-

žišče je na Potrčevi, kjer smo s 

pomočjo Soroptimist kluba 

Ptuj pokazali, kaj se da storiti, 

če z mestom resnično živimo 

in zgolj od njega živimo,« je o 

krožiščih povedal ptujski žu-

pan Štefan Čelan.

Hajdina – štiri kroži-
šča, eno občinsko

V občini Hajdina se ponaša-

jo s štirimi krožišči, od tega je 

le eno občinsko, ob mostu pre-



ko kanala v Hajdošah, ki je bilo 

kot prvo zgrajeno leta 2008.

Zanj vzorno skrbi Društvo 

žensk Hajdoše v sodelovanju 

z vaškim odborom. Tri držav-

na krožišča pa so bila zgrajena 

v sklopu izgradnje avtoceste 

Slivnica–Draženci, in sicer na 

regionalni cesti na meji med 

občinama Hajdina in Ptuj na 

začetku Draženske ceste, na re-

gionalni cesti, odcep Hajdina–

Slovenska Bistrica, na vzhodni 

strani avtoceste ter na glavni 

cesti, odcep Hajdina–Sloven-

ska Bistrica pred avtocestno 

bazo na zahodni strani avtoce-

ste. Trenutno predstavlja stalni 

strošek na vseh štirih krožiščih 

redna košnja trave, ki jo izva-

ja hajdinski občinski režijski 

obrat. Stroški pa znašajo 480 

evrov letno. Kot je povedal haj-

dinski župan Stanislav Glažar, 

se s pristojnimi državnimi služ-

bami že dalj časa pogovarjajo o 

urejanju krožišč, ki bi izboljša-

la zunanji videz in prepoznav-

nost občine. Novo krožišče pa 

skupaj z Direkcijo za ceste RS 

planirajo še na Spodnji Hajdini 

ob gasilskem domu.

Videm - dve krožišči, 
eno s kapelico, dru-
go s kipom

V občini Videm sta urejeni 

dve krožišči. Prvo je bilo zgra-

jeno leta 2008 namesto precej 

nepreglednega križišča; ker je 

sredi polj, je bilo zlasti nevarno 

v času bujne rasti koruze. Tu se 

križata cesti Sela–Ptuj in Lan-

cova vas–Apače. Ob tem križi-

šču je stalo kužno znamenje, ki 

so ga sedaj prestavili v sredino 

krožišča. Stroški gradnje kroži-

šča: 110.000 evrov.

Drugo krožišče v središču 

občine je bilo zgrajeno letos in 

je trikrako. Iz njega vodijo ce-

ste proti centru vasi in Leskov-

cu, proti Ptuju in proti Lancovi 

vasi. V sredini krožišča je oze-

lenjen otok, na katerem stoji 

skulptura akademskega kipar-

ja in restavratorja Viktorja Goj-

koviča Sožitje z elementi, ki 

simbolično prikazujejo obča-

ne Vidma. Stroški gradnje kro-

žišča: 430.000 evrov (vključno 

s stroški odkupa zemljišč, ure-

ditve ograj itd.); stroški skulp-

ture: 16.000 evrov.

Trnovska vas – eno 
krožišče, ki še čaka 
na olepšavo

Krožišče v občini Trnovska 

vas je po besedah župana Aloj-

za Benka stalo nekaj več kot 

900 tisoč evrov. Krožišče v 

njihovi občini ni nastalo zato, 

ker je gradnja le-teh aktual-

na in moderna, pač pa zaradi 

potreb prometa, ki poteka po 

cesti skozi Trnovsko vas in po 

bližnji avtocesti. Z gradnjo kro-

žišča so zmanjšali hitrost vozil, 

ki so skozi Trnovsko vas vozila 

90 km/h in več. V krožišču tre-

nutno raste samo trava, ven-

dar je po besedah župana že v 

pripravi nova ureditev, denar 

zanjo pa naj bi pridobili iz raz-

pisa za ureditev vaških jeder. 

V krožišče bodo tako umestili 

nekaj glavnih znamenitosti 

občine, in sicer nekaj v zvezi z 

močvirsko logarico, Simičevo 

domačijo in sivo čapljo.

Juršinci – eno 
narejeno, drugo 
v gradnji 

V Juršincih imajo zaenkrat 

eno samo krožišče, v centru 

občine. V osredju krožnega kri-

žišča so zasadili vinsko trto, za 

katero skrbi Društvo vinogra-

dnikov, ki tudi obere grozdje, 

sicer pa vanj jeseni postavijo 

klopotec, pozimi pa ga  okrasi-

jo z novoletno jelko. V načrtu 

pa je gradnja še enega kroži-

šča, in sicer v naselju Gabrnik. 

V sredo tega krožišča bodo po-

stavili skulpturo boksarja, saj 

je znano, da v bližini z družino 

živi naš boksarski velemojster 

Dejan Zavec. Župan Kaučič 

pravi, da bodo stroške izdela-

ve kipa pokrili s sponzorskimi 

sredstvi. Gradnja novega krož-

išča bo povezana še z več dru-

gimi deli (izgradnjo pločnika, 

postavitvijo javne razsvetljave, 

ureditvijo dveh avtobusnih po-

staj in premestitvijo kapele), 

vsa opisana naložba pa bo po 

oceni projektanta zahtevala 

slaba dva milijona evrov.

Dornava – dve 
krožišči

V občini Dornava imajo dve 

krožišči, obe v naselju Dorna-

va. Prvo je pri gasilskem domu 

in lokalu Mark 69. Krožišče sta 

pred leti uredili in financirali 

Direkcija RS za ceste in Obči-

na Dornava, saj gre za lokacijo, 

kjer se stikata regionalna in 

lokalna cesta. Kot je pojasnil 

župan Rajko Janžekovič, je bilo 

krožišče vzpostavljeno s ciljem 

umirjanja prometa, za košnjo 

trave pa skrbi Občina. Drugo 

krožišče v Dornavi je pri več-

stanovanjskem objektu Vila 

pri lipi, kjer se sreča pet cest. 

Predhodno sta bili na tem me-

stu dve trikotni križišči, ki sta 

bili nevarni. Znotraj krožišča 

je zasajena cvetlična gredica, 

za katero skrbita Vaški odbor 

Dornava in Občina Dornava.

Precej občin 
še brez krožišč

Nobena izmed treh občin 

na ormoškem območju – Or-
mož, Središče ob Dravi in 
Sveti Tomaž – nima krožišča. 

Središki župan Jurij Borko je 

pojasnil, da se v njihovi občini 

v prihodnje gradnja krožišča 

predvideva, in sicer na ob-

močju načrtovane poslovno-

obrtne cone, vendra še ne v 

kratkem. Župan občine Sveti 

Tomaž Mirko Cvetko je razlo-

žil, da v njihovi občini krožišča 

nimajo in ga niti ne načrtujejo. 

Tudi v občini Ormož so brez 

krožišča, vendar se dogovar-

jajo za namestitvi montažno-

simulacijskega krožišča pri or-

moškem hotelu. 

Tudi v občini Gorišnica 

zaenkrat nimajo nobenega 

krožišča, po besedah župana 

Kokota pa v kratkem načrtuje-

jo gradnjo dveh. Prvega bodo 

gradili na regionalni cest, pri 

bencinskem servisu Žiher v 

Moškanjcih. Investitor gradnje 

bo Direkcija RS za ceste, Obči-

na Gorišnica bo sofinancirala 

gradnjo priključkov z lokalnih 

cest ter kolesarsko stezo in 

pešpot. Krožišče je potrebno 

zaradi umirjanja prometa, saj 

gre za črno točko, na kateri 

so se v preteklosti že zgodile 

hude prometne nesreče. Gra-

dnja krožišča naj bi se začela 

prihodnje leto. Drugo krožišče 

v občini Gorišnica je predvi-

deno v Moškanjcih, na odseku 

ceste proti železniškemu pre-

hodu v smeri Tibolcev. 

Brez krožišča so tudi v obči-

ni Cirkulane, kjer ga po bese-

dah župana Janeza Jurgca niti 

ne načrtujejo. Raje bi namreč 

videli, da bi se za večjo zago-

tovitev prometne varnosti ob 

cesti od Dolan do Cirkulan v 

prihodnje zgradila kolesarska 

steza.

Prav tako so zaenkrat brez 

krožišča v Markovcih, v nasle-

dnjem letu pa načrtujejo uredi-

ti vsaj enega ali morda dva, in 

sicer ob regionalni cesti Ptuj–

Ormož pri marketu Špic in 

nekoliko naprej, v neposredni 

bližini prodajalne KZ Ptuj.
MG, MZ, PK, JŠ, OM

Foto: Črtomir Goznik

Za edino občinsko krožišče v občini Hajdina vzorno skrbijo članice 
Društva žensk Hajdoše v sodelovanju z vaškim odborom Hajdoše.
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Nesreče v krožnih križiščih
PROMETNE NESREČE V KRIŽNIH KRIŽIŠČIH V LETU 2012
LETO Št. pro-

metnih 
nesreč

Prometne nesreče Poškodbe Skupaj 
poškod-
be (H+L)

S smrtnim 
izidom

Telesna 
poškodba

Materialna 
škoda

Smrt Huda tel. 
poškodba

Lažja tel. 
poškodba

2012 195 1 57 137 1 7 62 69
Vir: Javna agencija RS za varnost prometa 

V krožiščih le 0,9% vseh nesreč
Uspešnost uvedbe krožišč v Sloveniji je očitna, saj se je število prometnih nesreč zelo zmanj-

šalo, a se te vseeno še dogajajo. Po podatkih Javne Agencije RS za varnost prometa je bilo 
lani evidentiranih 22.035 prometnih nesreč, od tega se jih je v krožiščih zgodilo 195 (0,9%). 
V teh 195 nesrečah je bilo poškodovanih 69 oseb, od tega 62 lažje in 7 huje, umrla pa je ena 
oseba (voznik motornega kolesa).

Najpogostejši vzrok za omenjene prometne nesreče je neupoštevanje pravil o prednosti 
(29%) in nepravilen premik z vozilom (18%).

Najpogostejši vzroki prometnih nesreč v krožiščih so: prehitevanje pred krožiščem, trki s 
pešcem/kolesarjem, trki in naleti pri izvozih oz. uvozih ter menjavi prometnih pasov, naleti v 
sredinski ali ločilni otok, zanašanja in zdrsi ter drugo. 

Pripravljajo se projekti
za še 11 krožišč

Krožišča so tudi po mnenju odgovornih na Direkciji RS 
za ceste zelo dobrodošla z vidika prometne varnosti ude-
ležencev v prometu. Kot so povedali, je na državnih cestah 
v Sloveniji  210 večjih krožišč, 4 manjša in 10 montažnih 
krožišč.

Proces uvajanja krožišč v Sloveniji se je pričel v letih 1989 
oz. 1990. Po nekaterih informacijah lahko za prvo krožišče 
“novega vala” štejemo krožišče na Žalah, ki je v mestni ob-
čini Ljubljana.

Na območju celotnega Podravja bi se naj ob že obsto-
ječih letos in naslednje leto na državnih cestah gradilo še 
11 krožišč: »O pričetku gradnje na navedenih projektih je v 
tem trenutku še prehitro govoriti. Vsi ti projekti so trenutno 
na nivoju izdelave projektne dokumentacije oz. v postopku 
pridobivanja potrebnih zemljišč, nato pa bo potrebno še 
gradbeno dovoljenje in javni razpis za izvajalca del. Nema-
lokrat se srečujemo s težavami tako v postopkih javnega 
naročanja kot v postopkih pridobivanja zemljišč, ki so lahko 
izredno dolgotrajni in zamudni;« je pojasnila Helena Petrina 
z DRSC.

Načrtovana krožišča v občinah 
Podravja v letih 2013 in 2014 
Občina Število načrtovanih 

krožišč 

Ptuj 2

Lovrenc na Dravskem polju 2

Maribor 3

Juršinci 1

Kidričevo 1

Duplek 2

SKUPAJ 11
  Vir: DRSC

Foto: PK

 Zaenkrat edino juršinsko krožišče (drugo je v gradnji) je zasajeno 
z vinsko trto.

Foto: JŠ

Pravkar urejeno krožišče v Vidmu se ponaša s skulpturo Viktorja 
Gojkoviča.

Foto: JŠ

Sredi krožišča v Selah stoji kužno znamenje

Foto: MZ

Eno izmed dveh krožišč v Dornavi je pri Vili pri lipi.



Predsednik se je med obi-

skom seznanil s trenutnimi 

razmerami na našem obmo-

čju, v izjavi za javnost pa se je 

v prvi vrsti dotaknil pomemb-

nosti sanacije lanskoletnih 

poplav. »Kar se tiče odprave 

posledic elementarnih nesreč 

prihaja do zamika med samim 

dogodkom in sanacijo. Sanacij-

ski program je sedaj sprejet, 

tudi nekateri ukrepi so za leto-

šnje in prihodnje leto že načr-

tovani. Ključen problem pa je, 

da je Slovenija v zadnjih dveh 

desetletjih bistveno premalo 

vlagala v sanacijo vodarstva, 

zato smo na eni izmed zadnjih 

sej prejšnje vlade sprejeli do-

ločene sklepe, s katerimi smo 

pripravili program reorganiza-

cije vodarskega sektorja in pre-

potrebni program za sanacijo 

poplavnih območij. Najprej bo 

treba reorganizirati vodarsko 

stroko, urediti urejanje voda in 

dobiti potrebna kreditna sred-

stva poleg kohezijskih sredstev 

in sredstev vodnega sklada.«

Bogovič ostro nasprotuje 

predlogu zakona o nepremič-

ninah in podpira gibanje kme-

tov, ki se zoperstavljajo temu 

predlogu. Kot pravi, so doda-

tne obremenitve za slovensko 

kmetijstvo nesprejemljive. »Če 

vlada ne misli spremeniti svo-

jega stališča, podpiramo, da 

kmetje in vsi, ki bi jih ta davek 

prizadel, svoje nestrinjanje 

izrazijo na najostrejši način, z 

napovedanimi protesti. Upam, 

da bo prevladal razum in da 

se bodo tako kmetje kot tudi 

predstavniki vlade dogovorili 

in da do tega ne bo prišlo.«

Zagon 
gospodarstva in 
ustvarjanje novih 
delovnih mest

Visoko stopnja brezposel-

nosti in nekonkurenčno slo-

vensko gospodarstvo Bogovič 

ocenjuje kot kompleksen pro-

blem, ki ga je treba reševati na 

področju ureditev razmer v 

davčnem sektorju, kjer sta po-

trebni aktivna vloga države ter 

sanacija starih bremen v davč-

nem sistemu, brez slednjih, po 

njegovih besedah, ne bo po-

gojev za zagon gospodarstva. 

»Aktivna vloga države pomeni, 

da bi morala ta z marsikaterim 

ukrepom v teh kriznih časih 

uspešno ustvariti nova delov-

na mesta.Vlada bo morala raz-

misliti o razmerju med davki 

in javno porabo. Jasno je, da 

bo treba javno porabo znižati. 

To, da se vsako leto dodatno 

zadolžimo za milijardo in pol 

do dve milijardi evrov in po-

vrh vsega plačujemo še drage 

obresti, nas pelje v pogubo.« 

Bogovič razvojne priložnosti 

vidi predvsem v vodarstvu in 

gozdarstvu.

SLS v tem 
trenutku po 
besedah 
Bogoviča 
poenotena

Pred nekaj meseci je v času 

izbire novega predsednika SLS 

prav na našem koncu prišlo do 

razhajanj v stranki. Na vpra-

šanje, kako trdna je stranka 

danes, Bogovič odgovarja, da 

so tovrstni obiski po državi na-

menjeni prav temu, da se med 

seboj pogovorijo in ocenijo 

njihovo delo ter da naredijo še 

kak korak naprej. »Odkar sem 

predsednik, sem opravil celo 

vrsto pogovorov, predvsem s 

tistimi, s katerimi smo imeli 

različne poglede ob kongresu. 

To, da obstajajo različni pogle-

di, ko se izbirajo novi ljudje na 

vidna mesta stranke, je povsem 

običajno, nujno pa je, da se po 

vsakih volitvah zadeva norma-

lizira in da se pripravi ustvar-

jalno vzdušje. Stranka SLS je v 

tem trenutku zelo poenotena, 

notranjih trenj, ki bi kazala na 

razhajanja, ni. Naše misli so 

usmerjene v prihodnje leto, 

ko nas čakajo najprej volitve v 

evropski parlament in nato še 

lokalne volitve.«
Patricija Kovačec

Gorišnica � Delovni obisk Franca Bogoviča, predsednika SLS

Poenotena SLS pozitivno v prihodnost
V sredo je predsednik SLS Franc Bogovič obiskal vzhodno Štajersko. V okviru delovnega obiska se je ustavil tudi v Gorišnici, kjer se 
je srečal s predsedniki ter člani regionalnih odborov SLS iz Zgornjega Podravja ter ptujsko-ormoške regije, s katerimi so pregledali 
dosedanje delo stranke v regiji kot tudi aktualne razmere in razvojne priložnosti regije.
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Ptuj � Strokovno srečanje turističnih delavcev

Za ustvarjanje novih skupnih turističnih zgodb
V hotelu Primus je ob vstopu Hrvaške v EU potekalo strokovno srečanje turističnih delavcev Slovenija – Hrvaška, ki sta ga pripravila ZRS Bistra Ptuj 
in Terme Ptuj. Sodelovalo je tudi TD Ptuj. Udeležili so se ga predstavniki razvojnih agencij, turističnih organizacij Ptuja in Maribora, turistični ponu-
dniki Ptuja in okolice, Krapinskih toplic, Varaždinskih toplic, hotela Trakoščan, turističnih kmetij ter turističnih skupnosti in agencij iz Varaždina, 
Čakovca in Krapine. 

V imenu organizatorjev sta 

udeležence pozdravila direk-

torica ZRS Bistra Ptuj Aleksan-

dra Pivec in Gorazd Bedenčič, 

svetovalec uprave Sava Turi-

zem, d. d., pogovor pa je vodil 

in usmerjal Peter Vesenjak iz 

podjetja Hosting.

Možnosti in priložnosti za 

sodelovanje, ki so jih na tem 

srečanju predstavili z več vi-

dikov z oblikovanjem skupnih 

turističnih produktov je ve-

liko, predvsem na področju 

večje ponudbe kulinaričnega, 

enološkega in avtentičnega 

doživetja. Vstop Hrvaške v pol-

nopravno članstvo EU pomeni 

tudi povečane priložnosti sku-

pnega sodelovanja na podro-

čju turizma na obeh straneh 

meje. Predvsem se odpirajo tri 

področja. Kot pravi Peter Vese-

njak, gre v prvi vrsti za skupno 

snovanje razvojnih projektov 

na področju turizma in tudi 

infrastrukturnih projektov s 

ciljem skupnih kandidatur na 

evropska sredstva. 

Drugo področje je obliko-

vanje skupnih turističnih pro-

duktov in programov. Odprtje 

meje oz. vsaj v prvi fazi lažji 

prehod meje in hitrejši pretok 

domačinov in gostov omogo-

ča, da gostje na tem območju 

lahko doživijo veliko več, kot 

so doživeli prej. Gostje, ki npr. 

bivajo na območju Sp. Podrav-

ja, lahko v svojem dnevnem 

gibanju odkrivajo tudi zanimi-

ve točke v hrvaškem Zagorju, 

Medžimurju, Varaždinski žu-

paniji. Podobno je tudi z gosti 

na hrvaški strani, ki kot dnevni 

gostje lahko prihajajo na slo-

vensko stran. Za goste pa je 

toliko bolje, če so programi že 

vnaprej pripravljeni. 

Tretje področje, ki bi ga ve-

ljalo izkoristiti po vstopu Hrva-

ške v EU, pa je skupna promo-

cija širše destinacije, obmejne 

destinacije, ki jo lahko tudi 

skupaj promoviramo na tre-

tjih trgih. Na teh treh ključnih 

področjih se bodo morali tu-

ristični delavci obeh območij 

zelo potruditi, če bodo želeli 

uspeti v prizadevanjih za večjo 

turistično uveljavitev oziroma 

povečan turistični obisk. »To 

je tudi priložnost za RDO, ki 

se mora z vsemi svojimi člani 

vključiti v te aktivnosti in vi-

deti priložnosti za financiranje 

kot tudi za trženje in razvoj,« 

pravi Vesenjak. Odprtje meje 

je pozitiven premik, Hrvaško 

bo v naslednjih letih obiskalo 

še več turistov, kot jih je bilo 

doslej. Že v tem trenutku je Hr-

vaška turistično močna država, 

turizem predstavlja 40 % BDP. 

»Tudi naše območje, torej 

območje Sp. Podravja in Ptuja, 

ki je na zelo zanimivi tranzitni 

lokaciji med zahodno, srednjo 

in vzhodno Evropo, Hrvaško 

in Jadranskim morjem, lahko 

po vstopu Hrvaške v EU ra-

čuna na večji turistični obisk, 

če bomo znali to priložnosti 

izkoristiti,« pravi Vesenjak. To 

je namreč lahko tudi dvorezen 

meč, saj lažji prehod meje po-

meni tudi to, da lahko gostje 

še hitreje kot doslej zapusti-

jo našo destinacijo, ne da bi 

se zaustavili. Če jih bo več, je 

možnost, da se bodo ustavili 

Foto: Črtomir Goznik

S strokovnega srečanja turističnih delavcev Slovenija – Hrvaška, ki sta ga pripravila ZRS Bistra Ptuj 
in Terme Ptuj ob vstopu Hrvaške v EU v hotelu Primus na Ptuju. Sodelovalo je tudi TD Ptuj.

Hajdina � Počivališči

Za zgled drugim

Foto: PK

Franc Bogovič, predsednik SLS, meni, da bi država morala aktivno pristopiti k reševanju proble-
mov brezposelnosti in zagona gospodarstva, zagotoviti mora nova delovna mesta in zmanjšati javno 
porabo, ne pa le uvajati novih davkov. Ob njem Radoslav Simonič, predsednik ptujsko-ormoškega 
regionalnega odbora SLS.

Foto: Črtomir Goznik

v Sp. Podravju, večja, vendar 

moramo za to poskrbeti sami 

s turistično-označevalnimi sis-

temi, tablami na avtocestah, 

promocijskim materialom, pri-

pravljenimi programi in vsem 

drugim, kar bo tranzitnega 

turista prepričalo, da je desti-

nacija vredna obiska. Število 

samih hrvaških gostov v Slo-

veniji se je v zadnjih letih sicer 

močno povečalo, predvsem na 

račun obiska smučarskih sre-

dišč. Povečuje pa se tudi obisk 

zdraviliško-turističnih objek-

tov in mest s kulturno tradicijo 

ter prireditveno ponudbo, kot 

sta Maribor in Ptuj.
MG

Vsi tisti, ki redno uporabljajo kolesarsko stezo obkanalske ceste, se 
lahko med potjo odpočijejo in odžejajo, natočijo vodo in osvežijo na dveh 
lično urejenih počivališčih v Slovenji vasi in Hajdošah.

Občina Hajdina ju je uredila lansko jesen s sredstvi občinskega prora-
čuna. Kot je povedal hajdinski župan Stanislav Glažar, so se za ureditev 
počivališč odločili, da bi to območje še bolj približali vedno večjemu šte-
vilu rekreativnih kolesarjev in drugim rekreativcem, ki v tem obdravskem 
predelu iščejo vsakdanjo sprostitev. Le-ti ne skrivajo zadovoljstva ob tej 
hvalevredni pridobitvi. Tod vodi pot tudi do starega kartodroma v Hajdo-
šah in upajo, da od jeseni letos tudi novega kartodroma v Slovenji vasi, ki 
bi že moral biti preseljen. Do zamude je prišlo tudi zaradi zadnjih poplav, 
ki so zahtevale prednostno reševanje posledic le-teh.

MG
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Z uresničitvijo 49,4 milijo-

na evrov vrednega projekta 

Oskrbe s pitno vodo Pomurja 

(sistem C) bo zagotovljena ce-

lovita oskrba s pitno vodo na 

območju osmih pomurskih ob-

čin (Apače, Gornja Radgona, 

Križevci, Ljutomer, Radenci, 

Razkrižje, Sv. Jurij ob Ščavnici 

in Veržej). Projekt, ki ga bo v vi-

šini dobrih 32 milijonov evrov 

sofinancirala EU iz Kohezijske-

ga sklada, obsega izgradnjo in 

zaščito vodnih virov, izgradnjo 

vodovodnega sistema v sku-

pni dolžini 172,8 kilometra, 

izgradnjo 21,3 kilometra kana-

lizacijskega omrežja v občinah 

Ljutomer in Apače ter nadgra-

dnjo čistilne naprave v Apačah 

z dosedanjih 1.800 populacij-

skih enot na 3.100.

V okviru sistema A, za kate-

rega je bila odločba o sofinan-

ciranju iz Kohezijskega sklada 

v višini 26,1 milijona evrov 

izdana junija letos, je predvi-

dena preskrba s pitno vodo 

za sedem pomurskih občin, in 

sicer Črenšovce, Dobrovnik, 

Kobilje, Lendavo, Odrance, 

Turnišče in Veliko Polano. 

Za Makole in 
Poljčane 4 milijone 
evropskega denarja

V okviru dobrih 7 milijo-

nov evrov vrednega projekta 

oskrbe s pitno vodo v Mako-

lah in Poljčanah, ki predstavlja 

3. sklop celovitega projekta 

oskrbe s pitno vodo v porečju 

Dravinje, je predvidena hidra-

vlična izboljšava približno 14,5 

kilometrov obstoječega vodo-

vodnega sistema ter izgradnja 

približno 10 kilometrov no-

vih cevovodov. Z uresničitvijo 

projekta, ki bo sofinanciran z 

evropskimi sredstvi v višini do-

brih 4 milijone evrov, bo zago-

tovljena dolgoročna, varna in 

zanesljiva oskrba s pitno vodo, 

saj bodo med drugim zagoto-

vljeni tudi rezervni vodni viri. 

Projekt obsega nadgradnjo 

posameznih delov vodooskrb-

nega sistema v vseh naseljih 

občin Makole in Poljčane ter 

navezavo obeh vodovodnih 

sistemov v vodovodni sistem v 

občini Slovenska Bistrica, da bo 

deloval kot celota. Problemati-

ka vodooskrbe na obravnava-

nem območju je v zdravstveni 

oporečnosti pitne vode, neu-

streznih tlakih in premajhnih 

dimenzijah cevovodov, neza-

dostnih količinah pitne vode, 

nezadostnih kapacitetah vodo-

hranov ter v nezagotovljenih 

rezervnih vodnih virih. 
Nina Omerza (MGRT)

Slovenija � Izdani dve odločbi za sofinanciranje vodovodne mreže

V Pomurje 32, v del Haloz 4 milijone evrov za vodovod
Ministrstvo za gospodarski razvoj in tehnologijo (MGRT) je v torek izdalo odločbi za dva projekta s področja oskrbe s pitno vodo, in sicer v Pomurju ter v porečju 
Dravinje na območju občin Makole in Poljčane. Oba projekta, ki se bosta predvidoma zaključila do konca leta 2015, bosta sofinancirana iz Kohezijskega sklada v 
skupni višini dobrih 36 milijonov evrov.  

Foto: fotoarhiv

Z izdajo odločb je MGRT zagotovilo 32 milijonov evrov iz Kohezijskega sklada za izgradnjo vodovo-
dnega omrežja v Pomurju ter 4 milijone evrov za izgradnjo vodovodne mreže v občinah Poljčane in 
Makole.

Prvi projekt, ki se že izvaja, 

je energetska obnova Osnovne 

šole Anice Černejeve Makole, 

novo podobo pa pridobiva 

tudi stavba nekdanje krajevne 

skupnosti na trgu v Makolah.

»Ta projekt smo dolgo pri-

pravljali, namen obnove je 

ohranitev stavbe na trgu Makol 

in ureditev prostorov občin-

ske uprave ter arhiva,« je po-

jasnil župan. Projekt, katerega 

vrednost je nekaj pod 500.000 

evrov, bo sofinancirala Lekar-

na Slovenska Bistrica s pribli-

žno 120.000 evri, saj bo imela v 

obnovljeni stavbi svojo podru-

žnico. Skoraj polovico sredstev 

je občina pridobila iz državne-

ga proračuna, sama pa bo inve-

stirala okoli 130.000 evrov. Iz-

vajalec del je Gradnje Marguč, 

d. o. o., ki naj bi dela končali do 

junija naslednje leto.

2,7 milijona evrov 
za vodovod

Največji projekt občine je 

projekt oskrbe s pitno vodo, 

ki ga pripravlja v sodelovanju 

z občino Poljčane. Vrednost 

je ocenjena na nekaj več kot 

šest milijonov evrov, od tega 

za občino Makole znaša pri-

bližno 2.700.000 evrov neto. 

Večino denarja, 2,2 milijona 

evrov, bodo pridobili iz ko-

hezijskega sklada, občina pa 

mora zagotoviti še približno 

pol milijona. »Projekt oskrbe s 

pitno vodo je visoko med prio-

ritetami občine že zadnjih pet 

let, saj je bila makolska oskrba 

s pitno vodo odvisna zgolj od 

izvirov na Boču, ki pa so zaradi 

sušnih let čedalje šibkejši,« je 

Gorčenko pojasnil nujnost iz-

vedbe projekta. Vso zahtevano 

dokumentacijo so poslali juni-

ja, sedaj čakajo še na potrditev 

vlade o državnem sofinanci-

ranju. »Menim, da ne bi smeli 

izpasti. Zato načrtujemo, da bi 

že konec julija izvajalca uvedli 

v delo, ki naj bi se končalo v za-

četku leta 2015.«

Edini ponudnik 
dražji od 
projektantske 
ocene

Projekt oskrbe s pitno vodo 

pa je občino bolj udaril po 

žepu, kot so sprva načrtova-

li. »Za gradnjo omrežja je iz-

vajalec konzorcij Esotech iz 

Velenja postavil 22 odstotkov 

višjo ceno, kot je bila po pro-

jektantskem predračunu. Od-

ločili smo se za pogajanja in 

se izpogajali za 11-odstotni po-

pust, kar pa še vedno pomeni 

za obe občini slabih 500.000 

evrov sredstev več, torej stro-

ški bodo za občino Makole 

višji za 150.000 evrov, kar pa 

seveda pomeni dodatno zadol-

ževanje. Problem smo rešili s 

stisnjenimi zobmi, ker so bili 

edini ponudnik in smo bili 

omejeni z rokom oddaje vlo-

ge na ministrstvo,« je razložil 

župan.

Kot smo že poročali, bo novo 

podobo z energetsko prenovo 

v vrednosti 322.000 evrov do-

bila tudi osnovna šola, letos pa 

so v občinskem naložbenem 

programu še manjše obnove 

cest v vrednosti 50.000 evrov 

bruto. »Kjer bodo občani sami 

pripravili podlago, bo občina 

plačala asfaltno prevleko. Ča-

kamo pa še na sedmi javni po-

ziv Ministrstva za gospodarski 

razvoj in tehnologijo, kamor se 

nameravamo prijavili s projek-

tom Čistilna naprava Makole. 

Sedaj smo v fazi pridobivanja 

zemljišč, predvidoma že v za-

četku oktobra pa naj bi prido-

bili gradbeno dovoljenje,« je še 

povedal Gorčenko.

Na področju razvoja turizma 

se je Občina Makole odločila 

za sodelovanje v dveh projek-

tih. »Prvi projekt S kolesom v 

Dravinjsko dolino po košarico 

dobrot je že končan, vendar re-

zultati v občini Makole niso po-

hvalni, ker se pojavljajo težave 

z delovanjem izposojevalnice 

koles v dvorcu Štatenberg. So-

delujemo še v projektu obliko-

vanja skupne blagovne znam-

ke občin Makole, Majšperk in 

Poljčane. Projekt, ki ga skupaj 

pripravljamo omenjene tri ob-

čine, je vreden okoli 220.000 

evrov in zajema izgradnjo ko-

lesarskih stez, tabel in izdelavo 

promocijskega gradiva. Seveda 

pa upam, da se bodo k projektu 

priključile tudi druge občine 

ob Dravinji,« je povedal župan.
Mojca Vtič

Makole � Investicijsko intenzivno leto

Lekarna in občina v prenovljeni stavbi
»Lani smo pripravljali dokumentacijo in napovedali, da bo letošnje leto investicijsko aktivno,« je o delu občine v minulem polletju naj-
prej povedal župan občine Makole Alojz Gorčenko. Njegovim besedam pritrjuje tudi trimilijonski občinski proračun, katerega polovica 
je namenjena investicijam. 

Foto: Mojca Vtič

Stavba nekdanje krajevne skupnosti, kjer bosta imeli sedež ob-
činska uprava in lekarna.

Slovenija � Občinski proračuni 2013

Najmanj varčujejo pri 
stroških občinskih uprav

V celoti občine napovedujejo v primerjavi z lanskimi 
proračuni (podatkov o zaključni računih 2012 ministrstvo 
za finance še ni objavilo) za 0,7 odstotka večje prihodke 
in prav za toliko večje prihodke. Proračunski primanj-
kljaj vseh občin skupaj naj bi znašal 192 milijonov evrov, 
kar je 7,5 odstotka vrednosti občinskih proračunov.

Pri večini postavk so pričakovanja sicer zmanjšana. Tako so 
občine napovedale, da bodo prejele za 1,41 milijarde evrov dav-
kov, kar je za 1,7 odstotka manj kot lani. Za podoben znesek 
kot davčni naj bi se zmanjšali kapitalski prihodki (za približno 
23 milijonov), kar je za 15 odstotkov manj od prihodkov, napo-
vedanih v lanskem proračunu.  Za 22 milijonov (6,4 odstotka) 
naj bi se zmanjšali nedavčni prihodki. Pri transfernih prihodkih 
načrtovalci občinskih proračunov ostajajo optimistični: teh pri-
hodkov naj bi bilo za 662 milijonov, kar je kar za 88 milijonov 
– oziroma za dobrih 15 odstotkov - več od transfernih prihodkov 
v jeseni veljavnih občinskih proračunih za 2012.

Podobno je z odhodki. Investicij (povezanih s transfernimi 
prihodki) naj bi bilo letos za 63,6 ali za 5,4 odstotka več kot 
lani. Za 34 milijonov naj bi občine zmanjšale tekoče transferje, 
investicijske transferje pa za 5 milijonov. Občine v proračunih 
za 2013 načrtujejo za 4,5 milijona nižje tekoče odhodke, kar 
ne kaže na pretirano zavzetost, da bi občinske uprave varčevale 
tudi pri sebi.

Proračuni za posamezne občine so sicer v celoti objavljeni v 
bazi ISSO. 

(vir: zlatikamen.si)

Foto: Mojca Vtič

Župan Alojz Gorčenko: »Projekt oskrbe s pitno vodo je visoko med 
prioritetami občine že zadnjih pet let.«



Studeniški turističniki so 

v svojem obstoju postavili in 

uveljavili dve večji prireditvi 

Studeniške žive jaslice in Stu-

deniški kulturni večer, slednji 

je potekal minulo soboto, 20. 

julija. Prirejajo tudi Gregorje-

vanje, to je prireditev spušča-

nja ladjic po toplem potoku, 

ki je namenjena predvsem 

otrokom, pripravljajo degusta-

cije in predstavitve običajev. V 

naslednjih letih pa si želijo še 

več. »Seveda načrtujemo nada-

ljevanje tradicionalnih priredi-

tev, obenem pa želimo dodati 

še prireditve za najmlajše in 

športne prireditve. Letos smo 

imeli prvi festival zdravilnih in 

borilnih veščin, v prihodnje bo 

zasnova podobna, saj želimo 

pokazati ljudem, da borilne 

veščine niso nujno grobe, tem-

več pripomorejo tudi k izbolj-

šanju koncentracije,« je o načr-

tih društva dejala predsednica 

Maja Bračko.

Kljub smelim načrtom pa jih 

tarejo skrbi glede studeniške-

ga samostana, ki je zanje srčika 

delovanja. Samostan je namreč 

pod hipoteko UniCredit banke 

in slednja se po besedah Maje 

Bračko že pripravlja na proda-

jo studeniškega bisera. 

Kdo bo kupil 
samostan?

»Skrbi nas, kdo bo kupec 

in ali bo dopustil društvu or-

ganiziranje prireditev v seda-

nji obliki ali ne. Zavzemali se 

bomo, da bo kupec naša Ob-

čina Poljčane, saj je samostan 

spomenik širšega pomena in 

se mora ohraniti v lastništvu 

domačinov, vendar je žal ver-

jeten vdor kupcev iz Rusije, ki 

so pogosto nastanjeni v bližnji 

Rogaški Slatini,« je svoje skrbi 

zaupala predsednica društva.

Tihe skrbi, ki prevevajo dru-

štvenike, pa niso vplivale na iz-

peljavo letos prvič dvodnevne 

prireditve. Studeniški kulturni 

večer, ki je potekal v soboto, se 

je z leti spremenil, tako je letos 

pred samostanom obiskovalce 

pozdravila razširjena tržnica 

društev širše bistriške regije, 

predstavitev domačih običa-

jev pa je zamenjala srednjeve-

ška tiskarna Janeza Rozmana 

iz Begunj na Gorenjskem. V 

prostorih samostana je bila še 

razstava Društva kmetic Stude-

nice in Društva vinogradnikov 

Martin Studenice, surove stene 

pa so krasile slike umetnice 

Andreje Sttrittmatter, rojene v 

Poljčanah, ki pa je 23 let svoje-

ga življenja preživela v Nemčiji, 

in razstava slikarske kolonije, 

ki je vsako leto v Studenicah.

Sobotna glasbena uvertura 

z Alfijem Nipičem, Majo Oder-

lap in ansamblom Pegaz je v 

nedeljo izzvenela z nastopom 

Edvina Fliserja in ansamblom 

Zlatih šest. Kajti tudi v nedeljo 

je bilo v vasi pod Bočem vese-

lo in slovesno, saj so člani in 

članice z obiskovalci studeni-

škega samostana obeležili pet-

najst let delovanja turističnega 

društva Samostan Studenice, 

katerega člani vedo, da se je 

za uspeh in napredek treba 

povezati z drugimi društvi v 

občini, prav tako pa spoštujejo 

mnenja in članstvo vseh staro-

stnih generacij, saj po besedah 

predsednice njihovo društvo 

oblikujejo člani od petega pa 

vse do 75. leta.
Mojca Vtič

Foto: Mojca Vtič

Predsednica TD Samostan Studenice Maja Bračko ob predstavitvi 
letošnje novosti studeniških večerov - srednjeveške tiskarne

Poljčane � 15 let delovanja TD v Studenicah

Konec studeniških kulturnih večerov in živih jaslic?
Samostan Studenice, kjer so pred desetletji domovale magdalenke, že petnajst let gosti prireditve turističnega društva Samostan Studenice. Julijska sobota je 
bila tudi letos namenjena kulturi, nedelja pa petnajstletnici delovanja društva.
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Gorišnica � 15. vaška olimpijada

Dan športa, rekreacije, veselja in dobre volje
V sklopu prireditev ob prazniku občine Gorišnica je potekala tudi tradicionalna vaška olimpijada. Organizator tega športno-rekreativ-
nega dogodka je Športna zveza občine Gorišnica, na čelu katere je predsednik Dušan Janžekovič.

Tudi letos je olimpijada po-

tekala po ustaljenem progra-

mu. Pričela se je zjutraj ob 8. 

uri, končala pa zvečer okrog 

21. ure s podelitvijo medalj in 

pokalov najboljšim posame-

znikom in ekipam. Na letošnji 

vaški olimpijadi v Gorišnici je 

bilo prijavljenih 685 udeležen-

cev iz vseh vasi gorišniške ob-

čine. Največ tekmovalcev sta 

imela vaška odbora Moškanjci 

(149) in Gorišnica (142), ki sta 

na vaški olimpijadi tudi večna 

tekmeca za osvojitev zlate lovo-

rike. Najmanj tekmovalcev je 

bilo prijavljenih za vaški odbor 

Cunkovci (samo 17). Posamič-

no ali ekipno so se udeležen-

ci olimpijade pomerili v več 

športih: ribolovu, nogometu, 

košarki, peteroskoku, nami-

znem tenisu, odbojki, teku na 

60 metrov, speed badminto-

nu, skakanju z vrečami, igri 

med dvema ognjema, ruskem 

kegljanju, streljanju z zračno 

puško, šahu, metu kamna, tek-

movanju za najmočnejšega ob-

čana in vleki vrvi. 

Vrv je bila vroča 
od lobiranja 
občinskih 
veljakov

Prav slednja disciplina je 

tudi letos pritegnila veliko po-

zornosti navijačev. Z glasnimi 

nasveti, bučnim navijanjem 

in aplavzi so pri napenjanju 

mišic in merjenju moči ter 

vzdržljivosti navijači spodbu-

jali tekmovalce iz posameznih 

vasi. Po tem, ko je bila vrv že 

dodobra segreta (morda malo 

že tudi pregreta), so jo v roke 

vzeli še občinski veljaki. Ekipi 

občinskih funkcionarjev, ki sta 

se pomerili v vleki vrvi, sta se-

stavila direktor občinske upra-

ve Matevž Cestnik in podžupan 

Jože Petek. Oba sta izmenično 

v svoji ekipi vpoklicala člane 

občinskega sveta in druge 

občinske funkcionarje. Pred-

sednik ŠZ Janžekovič je selek-

torjema obeh ekip dal striktna 

navodila, da lahko pri sestavi 

svojih moštev neomejeno lo-

birata in celo podkupujeta. Ko 

sta bili ekipi sestavljeni, pa se 

je začel srdit boj. Vlekli so eni, 

vlekli drugi, napenjali mišice … 

Publika je navijala, župan Jože 

Kokot pa je sodil. Zastavica na 

vrvi se je prvič premaknila v 

dobro direktorjeve ekipe. Sle-

dila je »špricer pauza«, nato so 

vlekli v drugo, ko je zmagala 

ekipa podžupana Jožeta Petka. 

Ker je bil rezultat neodločen, 

so po drugi »špricer pauzi« vle-

kli še v tretje, ko se je zastavica 

na vrvi prevesila na stran Ce-

stnikove ekipe.

Vleka vrvi med občinskimi 

funkcionarji je bila tudi za-

ključna disciplina tokratne va-

ške olimpijade. Sledili so samo 

še slovesna razglasitev rezul-

tatov, podelitev medalj in po-

kalov. V skupnem seštevku so 

tretje mesto osvojili Zamušani, 

druga je bila ekipa Gorišnice, 

zmagala je ekipa Moškanjcev, 

ki je prejela tudi prehodni po-

kal.

Novost letošnje olimpijade v 

Gorišnici so bili tudi simboli, 

ki so ponazarjali posamezne 

vasi. Simbol vsake vasi je bil 

uprizorjen na majicah tekmo-

valcev in na zastavah vsake 

izmed vasi. Po končanem ce-

lodnevnem dogajanju je pred-

sednik Športne zveze Dušan 

Janžekovič prireditev ocenil 

z besedami: »Športne panoge 

na naši olimpijadi so izbrane 

tako, da se za vsakogar najde 

kaj primernega za prikaz nje-

govih spretnosti in sposobno-

sti. Prireditev, ki že vrsto let 

raste in po udeležbi podira 

rekorde, je tudi letos pomeni-

la dan prijetnega druženja, ko 

so v ospredju rekreacija, šport, 

medsebojno spoštovanje in 

obenem tekmovalnost. Občani 

poznajo pomen in prednosti 

ukvarjanja s športom, kar do-

kazuje število udeležencev in 

tudi vsakodnevno polna vaška 

igrišča, kjer so že lep čas pote-

kale priprave za udeležbo na 

olimpijadi. Prireditev lahko 

ocenimo s samimi superlativi, 

tako s strani udeležbe in vzduš-

ja kot tudi organizacije.«

V sklopu prireditev ob pra-

zniku občine Gorišnica so 

v minulem tednu pripravili 

teniška turnirja za otroke in 

odrasle, tek in nordijsko hojo. 

Tudi te prireditve so že dolga 

leta tradicionalne in dobro 

obiskane.
Mojca Zemljarič

Foto: MZ

Veselje letošnjih zmagovalcev in najboljših ekip olimpijade

Foto: Mojca Vtič

Sloviti samostan Studenice je pod hipoteko UniCredit banke, ki pa naj bi se že pripravljala na proda-
jo tega studeniškega bisera. 

Foto: MZ

Gorišniška vaška olimpijada je vsako leto najbolj obiskana 
športno-rekreativna prireditev; ena najbolj zanimiv disciplin pa 
je gotovo vleka vrvi, kjer je zmagala ekipa Gorišnice (na posnet-
ku).



Skupaj so oblikovali vsek-
mečki protestni odbor ter 
zahteve, ki jih bodo posre-
dovali vladi. Če jih ta ne bo 
upoštevala, bodo s traktorji 
zasedli javno infrastrukturo 
po vsej državi.

V Sindikatu kmetov Slove-
nije menijo, da predlog zako-
na o davku na nepremičnine, 
ki je bil v javni obravnavi, v 
veliki meri obremenjuje po-
deželje. Predlog predvideva 
0,5-odstotno stopnjo obdav-
čitve za vsa kmetijska in goz-
dna zemljišča in vse kmetij-
ske objekte ter 1,5-odstotno 
stopnjo za vsa zazidljiva ze-
mljišča, ki niso izkoriščena. 
Ker bi to zelo obremenilo 

proračune kmetij, v sindikatu 
z argumenti zahtevajo, da se 
iz obdavčitve izvzamejo vsa 
kmetijska in gozdna zemljišča 
ter vsi kmetijski objekti s pri-
padajočimi zemljišči ter neza-
zidana stavbna zemljišča, ki 
so po namenu rabe kmetijska 
zemljišča.

»Če davka ne bomo plača-
li, bo država na zemljišče ali 
objekt dala plombo, kar moč-
no spominja na ponovno na-
cionalizacijo kmetij,« je dejal 
Roman Žveglič, predsednik 
Sindikata kmetov Slovenije. 
»Sporno je tudi, da zakon ne 
predvideva nobenih izjem. 
Vprašanje je, za koliko se 
bodo spremenile najemnine 

za kmetijske površine, lastniki 

zemljišč bodo ta strošek eno-

stavno prelevili v najemnine, 

kar pomeni še dodatno obre-

menitev. To pomeni, da se 

kmetija ne bo mogla razvijati 

in iti v korak s časom, da bo 

obsojena na životarjenje in 

sčasoma tudi na propadanje.«

»Kar nam želi država obdav-

čiti, je naše delovno mesto. 

Potemtakem mora obdavčiti 

tudi vse računalnike, pisar-

ne, pisalne mize in drugo, da 

bomo enakovredni ostalim 

sektorjem,« pa je izpostavil 

podpredsednik Sindikata 

kmetov Slovenije Milan Unuk.

Država naj samo 
tisto izterja, 
kar so tajkuni 
pokradli, pa ne 
»nucamo« davkov!

Kmetje, bolj složni kot 

kadarkoli, so se strinjali, da 

trenutno stanje močno spo-

minja na čase med 50. in 60. 

leti prejšnjega stoletja, ko je 

oblast kmetu nosila položni-

ce, in ko je kmet plačal eno, je 

že dobil drugo, in kot kaže, se 

barva politike od takrat do da-

nes ni prav dosti spremenila. 

»Gospodarstvo so spravili na 

kolena, denar znosili ven, zdaj 

bi pa radi od nas kmetov, da to 

rešujemo, zato ker smo edini 

pokorni.« 

»Kmetje smo in bomo ob-

stali na slovenski zemlji, lahko 

samo vlada pade, če nas ne bo 

poslušala. Vlada je začasna, 

kmetje pa smo stalni. Vladi je 

treba dati jasno vedeti, da se 

ne damo!« je dejal Jože Hobič, 

predstavnik Zveze društev rej-

cev drobnice Slovenije.

V skrajnem 
primeru s 
traktorji na ceste

Če pogovori s finančnim 

ministrstvom in predsedni-

co vlade v prihodnjih dneh 

ne bodo uspešni in če mini-

strstvo v predlogu zakona 

o davku na nepremičnine v 

nadaljnjem postopku ne bo 

upoštevalo pripomb kmetov, 

ti napovedujejo vseslovenski 

protest, ko bodo s traktorji 

zaprli ceste in zavzeli drugo 

javno infrastrukturo.
Patricija Kovačec
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Domačini ne pomnijo, kdaj je bila nazadnje dvorana v Šikolah tako polna. Kmetje, složni kot že dolgo ne, se strinjajo, da je predviden 
davek treba v celoti zavrniti.

Šikole � Razširjen sestanek protestnega odbora SKS

Naših gruntov ne damo!
Na ponedeljkovem razširjenem sestanku protestnega odbora Sindikata kmetov Slovenije so se v 
Šikolah zbrali še predstavniki drugih kmečkih organizacij, da bi izrazili ostro nasprotovanje napo-
vedani zakonodaji. »Naših gruntov ne damo«, »Denar naj vrnejo tajkuni, ki so vse pokradli« in »Delo 

je razvedrilo za bedake«, so bili komentarji, ki so prihajali iz vrst kmetov, ki so prepričani, da jih bo 
nov Zakon o davku na nepremičnine uničil. 

Kmetje v teh dneh na zbir-

na mesta vozijo požet pride-

lek pšenice. Kot kaže, bo letos 

veliko več pšenice kakovosti 

A, katere odkupna cena znaša 

200 evrov za tono, za B1 185 

evrov, za B2 pa 165 evrov. Za 

krmno pšenico bodo pride-

lovalci letos prejeli 155 evrov. 

Odkupna cena je sicer nižja 

od lanske, čemur pa so bile 

vzrok razmere na svetovnem 

trgu. Medtem ko so kmetje 

zahtevali 230 evrov za tono 

najboljše pšenice oziroma ra-

zred A, so jim mlinarji in peki 

ponujali največ 195 evrov ozi-

roma za razred B1 185 evrov. 

Kmetje naj bi za obdelavo 

enega hektarja, posejanega 

s pšenico kakovostnega ra-

zreda A, porabili od 212 do 

216 evrov, pridelava pšenice 

kakovosti B naj bi zahtevala 

od 200 do 205 evrov. Ob leto-

šnji odkupni ceni bodo tako 

morali pozabiti na vloženo 

delo in strojne ure, bodo pa 

lahko pokrili stroške semena, 

škropiva in nafte. Kljub temu 

jim je vseeno uspelo iztržiti 

nekoliko višjo odkupno ceno, 

kot je v sosednjih državah. Na 

Hrvaškem naj bi kmetje pšeni-

co prodajali po ceni od 145 do 

160 evrov, na Madžarskem od 

155 do 160 in v Avstriji od 160 

do 170 evrov na tono. Edina 

razveseljiva novica je, da bo 

kakovost letošnjega pridelka 

le nekoliko boljša, kot so pri-

čakovali zaradi pomladanskih 

vremenskih nevšečnosti. »Se-

daj že vemo, da je količinsko 

pridelek pšenice na hektar 

manjši kot lani, kakovost pa 

je nadpovprečna. To pomeni, 

da bo izplen za pridelovalce 

na koncu podoben kot prej-

šnja leta, saj se bo, kljub nižji 

odkupni ceni, sedaj izenačil 

s količino,« je o prvih rezul-

tatih letošnje žetve pšenice 

povedal Marjan Janžekovič, 

direktor Kmetijske zadruge 

Ptuj. Kot je še dejal, so lani, ko 

so zabeležili rekordno letino 

pšenice, odkupili 8600 ton 

pšenice, tej številki pa se letos 

ne bodo niti približali. Žetev 

bo ob ugodnem vremenu 

končana predvidoma konec 

tega tedna.
Patricija Kovačec

Foto: Črtomir Goznik

Količinsko je pridelek pšenice letos manjši od lanskega, zato pa 
je kakovostnejši.

Ptuj � Žetev pšenice se bliža koncu

Manjša količina, a nadpovprečna kakovost
Letošnja žetev je v polnem teku. Prvi rezultati kažejo, da bo pridelka sicer manj, a da bo nadpovprečne kakovosti. 
Žetev, ki letos sicer zamuja za teden ali dva, bo predvidoma končana konec tega tedna.

Finančno ministrstvo in kmetje 
brez zbližanja stališč

Predstavniki finančnega ministrstva in predstavniki kme-
tijskih organizacij na torkovem srečanju (po ponedeljkovem 
protestnem shodu v Šikolah) niso zbližali stališč. Šlo je zgolj 
za predstavitev mnenj, ponovno pa se bodo sestali v začetku 
septembra, in sicer preden bo šel predlog zakona o obdavčitvi 
nepremičnin v medresorsko usklajevanje.

Kot je po srečanju poudaril predsednik Kmetijsko gozdarske 
zbornice Slovenije Cvetko Zupančič, so na sestanku ponovno 
predstavili predloge izhodišč zakona o obdavčitvi nepremičnin. 
»Predstavniki ministrstva ta trenutek zakon zagovarjajo v celoti. 
Kakšnega premika danes ni bilo, le tipanje,« je še dodal.

Predsednik Sindikata kmetov Slovenije Roman Žveglič je 
poudaril, da se niso ničesar dogovorili, ključno je le, da se še 
sestanejo, preden bo šel zakon v medresorsko usklajevanje. 
Ob tem je pojasnil, da ima ministrstvo tudi drugačne podatke 
Geodetske uprave RS (Gurs) o vrednosti nepremičnin ter da so 
na ministrstvu pojasnili, da je stopnja obdavčitve v predlogu za-
kona zgolj informativna. Ko bo ministrstvo imelo nove izračune 
in rezultate analiz vseh pripomb na predlog zakona, pa se bodo 
ponovno srečali.

»Zavedam se, da je upoštevanje teh naših zahtev v predlo-
gu zakona ključno politično vprašanje, zato o tem ne morejo 
odločiti državna sekretarka in nekaj uradnikov na ministrstvu,« 
je poudaril Žveglič in dodal, da v kolikor bo šel zakon v medre-
sorsko usklajevanje neusklajen s kmeti, to zagotovo pomeni 
protest.

Predstavniki kmetijskih organizacij so se v sredo srečali tudi 
s predsednico vlade Alenko Bratušek. Glavni izkupiček sestan-
ka sestanka kmetijskih organizacij pri predsednici vlade Alenki 
Bratušek je ekspertna skupina, ki bo z vsemi deležniki usklaje-
vala obdavčitev nepremičnin do konca septembra.  (sta)

Roman Žveglič, 
predsednik 
Sindikata kmetov 
Slovenije

»Zavedam se, da je upo-
števanje teh naših zahtev 
v predlogu zakona ključno 
politično vprašanje, zato o 
tem ne morejo odločiti dr-
žavna sekretarka in nekaj 
uradnikov na ministrstvu!«

Če se bo zgodilo prav to 
(da bo šel zakon v medresorsko usklajevanje neusklajen s 
kmeti), je Žveglič napovedal vsesplošni protest kmetov.

Foto: fotoarhiv

Foto: PK

Milan Unuk, podpredsednik Sindikata kmetov Slovenije: »Če hoče 
država obdavčiti naše delovno mesto, naj obdavči še računalnike, 
pisarne, pisalne mize in drugo, da bomo enakovredni ostalim sek-
torjem!«



V tem času bo na Ptuju in 

v okolici odprtih deset razsta-

višč in dvanajst prizorišč. Art 

Stays 2013 poteka pod ime-

nom Expose (izpostavi). Tudi 

z imenom želijo povedati, da 

je njihov cilj povezati in pred-

staviti tako rekoč vse sodob-

ne umetniške prakse oziroma 

svetovne trende v sodobni 

umetnosti. Dejstvo pa tudi je, 

da ima festival zelo raznoliko 

občinstvo in da Ptuj ni veliko 

mesto, zato tudi ustvarjanje 

ozko usmerjenih projektov 

ne bi prineslo želenih rezulta-

tov. „Zavedamo pa se tudi, da 

sta kultura in turizem, pove-

zan z njo, ena od pomembnih 

možnosti izhoda iz trenutne 

ekonomske in socialne krize,“ 

pove Jernej Forbici.
Programski sklopi 11. Art 

Staysa so povezali 100 ume-

tnikov iz 28 držav sveta. 

Večina je svoj umetniški pri-

spevek ustvarila že pred festi-

valom, tako da letos večine v 

času festivala ne bomo videli 

na Ptuju. To pa še ne pomeni, 

da bo manj dogodkov (per-

formansi, instalacije, video 

projekcije, avdio projekti, 

predavanja in delavnice) in 

razstavljenih del. Kot je pove-

dal umetniški vodja festivala 

Jernej Forbici, so snovanje 

11. festivala pričeli že okto-

bra lani, v prvotni zasnovi je 

bil zastavljen v trikrat večjem 

obsegu. Po obsegu dogajanja 

letošnji festival ni manjši, že 

od začetka festivala bo na 

ogled veliko število likovnih 

del. Ne glede na vse bo Ptuj 

do začetka septembra mesto 

z največjo razstavo sodobne 

umetnosti v Sloveniji. Festival 

si je v enajstih letih obstoja 

zgradil pomembno prepo-

znavnost tudi v evropskem 

festivalskem prostoru tovr-

stne umetnosti. 

Finančno so letošnji festival 

z 18 projekti ovrednotili na 46 

tisoč evrov, uspeli so jih zbra-

ti 23 tisoč, od tega je 20 tisoč 

prispevek MO Ptuj, tri tisoč pa 

države. Veliko dela bodo tudi 

letos morali zaradi pomanj-

kanja denarja opraviti sami, 

med drugim postaviti glavni 

oder na Slovenskem trgu, kjer 

bodo potekali tudi pogovori z 

ustvarjalci. Tudi letos so se tru-

dili, da bi mesto spoznalo čim 

več različnih zvrsti sodobne 

umetnosti oziroma njihovih 

ustvarjalcev. Med njimi zlasti 

opozarjajo na retrospektivno 

razstavo velikega francoskega 

umetnika Bernarda Auberti-

na, ki svojo umetnost gradi na 

uporabi nenavadnih in razno-

likih materialov, kot sta železo 

in les, ki ju nato preoblikuje s 

pomočjo ognja. Izgorevanje 

je njegova najbolj svojevrstna 

značilnost, skupaj z značilno 

rdečo barvo simbolizira stal-

no napetost in gorenje. Na 

ogled je v razstavišču Knjižni-

ce Ivana Potrča na Ptuju. 

V fotografskem delu le-

tošnjega Art Staysa bosta v 

ospredju fotografa Ptujčan 

Stojan Kerbler (fotograf Ha-

loz in Ptuja) in Italijan Elio 

Ciol (portretist ljudi in kraji-

na Julijske krajine), ki veljata 

za živi legendi klasične fo-

tografije. V okviru projekta 

Expose Public je najpomemb-

nejši del umetniška prenova 

stojnic mestne tržnice, k so-

delovanju so povabili študen-

te štirih akademij za likovno 

umetnost, ki bodo prispevali 

nov videz stojnic na ptujski 

tržnici in obarvali delček me-

sta, ki bo tako postal galerija 

na prostem. Svečano jih bodo 

odprli 31. julija. 

Na ogled bodo postavili 

tudi grafite, ki so nastali na 

prejšnjih festivalih, umetnike 

pa so povabili, da ustvarijo 

nove. Obiskovalce festivala, 

lani jih je bilo 25 tisoč, letos 

jih pričakujejo še več, pa vabi-

jo tudi k obisku ateljeja gostu-

jočih umetnikov, da bodo lah-

ko od blizu spoznali njihovo 

delo. Poletna festivalska aka-

demija, delovala bo na petih 

lokacijah, vabi mlajše in tudi 

starejše v delavnice ustvarja-

nja ter spoznavanja sveta so-

dobne umetnosti. Glavna in-

formacijska točka bo odprta 

v kontejnerju, ki je postavljen 

v neposredni bližini glavnega 

odra na Slovenskem trgu, kjer 

so na voljo vse informacije o 

vsebini in poteku 11. festivala 

sodobne umetnosti 2013. Ta 

gradi na projektih, ki orisu-

jejo trenutno stanje v svetu 

sodobne umetnosti, zlasti še 

likovne.
MG

Jadranje
Pisati o jadranju, glo-

boko v kopni deželi, bi 
bilo morda neobičajno, 
a Ptuj, če se domačin 
vede turistično, zvedavo 
in odprto med pohaj-
kovanjem čez ptujske 
mostove, potem zares 
daje občutek plovnega 
območja. Pod mostovi 
brzijo čolni in čolnički, 
kakšen kanu z razigrani-
mi veslači, kakšno plovi-
lo s pojočo in vriskajočo 

družbo je mogoče uzreti na Dravi, ki ob pogledu do ha-
loškega obzorja zgleda kot morje. Ja, ptujsko morje se 
zelo lepo vidi in sliši! Kako mikavno je migotanje belih 
jader, ki so videti kot razigrane ptice med veselim spre-
letavnajem čez reko in ob njej, ki je skoraj morje. Če bi 
še voda bila čista in nabrežje naravno, no, potem bi Ptuj 
turistično zacvetel tako, kot bi si želeli.

Jadrati, piše v Slovarju slovenskega knjižnega jezika 
(str. 353), pomeni pluti s pomočjo jader, jadralstvo je pa-
noga letalstva ali vodni šport, ki se ukvarja z jadranjem, 
še piše na isti strani slovarja. In še: jadro je kos močne 
tkanine, s katerim se izkorišča veter za poganjanje čolna, 
ladje; jadrce je manjšalnica od jadro, jadrar je izdelovalec 
jader, jadrovina je močna, gosta tkanina iz debele pre-
je, jadrovje pomeni jadra in pripadajoče vrvi na ladji ali 
čolnu, jadrovodna vrv je tista za obračanje jadra v smeri 
krme, jadrnik je navpičen drog na ladji za nameščanje 
jader in signalnih naprav. Jadrača pa je ekspresivni izraz 
za jadrnico, na primer stare jadrače.

Jadranje je v deželi zelo priljubljeno, morda tudi zato, 
ker ga ni otroka, ki ne bi kdaj poskusil narediti in spustiti 
po vodi majcenega plovila, največkrat kar priljubljeno 
ladjico iz papirja. Sicer je s ključno besedo jadranje najti 
46 »zadetkov«, to je knjižnih naslovov od priročnikov in 
šole jadranja do potopisnih in drugih zgodb in romanov. 
Na primer: Jadranje & psihologija avtorja Michaela Sta-
dlerja, v prevodu Nataše Puhner (2013), Paul Pollack je 
knjigo naslovil Moja prva jadranja in jo je prevedla Nata-
ša Puhner (2013). Praktični priročnik za mlade jadralce z 
naslovom Gremo jadrat! avtorice Claudie Myate v prevo-
du Andreje Kuzman je izšel leta 20111 in isto leto je izšla 
potopisna knjiga Melodije vetra Jožeta Mušiča, s podna-
slovom Z jadrnico okoli sveta. Marina Svičko in Sandi 
Dekleva sta avtorja mladinskega priročnika za jadranje 
na optimistu: Janja in Marko v šoli jadranja (2010), Mo-
litev pred plovbo znamenitega pisca in popotnika Joža 
Horvata je prevedel Jure Potokar (2010) … Seveda je 
knjig in publikacij, ki govorijo o plovbi, še veliko več, a 
tudi slikanic in poučnih knjig za najmlajše je še najti na 
policah knjižnice za otroke in mlade. V nekoliko starejši 
izdaji založbe Učila iz leta 2000 je videti podobe in opise 
zgodovinskih ladij vseh vrst in namenov, seveda je avtor 
Philip Wilkinson nekoliko pretiraval, ko je knjigo na-
slovil Najlepša knjiga o ladjah (prevod Andreja Blažič 
Klemenc). Knjiga je bogato ilustrirana in razdeljena na 
poglavja o prvih odkritjih in trgovini, o vojnih ladjah, 
o preseljevanju in naseljevanju ljudstev s pomočjo ladij. 
Kot pravi avtor, so ljudje od nekdaj pluli po morjih, se 
bojevali, raziskovali nove celine in trgovali. Svet staro-
davnih grških galej, elegantnih španskih galeonov, hitrih 
kliperjev, čezoceank in razkošnih modernih ladij priva-
blja s sliko in besedo male in velike radovedneže. Vsaka 
ladja ima namreč svojo očarljivo zgodbo – pripoved o 
pogumu, domiselnosti in spretnostih, ki so neizogib-
no potrebne za preživetje na morju. Izvedeli boste, da 
je birema starodavna vojna ladja, ki sta jo poganjali po 
dve vrsti vesel na vsaki strani trupa. Dou je majhna dvo-
jamborna jadrnica, tipična za vzhodnoafriške in arabske 
vode, drednot je vrsta bojne ladje, džunka je vzodnoazij-
ska jadrnica s ploskim dnom in štirikotnimi jadri …

Kakor koli že jadrate, dobesedno ali v prenesenem po-
menu – naj bodo vaša jadra močna in pot prijazna.

Liljana Klemenčič
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Tednikova knjigarnicaPtuj � Enajsti festival sodobne umetnosti Art Stays

Razstava sodobne umetnosti
V sredo, 24. julija, sta na Ptuju potekali svečani odprtji dveh festivalov, glasbenega festivala Arsana in 
festivala sodobne umetnosti Art Stays, ki povezana predstavljata Art Ptuj 2013. Z umetniškimi vrhunci bo-
sta mesto in okolico polnila do 2. avgusta, razstave oziroma razstavišča umetnikov, udeležencev festivala 
sodobne umetnosti, pa bodo vabile vse do 1. septembra. 

Foto: Črtomir Goznik

Od srede, 24. julija, so v desetih razstaviščih na ogled številne umetnine letošnjih udeležencev festi-
vala sodobne umetnosti, ki prihajajo iz 28 držav sveta.

Manj denarja za 
uprizoritveno umetnost

Društvo Asociacija je na ministrstvo za kulturo na-
slovilo pismo, v katerem je izrazilo nezadovoljstvo nad 
razpisom za sofinanciranje javnih kulturnih progra-
mov na področju umetnosti za obdobje 2014-2017.

Na ministrstvu odgovarjajo, da je razpis »odraz realnega 
stanja v državnem proračunu, ko se sredstva na vseh podro-
čjih zmanjšujejo«.

Pri Asociaciji so izrazili nezadovoljstvo nad predvidenim 
številom dobitnikov finančne podpore. Z naslova razpisa za 
sofinanciranje javnih kulturnih programov na področju ume-
tnosti za obdobje 2014-2017 naj bi letos podprli 32 projek-
tov, kar je deset projektov manj kot na razpisu za obdobje 
2010-2013. 

Minister za kulturo Uroš Grilc je v odzivu pojasnil, da je 
strokovna komisija na področju uprizoritvenih umetnosti, 
ki naj bi bilo v prihodnjih letih po presoji Asociacije najbolj 
prizadeto, v minulem obdobju potrdila zgolj devet od 14 pro-
gramskih izvajalcev, ostali pa so bili financirani z diskrecij-
sko odločitvijo nekdanje ministrice za kulturo, zaradi česar 
je strokovna komisija tudi odstopila. V kolikor bi teoretično v 
prihodnje podprli šest organizacij manj, bi jih bilo potemta-
kem skupno osem, ena manj kot v minulem razpisu.

Med drugim so pri Asociaciji zapisali, da ravnanje ministr-
stva ni v skladu z usmeritvami osnutka novega Nacionalne-
ga programa za kulturo (NPK) 2014-2017 in najav v koalicij-
ski pogodbi sedanje vlade, da bo osrednji fokus ministrstva 
za kulturo na nevladnih organizacijah in samozaposlenih v 
kulturi oziroma na izboljševanju položaja obeh skupin.

Na ravni celotnega ministrstva je bilo sicer v letu 2012 
nevladnim organizacijam in posameznikom namenjenih 
skupno 9.685.998 evrov. Od tega je bilo po navedbah mi-
nistrstva umetnosti namenjenih 4.985.151 evrov, kolikor 
znašajo tudi predvidena sredstva za 2013. (sta)

Foto: Črtomir Goznik

Jernej Forbici, umetniški vodja festivala Art Stays

»Zavedamo pa se tudi, da sta kultura 
in turizem, povezan z njo, ena od 
pomembnih možnosti izhoda iz 
trenutne ekonomske in socialne krize.«



Dober teden po zmagi z eki-
po Celja, ki je bila premierna v 
prvoligaški druščini, čaka no-
gometaše Zavrča nov izziv. V 
nedeljo se bodo namreč v go-
renjski prestolnici pomerili z 
domačim Triglavom. Kranjčani 
imajo na svojem kontu eno toč-
ko in bodo nedvomno zelo mo-
tivirani za prvo slavje v tej se-
zoni. Povrh vsega igrajo doma, 
v goste pa jim prihaja novinec 
v ligi. Kljub temu želijo varo-
vanci Viktorja Trenevskega 
ponoviti vajo iz sobote, ko so v 
drugem polčasu povsem nadi-
grali Celjane. Tudi v Kranj od-
hajajo Zavrčani optimistično 
razpoloženi, v ekipi ni kazno-
vanih igralcev, dodaten razlog 
za optimizem pa je tudi »širina« 
završke klopi. Ta moment je bil 
na tekmi s Celjem pomemben 
za končno slavje, saj sta Fuček 
in Šafarić zelo poživila igro. 
Obenem tekmeci pri rotaciji 
igralcev Zavrča ne vedo, od 
kod preti največja nevarnost. 

V Kranj se v nedeljo, kjer so 
bo srečanje pričelo ob 18. uri, 

odpravlja tudi avtobus privr-
žencev Zavrča. Beli bodo imeli 
tako bučno podporo tudi pod 
vznožjem Alp, igralci pa oblju-
bljajo boj do zadnjih atomov 
moči in igro na tri točke. Po-
membna bo tudi kondicijska 
priprava, saj je napovedan re-
kordno vroč vikend, zato bo ta 
element odigral pomembno 
vlogo. Pred potjo na Gorenj-
sko je optimističen tudi Jure 
Matjašič: »Po prvi zmagi nam 
je nedvomno lažje. Sedaj se 
lahko optimistično odpravimo 
v goste k Triglavu, kjer bomo 
seveda igrali na zmago. Ne bo 
nam lahko, toda biti moramo 
potrpežljivi in ob kančku sre-
če lahko osvojimo ves izkupi-
ček.«

tp

Vsaj na papirju najbolj zve-
neče ime, ki je prišlo v Zavrč 
v tem prestopnem roku, je 
Nikola Šafarić. Najboljše par-
tije v svoji dosedanji karieri je 
32-letnik prikazoval v dresu 
Varteksa, kjer si je celo prislu-
žil vpoklic v hrvaško nacional-
no vrsto. Odlični vezist je igral 
še za Slaven Belupo in Rijeko, 
nazadnje pa je bil član madžar-
skega Kapošvarja.

Za seboj imate odlično 
kariero. Kako to, da ste se 
odločili priti v Zavrč?

N. Šafarić: »Pogovori so 
trajali precej dolgo, skoraj leto 
dni. Verjetno bi prišel prej, 
toda pogodbeno sem bil ve-
zan na Kapošvar. Videl sem, 
da je Zavrč precej ambiciozen 
klub, da je želja Evropa in to je 
tisto, kar me je pritegnilo. Žal 
nimam več domačega kluba 
(Varteks je neslavno propadel, 
op. a.), na katerega sem bil zelo 
navezan, tako da je sedaj Zavrč 
moj najbližji klub. Tudi to je 
bil razlog, da sem se odločil za 
prihod. Poleg tega je tukaj kar 
nekaj Varaždincev, obenem pa 
tudi domači fantje, ki so v klu-
bu od prej in tvorijo odlično 
družbo, zato sem zelo zadovo-
ljen.«

Sedaj ste v Zavrču. Kako 
so vas sprejeli soigralci, 
uprava in navijači?

N. Šafarić: »Nič me ni pre-
senetilo. Josip Golubar in Želj-
ko Orehovec sta tu že nekaj 

časa in o klubu sem slišal vse 
najboljše. Govoril sem z Roma-
nom Vukom, spoznal sem tudi 
Mirana Vuka, tako da se vse 
resnično zdi zelo pozitivno. 
Res se tukaj dobro počutim in 
upam, da se bomo vsi skupaj 
dokazali našim navijačem. Nih-
če namreč ne more živeti od 
preteklosti.«

Zavrč ni slabo startal v 
prvenstvo: najprej nesre-
čen poraz v Mariboru, nato 
zmaga doma s Celjem. Ko-
mentar?

N. Šafarić: »Maribor nas je 
morda malo podcenil. Odlično 
smo začeli tekmo, zgodnji gol 
nas je nedvomno 'dvignil'. Ško-

da, da nato v prvem delu nismo 
izkoristili še kakšne »kontre«, 
da bi bili lahko v nadaljevanju 
bolj mirni. Verjetno je nato pri-
šlo do prevelikega spoštovanja 
do Maribora, ki ima kakovost. 
Vse skupaj je bila za nas dobra 
izkušnja. Proti Celju smo zao-
stajali, nato pa spreobrnili po-
tek srečanja. Pokazali smo pra-
vi karakter in to je nedvomno 
velik plus za to ekipo.«

V kašni formi ste trenu-
tno vi? Proti Celju ste bili 
eden ključnih mož pri pre-
obratu, kljub temu da ste 
vstopili šele v nadaljevanju.

N. Šafarić: »Ko sem prišel 
v Zavrč, sem imel nekaj težav 

s peto. Sedaj sem zdrav in re-
snično uživam v vsakem tre-
ningu. Forma se bo nedvomno 
stopnjevala iz tekme v tekmo 
in prepričan sem, da bo vse v 
najlepšem redu.«

V nedeljo vas v Kranju 
čaka Triglav. Napoved?

N. Šafarić: »Na Madžarskem 
sem videl, da se lahko zmaga 
ali izgubi vsaka tekma. Tam iz-
stopajo štirje klubi, podobno 
je v Sloveniji, le da je tu manj 
klubov (na Madžarskem 16, 
v Sloveniji 10, op. a.). Na uvo-
dnih tekmah se je pokazalo, da 
lahko igramo z vsakim. Vpraša-
nje je le, ali bomo imeli dober 
dan, ali bomo realizirali naše 
priložnosti, kajti kakovost ne-
dvomno imamo in to je najpo-
membneje. Nadejam se, da lah-
ko v celotni sezoni z malo sre-
če napravimo dober rezultat.«

Po uvodu prvenstva za to 
še ni pravi trenutek, toda 
kje lahko po vašem mnenju 
Zavrč konča prvenstvo?

N. Šafarić: »Težko je o tem 
govoriti sedaj, treba je iti iz tek-
me v tekmo. Po dveh dobrih 
tekmah ni potrebna nobena 
evforija. Biti moramo preudar-
ni, trdno stati z obema nogama 
na zemlji in o vsem govoriti 
le na terenu. Vemo, kakšne so 
naše ambicije, ampak v medi-
jih ne bomo preveč glasno go-
vorili o tem.«

Tadej Podvršek

Roman Glažar
»Včasih od mene priča-
kujejo nezmotljivost«
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Krona kariere ali pa vsaj želja vsakega nogometaša 
je obleči dres z nacionalnim grbom. Vam je to uspelo 
celo v hrvaški reprezentanci, ki je med najboljšimi na 
svetu. Bili ste tudi prva violina Varteksa, ko je ta igral 
vidno vlogo v hrvaškem prvenstvu. Pogled nazaj?

N. Šafarić: »V Varteksu sem začel zelo zgodaj trenirati, šel 
čez vse selekcije, prav tako nižje reprezentančne, kjer sem 
bil na treh evropskih prvenstvih, s kadetsko, mladinsko in 
mlado U-21. Z dobrimi igrami v Varteksu sem prišel do član-
ske izbrane vrste, kamor me je pozval selektor Zlatko Krajn-
čar. To je prav gotovo vrhunec moje kariere. Iz Varteksa sem 
nato šel v Rijeko, čeprav sem imel na mizi ponudbo iz Belgi-
je, kamor pa zaradi nekaterih razlogov nisem odšel. Ne obža-
lujem ničesar, saj je bila vse to življenjska izkušnja. Dobro je, 
da sem bil zadnji dve leti na Madžarskem, da sem videl, kako 
se dela zunaj naše države. Šele zdaj, ko sem bil v tujini, mi je 
mogoče malo žal, da nisem v tujino odšel že prej. Morda bi v 
svoji karieri napravil kakšno majhno korekcijo, ampak sem 
zadovoljen tudi s tem, kaj sem dosegel doslej.«

E-mail: sport@radio-tednik.si

1. SNL
PARI 3. KROGA – SOBOTA ob 17.30: Maribor – Luka Koper; 

SOBOTA ob 20.00: Gorica – Domžale, Celje – Rudar; NEDELJA 
ob 18.00: Triglav – Zavrč; NEDELJA ob 20.30: Olimpija – Krka.

Zavrč v novih dresih
Že v eni od prejšnjih številk smo omenili, da bo Zavrč v 

premierni prvoligaški sezoni igral v novih dresih. Odslej 
bodo Doris Kelenc in druščina nosili drese znanega proizva-
jalca športne opreme Zeus (pred leti je oblačil Maribor), dre-
si pa so zelo lahki, elastični in narejeni iz vrhunskih materia-
lov. Osnovna barva Zavrča bo bela z nekaj manjšimi odtenki 
rumeno-zelene, medtem ko bo rezervna kombinacija dresov 
rumeno-zelena. Podobno kot članska bo z novimi dresi in 
ostalo športno kolekcijo opremljena tudi nogometna šola, 
kar lepo zaokrožuje celostno podobo kluba.

Kuserbanj »bivši« Zavrčan
Na domačem srečanju s 

Celjem v kadru Zavrča ni bilo 
več Denisa Kuserbanja (na 
fotografiji), dolgoletnega ne-
pogrešljivega člana ekipe. Ra-
zlog za to je preprost, 29-letni 
zvezni igralec bo namreč svo-
jo kariero nadaljeval drugje. 
Vodstvo kluba se mu je za-
hvalilo za sodelovanje, kje pa 
bo nadaljeval kariero, pa je v 
tem trenutku še neznanka. 
Poletni prestopni rok traja 
vse do 31. avgusta, po zadnjih 
informacijah, ki prihajajo iz 

kluba, pa ta še ni zaključen niti v Zavrču. Ozirajo se pred-
vsem še za enim kakovostnim napadalcem.

Nogomet � Nikola Šafarić, Zavrč

»Krona je bila hrvaška reprezentanca«

Foto: Črtomir Goznik

Hrvat Nikola Šafarič (beli dres) je letošnja najodmevnejša okrepitev Zavrča.

Nogomet � 1. SNL

Ponoviti drugi polčas 
proti Celju

1. SNL, 3. krog: 
Triglav – Zavrč, 
nedelja, 28. 7., 
ob 18.00 v Kranju



Mladi rokometaši Jeruzale-
ma spadajo med boljše v dr-
žavi, kar dokazujejo rezultati 
posamičnih ekip v državnem 
prvenstvu v zadnjih šestih le-
tih in številni vpoklici v izbra-
no vrsto. Kadeti Jeruzalema 
(letniki 1996) so letos osvojili 
bronasto kolajno, starejši deč-
ki A (letniki 1998) in starejši 
dečki B (letniki 1999) so se-
zono končali na Final 4 in na 
nehvaležnem 4. mestu, mlajši 
dečki A (letniki 2000) so se-
zono končali na visokem 7. 
mestu. Ob tem so bili igralci 
Jeruzalema iz Ormoža uspešni 
še na šolskem tekmovanju, kjer 
je OŠ Ormož osvojila naslov 
državnih podprvakov, OŠ Mi-
klavž pa je ostala tik pred vrati 
zaključnega turnirja. Ob vsem 
tem je ormoška »štirka« (tre-
nerja Saša Prapotnik in Uroš 
Krstič ter igralca Rok Cvetko 
in Miha Kolmančič) z državno 
reprezentanco letnikov 1996 
in mlajših pred tednom dni 
osvojila zlato kolajno na 12. 

olimpijskem festivalu evrop-
ske mladine v Utrechtu. Še ena 
uspešna sezona, ki znova ne bo 
šla tako hitro v pozabo. 

V ponedeljek in v torek, 29. 

in 30. julija, je pred mladimi 
Ormožani nova reprezentanč-
na akcija letnikov 1998, ki jo 
vodita Marjan Potokar in Da-
vid Lipoglavšek. Izbrana vr-

petek � 26. julija 201312 Šport, šport mladih

Rokomet � Jeruzalem Ormož

Peterica za izbrano vrsto proti Bahrajnu
sta bo v Velenju odigrala dve 
tekmi proti Bahrajnu (letniki 
1996), ki je v Sloveniji na pri-
pravah. Za torkovo tekmo, ki 
se bo v Rdeči dvorani pričela 
ob 19. uri, je povabilo prejelo 
pet članov Rokometnega klu-
ba Jeruzalem iz Ormoža: Bo-
štjan Žižek Cvetko, Gašper 
Horvat, Dominik Ozmec, 
Miha Kavčič in Tilen Kosi. 
Vpoklici omenjenih igralcev 
v reprezentanco so še en do-
kaz dobrega dela v ormoškem 
klubu, ki šteje daleč največ re-
prezentantov v klubih bližnje 
okolice.

Za letnike 1996 in 1997 se 
bodo počitnice kmalu končale, 
saj bodo igralci teh dveh gene-
racij priključeni k delu članske 
ekipe, ki priprave na novo se-
zono začne v petek, 2. avgusta, 
ob 18. uri v Športnem parku 
Mestna graba. Ostale mlajše se-
lekcije bodo priprave na novo 
sezono pričele v ponedeljek, 
26. avgusta.

ku

Nogomet � Prijateljska tekma

Rečani močnejši od Aluminija

Odbojka na mivki

Tekmovali gluhi in naglušni

ALUMINIJ – POMORAC 0:2 
(0:2)

STRELCA: 0:1 Muminovič 
(40.), 0:2 Prijič (43.)

ALUMINIJ: Murko, Medved, Ko-
vačevič, Bingo, M. Rešek, Petek, 
Drevenšek, Horvat, Bloudek, Jo-
vanovič, Kurež. Igrači so še: Lipo-
vac, Topolovec, Srnec, Pečovnik, 
Letonja, Gezda, Vaš. Trener: Ante 
Šimundža. 

Kidričani nadaljujejo z igra-
njem pripravljalnih tekem. V 
sredo so gostili ekipo Pomor-
ca iz Reke, ki je v lanski sezoni 
osvojila 3. mesto v hrvaški 2. 
ligi. Neuradno veljajo za »dru-
go ekipo« prvoligaša Reke. 

Srečanje je bilo na začetku 
dokaj mirno in tekoče, z malo 
prekinitvami. Domačini so 
imeli v dveh minutah dve pri-
ložnosti, a jih Kurež in Petek 
nista uspela unovčiti. V 14. mi-
nuti je z močnim strelom poiz-
kusil Marko Drevenšek, ki je 
tokrat prvič nosil kapetanski 
trak. Nato so se prebudili tudi 
gostje in sprožili nekaj nevar-
nih strelov, ki jih je domači vra-

tar Murko uspešno zaustavil. 
Zadnje minute prvega polčasa 
so domačini odigrali prema-
lo zbrano in zato prejeli dva 
zadetka. Prvič je v 40. minuti 
z dvajsetih metrov lepo zadel 
Muminovič. Tri minute kasne-
je so Rečani izvedli lepo akcijo 
na desni strani, po predložku 
pred vrata pa je Prijič neovira-
no zadel v polno. 

Nogometaši Aluminija so 
preko Topolovca na začetku 
drugega dela izvedli lepo in hi-
tro akcijo na levi strani. Sledil 
je predložek v kazenski pro-
stor, ko je eden izmed gostov 
igral z roko. Enajstmetrovko je 
streljal Bloudek, vendar je vra-
tar Rečanov strel ubranil. Alu-
minij je imel novo priložnost v 
78. minuti, ko je Petek močno 
streljal z razdalje 25 metrov, 
a zadel prečnik. To pa je bilo 
tudi vse in zmaga je pripadla 
gostom iz Reke, ki so bili tokrat 
nekoliko boljši tekmec, pred-
vsem pa konkretnejši. V dresu 
Aluminija je prvič zaigral Jure 
Srnec, ki prihaja iz Maribora.

Danilo Klajnšek

Društvo gluhih in naglušnih 
Podravje Maribor in podružni-
ca Ptuj sta v soboto na ptujski 
Ranci izvedla tretji mednaro-
dni turnir v odbojki na mivki. 
Na njem so nastopili igralci in 
igralke iz Maribora, Celja, Lju-
bljane, Nove Gorice, Murske 
Sobote in Ptuja. Za mednaro-
dno noto so poskrbeli igralci iz 
Avstrije in Srbije. 

Turnirja se je udeležilo 15 
mešanih ekip, ki so bile razpo-
rejene v tri skupine. Najboljši 
so nato igrali v četrtfinalu, 
polfinalu in finalu. V njem sta 
Maja Kuzma (gre za petkratno 
državno prvakinjo v odbojki 
na mivki za gluhe in naglušne, 
op. a.) in Marko Šmid pre-

magala domačina Valerijo in 
Aleša Škofa. Skozi turnir smo 
videli napete in kakovostne 
dvoboje, ki jih je spremlja-
lo sproščeno druženje vseh 
udeležencev. Ti so na Ptuju 
pokazali veliko športnega zna-
nja in sposobnosti, za kar so 
najboljši prejeli tudi posebne 
medalje.

David Breznik

Uroš Krstič, Sašo Prapotnik in Rok Cvetko

Foto: Črtomir Goznik

Mitja Kovačevič (Aluminij)
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Končni vrstni red:
1. Maja Kuzma (Ljubljana) in 

Marko Šmid (Celje)
2. Valerija Škof (Ptuj) in Aleš 

Škof (Ptuj)
3. Adrijana Ločnikar (Celje) in 

Shkelzen Dacaj (Ptuj)

Atletski klub Cestno podje-
tje Ptuj je v sredo na Mestnem 
stadionu izvedel mednarodni 
atletski miting, na katerem so 
sodelovali tekmovalci in tek-
movalke iz Hrvaške, Avstrije 
in Slovenije. Osnovni namen 
tekmovanja je bil, da bi lahko 
nekateri odlični slovenski atle-
ti in atletinje izpolnili normo 
za nastop na svetovnem prven-
stvu, ki bo letos v Moskvi. Žal 
norme v precej spremenljivem 
in rahlo vetrovnem vremenu 
ni dosegel noben posameznik, 
a bo bili kljub temu doseženi 
nekateri zelo dobri rezultati.

Najboljša ptujska atletinja 
zadnjih let Nina Kolarič je na 
domačen stadionu že nekaj-
krat dosegla željen rezultat, ki 
jo je popeljal na veliko tekmo-
vanje, tokrat pa je njen najdalj-
ši poizkus meril 639 centime-
trov. Tega je po uvodnih dveh 
prestopih (oba skoka sta bila 
prav gotovo daljša) dosegla v 
tretji seriji. V nadaljevanju je 
ob še enem prestopu pristala 
pri 634 in 631 centimetrih. Od 
norme, ki znaša 665 centime-
trov je bila Kolaričeva oddalje-
na 26 cm. Po tekmovanju je po-
vedala: »V bistvu se – tako kot 
že celotno sezono – nekako 
'lovim' v tehniki. Vedno nare-
dim nekaj narobe in ne uspem 
sestaviti tistega popolnega 
skoka, s katerim bi izpolnila 
normo za svetovno prvenstvo.« 
Za ta popoln skok bo imela Ko-
laričeva novo in hkrati najver-
jetneje tudi zadnjo priložnost 
v nedeljo, ko bo tekmovala na 
članskem državnem prvenstvu 
v Celju. 

Na stadionu Kladivarja bo 
zlato medaljo v metu diska po-
skušala osvojiti še ena mlada 
perspektivna domača atletinja, 
Veronika Domjan. Ta se je 
pred kratkim s četrtim me-
sto izkazala na svetovnem pr-
venstvu za mlajše mladinke v 
Ukrajini; za ta uspeh ji je pred 
pričetkom mitinga predsednik 
AK CP Ptuj Aleksander Loren-

čič predal simbolično darilo. 
16-letna atletinja je tokrat orod-
je najdlje vrgla 48,01 metra in 
je za več kot meter zaostala za 
osebnim rekordom, ki znaša 
49,13 metra. O svojem nastopu 
je Veronika Domjan dejala: »Re-

Atletika � Miting na Ptuju

Kolaričeva in Domjanova zmagali na 
domačem stadionu

zultat bi lahko bil tudi boljši, a 
glede na to, da sem v zadnjem 
obdobju veliko trenirala in 
tekmovala, je dolžina meta kar 
dobra.« 

Ob trenutno najboljših 
predstavnicah AK CP Ptuj, ki 

se je zelo izkazal z organizaci-
jo tekmovanja, so iz domačih 
vrst nastopili še Sara Jurmič, 
Špela Vučak, Tjaša Žgavec, 
Nastja Klanjšek, Doroteja 
Domjan, Laura Pajtler, Ur-
ška Škerget in Luka Modic. 
Mladi ptujski atleti in atletinje 
so se potrudili po svojih naj-
boljših močeh in so večina do-
segli zelo solidne rezultate. Po-
dobno lahko zapišemo tudi za 
najboljše udeležence mitinga, 
ki so bili metalec kopja Matija 
Kranjc (Mass), ki je zmagal z 
rezultatom 78,79 metra, Sabi-
na Veit (Corrida Maribor), ki 
je v teku na 200 metrov dose-
gla čas 23,84 sekunde, in Tina 
Šutej (Mass Ljubljana), ki je v 
skoku s palico preskočila viši-
no točno štiri metre. Posebej 
je treba izpostaviti tudi Liono 
Rebernik (Štajerska Maribor), 
ki je zmagala v teku na 300 me-
trov; s časom 38,21 sekunde je 
postavila slovenski rekord za 
mlajše članice do 23. leta sta-
rosti.

David Breznik

Foto: Črtomir Goznik

Ninin najdaljši skok je tokrat meril 639 cm.

Foto: Črtomir Goznik

Veronika Domjan je disk najdlje zalučala 48,01 metra.



Roman Glažar iz Hajdoš 
je priznani slovenski nogome-
tni sodnik, trenutno je na A-li-
sti, kar pomeni, da v Sloveniji 
sodi tekme najvišjega ranga, 1. 
SNL. »V letošnjem letu se mi je 
število tekem povečalo, saj so-
dim 11 tekem 1. SNL v sezoni. 
Če se zavedamo, da je v enem 
krogu le 5 tekem, potem je že 
uspeh, če eno izmed teh sodi 
sodnik MNZ Ptuj. To je obe-
nem priznanje tudi za doma-
čo MNZ Ptuj, saj ima Slovenija 
kar nekaj sodnikov najvišjega 
mednarodnega ranga – Damir 
Skomina je npr. sodil polfinale 
Lige prvakov. Na NZS se glede 
sodniške organizacije zagotovo 
dela dobro,« je v uvodu pove-
dal 37-letni Roman Glažar, ki je 
sodnik od svojega 18. leta sta-
rosti. »Med sodnike sem pristo-
pil zelo hitro, tako da imam za 
sabo že 19 let sodniškega staža. 
Začel sem povsem naključno, 
na prigovarjanje starejših kole-
gov sem odigral tekmo za eki-
po sodnikov. Povabili so me, 
naj se jim pridružim tudi ura-
dno in tako se je začelo.«

Tolmačenje pravil no-
gometne igre pa ni vedno 
enostavno, treba je natanč-
no spremljati spremembe. 

R. Glažar: »Tako kot se spre-
minjajo trendi v igri, tako se 
spreminjajo tudi trendi v delu 
sodnikov. Pravila nogometne 
igre se sicer ne spreminjajo 
pogosto, zato pa sodniki dobi-
vamo nova navodila za samo 
vodenje tekem. Ključnega po-
mena je, da se nogomet igra 
za gledalce, da bi ti v večjem 
številu prihajali na stadione. V 
zadnjih letih ni bilo tako, tudi 
zaradi številnih simuliranj pre-
krškov, zavlačevanja igre, svoje 
so dodala tudi namigovanja o 
stavah. Nogomet je zaradi vse-
ga tega postal manj privlačen.«

Kako se sodniki pred se-
zono seznanjate z noviteta-
mi?

R. Glažar: »Imamo srečo, 
da je predsednik slovenske so-
dniške organizacije Vlado Šajn 
visoko kotiran na evropski no-
gometni zvezi (UEFA). Tako iz 
prve roke hitro dobivamo na 
mizo vse novitete, ki jih pripra-
vlja UEFA. Zdaj imamo že vrsto 
let na začetku leta strokovno 
izobraževanje v Turčiji. To je 
tedenski seminar, na katerem 
opravimo fizično testiranje, 
preverimo poznavanje pravil 
nogometne igre, seznanimo se 
z novimi trendi v sojenju in do-
bimo smernice za naše delo.«

Trenerji so korak 
pred sodniki

Kakšne so bile novitete 

pred letošnjo sezono?
R. Glažar: »Poudarek je na 

všečnem nogometu: v čim ve-
čji meri pustimo igro teči brez 
prekinitev, da je na igrišču čim 
več borbenosti. Sodniki mora-
mo poskrbeti za to, da ta osta-
ne v mejah pravil nogometne 
igre, da ni grobosti. Prav tako 
je cilj, da je na igrišču čim manj 
simuliranja in protestiranja 
proti sodniškim odločitvam – 
vse to je potrebno sankcioni-
rati. Obenem pa ugotavljamo, 
da so trenerji in ekipe en korak 
pred sodniki: vsako leto se po-
javi kakšen nov trend pritiska 
na sodnike, ki ga potem spo-
znavamo in se nanj odzovemo. 
Posebne metode je imel sloviti 
Mourinho, katerega igralci so 
na začetku naredili veliko šte-
vilo prekrškov in pri tem še 
pritiskali na sodnike. Pojavlja 
se tudi poseben trend ustavlja-
nja najboljšega igralca naspro-
tne ekipe: na njem prekrškov 
ne dela samo en igralec, ampak 
praktično celotna ekipa.«

Kako se boriti proti 
temu?

R. Glažar: »Naloga vseh so-
dnikov je, da identificiramo ne-
nehne kršitelje in na drugi stra-
ni igralca, nad katerim je bilo 

storjenih največ prekrškov. V 
prvem primeru ni nujno, da 
gre za hudega kršitelja, ampak 
lahko en igralec dela številne 
»majhne« prekrške. S tem ne-
nehno prekinja igro, kar mo-
ramo sodniki preprečiti: naj-
prej z ustnim opominjanjem, 
nato tudi s kartoni. V drugem 
primeru so navodila takšna, 
da je treba pri nenehnem 
ponavljanju prekrškov različ-
nih igralcev nad najboljšim 
posameznikom,preventivno 
kaznovati enega od kršiteljev, 
ne glede na to, koliko prekr-
škov je doslej storil. Preventiv-
ni ukrep v tem primeru velja za 
vse igralce.«

Kako se sodniki pripra-
vljate na sezono?

R. Glažar: »Najprej konec 
januarja opravimo fizična testi-
ranja v Novi Gorici, na začetku 
februarja pa se na seminarju 

seznanimo z novostmi, delamo 
videoanalize tekem in opravi-
mo testiranje poznavanja pra-
vil nogometne igre.«

Kakšna pa je priprava na 
posamezno tekmo? 

R. Glažar: »Vsak sodnik se 
pripravi na ekipe, ki jim bo 
sodil: pozna najboljšega igral-
ca, najbolj pogostega kršitelja, 
igralca, ki največkrat simulira 
prekrške … Prav simuliranje je 
za sodnika ena najtežjih stvari, 
s katero se sooča. Če npr. zara-
di simuliranja dosodi kazenski 
udarec, lahko to odločilno vpli-
va na potek tekme. Imamo pa 
več situacij simuliranja: igralec 
namerno izsili kontakt s tek-
mecem, igralec izkoristi rahel 
kontakt za simuliranje težjega 
prekrška, igralec odigra pre-
kršek brez kontakta … Ker se 
vse to velikokrat dogaja v ka-
zenskem prostoru ali njegovi 
bližini, so odločitve sodnikov 
toliko težje. Vsa simuliranja pa 
se morajo kaznovati z indirek-
tnim udarcem in opominom za 
kršitelja.«

»Zamrznjen« pogled
Zelo pomembne so tudi 

odločitve stranskih sodni-
kov pri dosojanju prepove-
danega položaja.

R. Glažar: »Glavni in stran-
ski sodniki imajo ločena izo-
braževanja, saj gre za dva pov-
sem različna tipa gibanja, po-
stavljanja in presoje. Tudi pri 
t. i. ofsajdu gre za različne situ-
acije. Prva stvar je, da mora biti 
igralec sploh v ofsajd položaju: 
na nasprotni polovici igrišča, 
bližje prečni črti od linije pred-
zadnjega obrambnega igralca 
ali bliže prečni črti od linije 
žoge. Da je v ofsajdu, pa mora 
biti izpolnjen še en pogoj: da 
dobi žogo ali si s svojim položa-
jem pridobiva prednost ali pa s 
svojim položajem vpliva na tek-
meca. Stranski sodniki morajo 
vse to gibanje, položaj igralcev 
in oddajo žoge oceniti in se v 
trenutku odločiti. Odločitve 
so večkrat težke, nemalokrat si 
morajo »zamrzniti pogled« in 
se odločiti glede na trenutek 
oddaje žoge.

Edina letošnja sprememba v 
tem segmentu je ta, da ko igra-
lec poda žogo proti napadalcu, 
ki je v ofsajdu, in se žoga na 
poti odbije od tekmeca, mora 

sodnik označiti ofsajd. Če pa 
tekmec namerno poda žogo 
do napadalca, ki je v prepo-
vedanem položaju, potem ni 
ofsajd. Še tretja možnost je, da 
igralec v prepovedanem polo-
žaju vpliva na tekmeca in ta po-
tem zaradi tega vpliva nerodno 
reagira, potem je tudi ofsajd.«

Reagirati je 
treba v delčku 
sekunde ...

Za presojo so zelo težki 
tudi prekrški.

R. Glažar: »Da, predvsem 
nasilni starti. Pri teh obstaja-
jo različni kriteriji: ali igralec 
starta na tekmeca, ki nima mo-
žnosti sprejema žoge, ali igra-
lec starta na tekmeca z visoko 
intenziteto, ki ogroža njegovo 
varnost, ali je bil igralec za-
det ali ne. To so kriteriji, ki jih 
mora sodnik v trenutku oceni-
ti in se odločiti za prosti strel, 
za rumeni ali celo rdeči karton. 
Ena od ključnih zadev je tudi 
prekršek v čisti situaciji za do-
sego zadetka. Pri tem je treba 
oceniti, ali ima napadalec mo-
žnost dobiti žogo, ali ima žogo 
v svoji kontroli, položaj soigral-
cev, smer gibanja, oddaljenost 
od prečne črte v golu, smer 
gibanja (od gola ali proti golu), 
položaj obrambnih igralcev in 
vratarja, mesto prekrška. Gle-
de na vse te okoliščine je treba 
reagirati in se odločiti za prosti 
udarec in morebitno kazen. Te 
odločitve se mi zdijo najtežje.«

Zagotovo je tvoj cilj uvr-
stitev na mednarodno listo.

R. Glažar: »Vsak, ki se odlo-
či za kakšno stvar, ima določe-
ne ambicije. Na drugi strani pa 
je treba vedeti, da ni vse zlato, 
kar se sveti. Vsi poznajo znane 
igralce, sodnike, tudi funkcio-
narje: vsi so lepo urejeni, zato 
gledalci mislijo, da se jim ce-
dita med in mleko. Resnica je 
daleč od tega. Sam sem npr. 
deležen enega tedna priprav 
v Turčiji, ki so zelo skoncentri-
rane, suhoparne, urnik je zelo 

natrpan, daleč od kakšnega 
turizma … Tega ne preneseš, 
če enostavno 'ne dihaš' s tem 
poslom. Sodniki imamo ve-
dno višje normative, zato po 
fizični pripravljenosti že skoraj 
pariramo igralcem. V Sloveniji 
imamo zelo veliko mladih, ka-
kovostnih sodnikov, zato se je 
težko prebiti na mednarodno 
listo, na kateri pa je nivo že 
napol profesionalen. Jaz imam 
sedaj urejen status in bi zelo 
dobro premislil, če bi se poja-
vila možnost za naslednji nivo. 
Lahko se pojavi poškodba ali 
pa ena slabo odsojena tekma 
in hitro pozabijo nate … Sedaj 
jemljem sojenje kot relativno 
dobro plačan hobi, opravljam 
ga z veseljem in sem s svojim 
sedanjim statusom zadovoljen. 
Že sedaj je to poleg službenih 
obveznosti velika skrb, opravi-
ti je treba dva treninga na te-
den, ob koncu tedna so tekme 
in zaradi vsega tega sem veliko 
odsoten od družine – veliko je 
odpovedovanj.«

Težko je dirigirati 
razglašenemu 
orkestru

Nekdanjim igralcem no-
gometa je lažje, bolj »čutijo« 
igro.

R. Glažar: »Definitivno je to 
pomemben element sodnika. 
Moraš čutiti, kdaj ustaviti in 
kdaj pustiti igro, kdaj poseči 
po kartonu in kdaj ne … Sodnik 
mora dejansko 'dirigirati' igro, 
a morajo tudi igralci obvladati 
igro. Včasih je težko dirigirati 
razglašenemu orkestru. Zato 
pa je toliko lepše soditi ekipa-
ma, ki imata željo igrati, ki se 
pošteno borita, kjer ni simuli-
ranja in zavlačevanja. To je naš 
cilj in zagotovo tudi cilj gledal-
cev.«

Imaš morda vzornika 
med sodniki?

R. Glažar: »Posnemati ko-
garkoli je težko, vsak je svoja 
osebnost in vsak ima svoj stil 
sojenja. Zaradi tega sam nimam 
nobenega vzornika. Rad gle-
dam nogomet, spremljam so-
dnike, njihovo gibanje, znake, 
govorico telesa ... Collina je bil 
npr. prava maskota, a njegovo 
sojenje je bilo daleč od ideal-
nega. Znal pa je s svojo 'pojavo' 
prepričati, da je vse prav, kar 
je piskal. Nekaj tega potrebuje 
vsak vrhunski sodnik.«

Jože Mohorič
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Peti in šesti sodnik
Na nekaterih uvodnih tekmah nove sezone v 1. SNL smo lahko 

za golom opazili petega in šestega sodnika. Tudi to je novost.
R. Glažar: »V naši ligi to seveda nekoliko bode v oči, saj so tekme 

večinoma slabo obiskane, klubi imajo finančne težave … Tako se gle-
dalci sprašujejo, kdo bo vse to plačal. Povedati moram, da vse stro-
ške, ki so vezani na petega in šestega sodnika, plača UEFA. Sodnika 
za golom pa v praksi pomenita, da lahko več oči več vidi. Jasno pa je, 
da nikoli ne bo mogoče brez kakršne koli napake presoditi kakšnega 
spornega igranja z roko – ali je položaj roke naraven ali ne. Podobno 
je tudi pri odločitvi, ali je žoga prešla črto s polnim obsegom – gre za 
odločitve v delčku sekunde, ki so odvisne od zornega kota sodnikov. 
Pomembno je predvsem to, da fizična prisotnost sodnikov pomeni 
manj prikritih prekrškov, izven vidnega polja glavnega sodnika (pri 
npr. izvajanju kota). Vsi sodniki imamo brezžično povezavo in slišimo 
vse, kar se dogaja na igrišču. Res pa je, da sodnika za golom ne more-
ta odločati o prekrških, ki so v vidnem polju glavnega sodnika – to je 
izključno njegova naloga. Lahko pa pomembno opozarjata na prikrite 
prekrške, opazujeta dogajanje izven igrišča, beležita kartone …«

Nogomet � Roman Glažar, nogometni sodnik

»Na vaških tekmah od mene pričakujejo nezmotljivost«

Foto: Črtomir Goznik

Roman Glažar: »Poudarek je na všečnem nogometu: v čim večji 
meri pustimo igro teči brez prekinitev, da je na igrišču čim več 
borbenosti. Sodniki moramo poskrbeti za to, da ta ostane v mejah 
pravil nogometne igre, da ni grobosti.«

Foto: Črtomir Goznik

Roman Glažar: »V naši ligi peti in šesti sodnik nekoliko bodeta v oči, saj so tekme večinoma slabo 
obiskane, klubi imajo finančne težave … Povedati moram, da vse stroške, ki so vezani na petega in 
šestega sodnika, plača UEFA.«

Vabilo mladim 
sodnikom

»V MNZ Ptuj imamo težave 
pri pridobivanju mladih sodni-
kov, kljub temu da jim nudimo 
številne ugodnosti. Zares va-
bimo vse, ki imajo željo, da 
se nam pridružijo. Sodniška 
organizacija klubom pred se-
zono nudi brezplačno sveto-
vanje oz. jih seznani z novimi 
pravili. Lep primer je bil lani 
Tržec, pri katerih je trener Igor 
Levstik sam povabil sodnike. 
Očitno so igralci dobro poslu-
šali, saj so na koncu osvojili 
pokal za fair play.«

Katere tekme se ti zdijo najtežje?
R. Glažar: »Morda se bo zdelo smešno, a zame so najtežje lokalne, 

vaške tekme. Vsi vedo, da sodim 1. ligo, zato od mene pričakujejo 
nezmotljivost. Prisotna je tudi znana slovenska zavist, zato sem v tem 
okolju deležen največ pikrih besed.«



cilj je obstanek. Vadili bomo 
štirikrat tedensko, do začetka 
prvenstva pa bomo odigrali pet 
ali šest pripravljalnih tekem,« je 
dejal Primož Gorše. Istočasno 
je aktivna tudi uprava kluba, 
ki se ukvarja s posodobitvami 
na infrastrukturnem podro-
čju. Tako naj bi Videmčani v 
kratkem dobili nov objekt, ki 
bo zadovoljeval vse kriterije za 
igranje. V igralskem smislu se 
bodo zagotovo okrepili, vendar 
imajo še vedno dovolj časa za 
odločitve.

Danilo Klajnšek

V soboto je v bližini Beljaka 
domači Boks klub Bulldogs Vil-
lach pripravil boksarski dvoboj 
med ekipo Spodnje Avstrije in 
Boks klubom Ring. Ptujčani so 
k našim severnim sosedom po-
slali paleto mlajših boksarjev in 
boksark. Na drugi strani je bila 
avstrijska ekipa sestavljena iz 
tekmovalcev petih klubov: BC 
Bulldogs, BC Wels, BC Hallein, 
BC Heroz Graz in BC Millstat-
tersee. 

Na izredno dobro organizi-
ranem dvoboju, ki si ga je ogle-
dalo tudi lepo število gledalcev, 
so bile na sporedu tri sparing in 
štiri tekmovalne borbe. V spa-
ring programu je boksal tudi 
tokratni gost ringovcev Tomi 
Lorenčič (BK Legionar Ptuj). 
Miha Vindiš in Timotej Puč-
ko sta pokazala svoj potencial, 
saj sta bila boljša od svojih av-
strijskih tekmecev. 

V tekmovalnem delu revije 
je Denis Lazar dobil dvoboj s 
Paulom Gogerjem, medtem ko 
je edini ptujski poraz tokrat za-
beležil Robert Šimoncsik. Vr-
hunec je tekmovanje v Beljaku 
doseglo z zadnjima dvobojema 
v ženski konkurenci. Trenutno 
najboljša ptujska boksarka Mo-
nika Božičko je svoje znanje 
in hitrost prenesla v dvoboju 

z domačo adutinjo Steffi Siller, 
ki je po dominantni predsta-
vi Ptujčanke morala priznati 
poraz. Druga članica BK Ring 
Anja Jabločnik iz dvoboja v 
dvoboj stopnjuje svoje predsta-
ve in postaja vse bolj zanesljiva. 
Tokrat si je priborila zmago nad 
Sandro Eichwalder. 

Z nastopi ptujskih boksarjev 
in boksark v Avstriji je bil zado-
voljen tudi glavni trener Ivan 
Pučko. Ringovce to soboto 
čaka novi ekipni obračun, to-
krat v Italiji.

David Breznik

NK Apače
Nogometaši Apač, ki so se 

kot prvaki 1. lige MNZ Ptuj uvr-
stili v ptujsko Super ligo, so mi-
nuli petek pričeli s pripravami 
na novo tekmovalno sezono. 
Trener Bogdan Bauman je 
imel na prvem treningu preko 
dvajset igralcev. Apačani že-
lijo pričakati tekmovanje kar 
najbolj pripravljeni, zato bodo 
trenirali 3- do 4-krat tedensko. 
»Nove filozofije ne mislimo 
odkrivati: če želimo biti konku-
renčni, moramo imeti na raz-
polago dovolj dobro pripravlje-
nih igralcev. Samo tako lahko 
uresničimo cilj, ki je uvrstitev 
v sredino lestvice. Po mojem 
mnenju so prva tri mesta odda-
na. Trenirali bomo maksimalno 
zavzeto, do pričetka prvenstva 

pa nameravamo odigrati pet 
pripravljalnih srečanj,« je pove-
dal trener Apač.

Igralske vrste so okrepili z 
Darkom in Renejem Her-
ganom (oba Brunšvik), Ladi-
slavom Droskom (Avstrija), 
Benom Valentanom (Tržec), 
Primožem Jusom (Aluminij), 
Sandijem Ivančičem in Ro-
kom Kaizerjem (oba Hajdo-
še) ter Aleksandrom Kraner-
jem (Makole).

NK Videm
Priprave so pričeli tudi nogo-

metaši Vidma, ki bodo v Super 
ligi nastopili kot vabljena ekipa 
– nastopu sta se namreč odpo-
vedala Lovrenc in Tržec. Fantje 
bodo vadili pod vodstvom tre-
nerja Primoža Goršeta. »Naš 
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Šah � Dobrodelna prireditev tudi na Ptuju: 
»Slovenija šahira za Vesno«

Slovenske šahiste je pred dnevi močno pretresla novica o težki 
bolezni ene najobetavnejših slovenskih šahistk, 26-letne Vesne 
Rožič, študentke zadnjega letnika Medicinske fakultete v Ljubljani 
in stalne članice slovenske šahovske reprezentance. Zdravniki so 
ji maja letos odkrili težko obliko raka. Z ganljivim pismom se je na 
Šahovsko zvezo Slovenije obrnil njen oče, tudi sam dober šahist, 
Adrijan Rožič. Med drugim je zapisal svojo osebno stisko in stisko 
družine, ki je tako velika, da si sami ne morejo pomagati. Posebej 
ne pri plačilu nujno potrebnega dragega madaljevanja zdravljenja 
v tujini. Zato se obračajo na širšo slovensko javnost s prošnjo za 
pomoč.

Slovenski šahisti so se odločili, da v podporo Vesni in njeni družini 
odigrajo hitropotezne turnirje pod geslom »Slovenija šahira za Ve-
sno«. Akciji se je med prvimi pridružilo tudi Šahovsko društvo Ptuj, 
ki bo dobrodelni turnir izvedlo v torek, 30. julija, s pričetkom ob 
18. uri v prostorih društva, Dravska ulica 18, Ptuj.

Prijavnina za udeleženca je 10 evrov in bo nakazana na TRR 
Območnega združenja RK Maribor SI56 0451 5000 0397 432; 
sklic 50751; namen Vesna Rožič. Na omenjeni naslov lahko sred-
stva nakažete tudi vsi, ki bi želeli pomagati Vesni in njeni družini, 
pa se turnirjev ne boste mogli udeležiti. V imenu družine Rožič in 
tudi Šahovskega društva Ptuj se vsem že vnaprej zahvaljujejo za 
sodelovanje.

Več o zgodbi Vesne in njene družine si lahko preberete na spletni 
strani Šahovske zveze Slovenije.

Silva Razlag

Dvoboji:
Tomi Lorenčič (BK Legionar Ptuj) 

– Raichan Adajev (BC Bulldogs) 
1:1

Miha Vindiš (BK Ring Ptuj) – Rex-
ford Asamoah (BC Wels) 1:1

Timotej Pučko (BK Ring Ptuj) – 
Karen Mqitalian (BC Hallein) 1:1

Denis Lazar (BK Ring Ptuj) – Paul 
Goger (BC Heroz Graz) 2:0

Robert Šimoncsik (BK Ring Ptuj) 
– Moltzen Omidulla (BC Bulldogs) 
0:2

Monika Božičko (BK Ring Ptuj) – 
Siller Steffi (BC Millstattersee) 2:0

Anja Jabločnik (BK Ring Ptuj) – 
Eichwalder Sandra (BC Bulldogs) 
2:0

Nogomet � Prijateljske tekme
Nogometaši Aluminija bodo konec tedna odigrali dve tekmi: v so-

boto in nedeljo ob 18. uri s srbskim Ćukaričkim.
Nogometaši Podvincev Betonarne Kuhar bodo v soboto ob 18.00 

odigrali prijateljsko tekmo v Rakičanu z domačim tretjeligašem.

Mali nogomet � 18. tradicionalni turnir 
ŠD RIM

Športno društvo RIM prireja v nedeljo, 4. 8., s pričetkom ob 10. uri, 
turnir v malem nogometu. Turnir bo potekal v Športnem parku RIM v 
Nadolah. Prijavnina znaša 40 evrov za ekipe in jo je treba poravnati 
pred žrebom. Prve tri ekipe bodo prejele pokale in denarne nagrade 
(50 – 30 – 20 % prijavnine). Če bo slabo vreme, bo turnir prestavljen 
na naslednjo nedeljo.

V Cirkulanah 7. Aninski tek
Športno društvo Cirkulane in Občina Cirkulane organizirata v pe-

tek, 26. 7., tradicionalni, letos že 7. Aninski tek. Start teka bo ob 
19. uri v Športnem parku Cirkulane. Prijave bodo zbirali od 18. ure 
naprej.

Proga je dokaj lahka in bo potekala okrog naselja Cirkulane. Žen-
ske bodo tekle dva kroga v skupni dolžini 4,85 km, moški pa tri 
kroge v skupni dolžini 7,35 km. Ob progi bo poskrbljeno za osvežil-
ne napitke. Vsak tekmovalec bo prejel spominsko majico, malico in 
osvežilno pijačo. Najboljšim tekmovalcem v posameznih kategorijah 
in v absolutni kategoriji bodo podeljene praktične in denarne nagra-
de ter medalje in pokali.

DK, JM

Športni napovednikNogomet � Super liga

Superligaši začenjajo priprave

Foto: Črtomir Goznik

Primož Gorše, trener članske 
ekipe NK Videm

Športno društvo Žetale je v 
nedeljo, 21. 7., ob 35-letnici ob-
stoja društva organiziralo že 30. 
tradicionalni Srečkov memori-
al – turnir v malem nogometu. 
Tik pred pričetkom turnirja sta 
sledila kratka nagovora Janeza 
Voduška in župana občine Žeta-
le Antona Butolena. Slednja sta 
se z izbranimi besedami poklo-
nila pokojnemu Srečku, nato pa 
sta nogometašem in gledalcem 
zaželela dobrodošlico ter veliko 
športne sreče.

Kljub vročemu vremenu se je 
turnirja udeležilo 15 ekip, ki so 
se borile po sistemu izpadanja. 
Letošnji memorial je osvojila 
ekipa Igel iz Poljčan, ki je v fi-
nalu nekoliko presenetljivo pre-
magala ekipo Golgeter Shop z 
rezultatom 5:2. Za 3. mesto sta 
se med seboj pomerili ekipi ŠD 

Rim in ŠD Gaberje. Tekma se je 
končala z neodločenim izidom 
3:3, po izvajanju kazenskih 
strelov pa so slavili igralci ŠD 
Gaberje.

Pohvaliti je treba vse udele-
žence, ki so se udeležili turnirja, 
saj so prikazali veliko nogome-
tnega znanja in športnega srca. 
S tem so ohranili spomin na 
tragično preminulega Srečka 
Voduška.

Končni vrstni red: 
1. Igel, 2. Golgeter Shop, ŠD Ga-

berje, 4. ŠD Rim.
Igel: Denis Gaber, Filip Grobin, 

Dejan Drofenik, Aleš Cugmajster, 
Mario Damšk, Marko Avgustinovič, 
Aljaž Naglič, Sebastjan Leskovar, 
Jure Klinc, Borut Šket.

Danilo Klajnšek

Mali nogomet 

Na Srečkovem memorialu 
zmagala ekipa Igel

Pohod na najvišje ležeč kraj v mestni 
občini Ptuj

Planinsko društvo Ptuj organizira za vse občane mestne obči-
ne Ptuj v soboto, 3. 8., ob 9. uri pohod izpred Mestne hiše do 
vodohrana na Dolgem kamnu v Krčevini pri Vurbergu. Ta stoji na 
koti 417 m in je najvišje ležeč kraj v mestni občini Ptuj. Pohod bomo 
združili s pohodniki na postavitev klopotca v vinogradu Biotehniške 
šole Ptuj v Grajenščaku in v sodelovanju z Društvom vinogradnikov 
in sadjarjev osrednje Slovenske goric. Ob prvem postanku na Go-
mili na Mestnem Vrhu bodo svojo dejavnost prikazali radioamaterji 
Radio kluba Ptuj.

Pohod bomo pričeli na Mestnem trgu, nadaljevali po Prešerno-
vi ulici preko grajskega hriba do sedeža Biotehnične srednje šole 
Ptuj, kjer se nam bodo pridružili pohodniki na postavitev klopotca. 
Nadaljevali bomo po Volkmerjevi cesti na Mestni Vrh do Knezovega 
ribnika. Po označeni gozdni učni poti bomo prispeli na Gomilo, med 
vinogradi v Mestnem Vrhu. Po gozdu se bomo spustili v Lisičnik 
na Mestnem Vrhu, nato pa povzpeli v Grajenščak do posestva Bi-
otehnične srednje šole Ptuj, kjer bomo sodelovali na prireditvi ob 
postavitvi klopotca. Od tod bomo nekaj časa hodili po lokalni cesti 
do kapele v Grajenščaku, nato pa bomo po gozdni cesti prispeli 
na koto 417 m, kjer je vodohran Komunalnega podjetja Ptuj. Tam 
je predvidena malica. Pri povratku se bomo spustili do kapele v 
Grajenščaku, od tod pa nazaj na prireditev ob postavitvi klopotca 
v Grajenščaku na vinogradniške igre. Od tod je možen prevoz na 
Ptuj z avtobusom.

Za pohod so potrebni lahki pohodniški čevlji ali močnejši športni 
copati, obleka, primerna vremenu, in zaščita proti dežju v primeru 
slabega vremena (lahko tudi dežnik). 

Pohod bo vodil Janez Vertič s pomočniki vodniki PD Ptuj. Pohod 
se vključuje v okvir prireditev ob prazniku Mestne občine Ptuj.  
Predhodne prijave niso potrebne, razen večjih skupin. Prisrčno 
vabljeni!

Planinski kotiček

Zmagovalna ekipa Igel iz Poljčan

Ptujska ekipa na dvoboju v Avstriji

Boks � Dvoboj v Avstriji

Prijateljsko in tekmovalno

Prijateljska tekma: Podvinci Betonarna 
Kuhar – AHA EMMI Bitrica 1:0 (0:0)

STRELEC: 1:0 Simonič (70.)
PODVINCI BETONARNA KUHAR: Osterc, K. Brumen, Lah, Šebe-

la, Kuserbanj, Belšak, Leben, Pal, Požegar, Hauptman. Igrali so 
še: Kirič, D. Brumen, Juršek, Pukšič, Arnuga, Orovič, Hojnik, Simo-
nič. Trener: Miran Ljubec. 

Nogometaši iz Podvincev so odigrali drugo pripravljalno tekmo. 
Po zmagi nad Slatino (4:0) so v sredo minimalno premagali še tre-
tjeligaša iz Slovenske Bistrice. Bili so boljši tekmec, svojo premoč 
pa so izkoristili v zadnji tretjini srečanja. V domači ekipi je zaigral 
tudi nekdanji igralec Zavrča Denis Kuserbanj. Če se bodo z njim 
uspešno dogovorili, bi lahko postal zelo velika okrepitev za Podvin-
ce Betonarno Kuhar.

DK
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Slovenjevaščan Marjan Žun-
ko je na invalidskem vozičku 
že več kot 30 let. »Nesreča z 
motorjem se mi je zgodila 14. 
8. 1982,« do dneva natančno 
pove Marjan. Le malo je prebi-
valcev občine Hajdina, ki ga ne 
bi poznali, vsi pa ne vedo, da se 
že več kot 20 let ukvarja s špor-
tom, natančneje z igranjem ko-
šarke. »S športom sem se začel 
ukvarjati nekaj let po nesreči. 
Najprej sem bil na rehabilita-
ciji v Soči, v Univerzitetnem 
rehabilitacijskem inštitutu. Ko 
sem prišel leta 1983 domov, 
sem bil štiri leta doma in se ni-
sem ukvarjal z nobenim špor-
tom. Vmes je prišel leta 1984 
enkrat pome prijatelj, s katrco; 
dali so me v avto in takrat me 
je prvič odpeljal v telovadnico 
v Maribor, kjer sem videl, kako 
se igra košarka na vozičku. Ni 
mi bilo preveč všeč. Šele nekaj 
let kasneje sem začel redno tre-
nirati in takrat se mi je ‘odprlo’. 
Enostavno sem jo vzljubil,« je o 
prvih stiki s košarko invalidov 
povedal Marjan, ki se bo jeseni 
srečal z abrahamom, košarko 
pa igra že 22 let: »V vseh teh 
letih lahko na prste rok prešte-
jem, koliko krat sem manjkal 
na treningih.«

Kako je pri invalidih or-
ganizirano igranje košar-
ke?

M. Žunko: »Glede organiza-
cije imamo kar dobro urejeno: 
imamo ligo, v kateri sodelujejo 
ekipe štirih regij. To so Ma-
ribor, Ljubljana, Celje in Go-
renjska, pred leti so sodelovali 
tudi Dolenjci. Letos v jeseni se 
nam bo pridružila avstrijska 

ekipa iz Celovca. Ta bo pri nas 
igrala, vendar njihovi rezultati 
ne bodo vplivali na točkovni 
vrstni red v našem prvenstvu. 
Moja ekipa Maribora se vsako 
leto na koncu bori za vrh, letos 
nam je uspelo priti na 2. me-
sto. Pred sedmimi leti pa smo 
že bili državni in tudi pokalni 
prvaki Slovenije. Lahko rečem, 
da z ekipo doživljamo vzpone 
in padce, tudi občasna trenja, 
vendar je v celoti gledano veli-
ko več veselih trenutkov.«

Je naslov državnih prva-
kov tvoj največji dosežek?

M. Žunko: »Odkar igram, 
smo bili pred sedmimi leti dr-
žavni prvaki, dvakrat prej tudi 
pokalni. V letu 2013/14 znova 
ciljamo na naslov državnih 
prvakov. V ekipi nas je precej, 
konkurenca je velika, ekipa je 
v povprečju mlada. Treniramo 

dvakrat na teden, v torek v te-
lovadnici OŠ Gustava Šiliha, v 
četrtek pa na Zgornji Polskavi. 
Moram pa povedat, da sem naj-
starejši v ekipi.«

Kako pa se počutiš med 
vsemi temi mladimi?

M. Žunko: »Počutim se zi-
mzelenega!«

Bil si tudi član slovenske 
reprezentance: kateri do-
sežek ali turnir z reprezen-
tanco bi izpostavil?

M. Žunko: »Ja, skupaj sem 
bil kar 14 let član reprezen-
tance. Izpostavil bi turnir leta 
1989 na Poljskem, kjer smo 
igrali kvalifikacije za napredo-
vanje iz B- v A-skupino. Takrat 
smo v priprave vložili precej 
truda, resno smo se pripravljal 
na ta turnir in si želeli napredo-
vanja. Na koncu smo bili tretji, 
napredovala pa sta le prva dva. 

To mi je najbolj ostalo v spomi-
nu. Potem mi zaradi družinskih 
obveznosti čas ni več dopuščal 
igranja v reprezentanci. Sedaj 
igram zase, za rekreacijo.«

Se pa pri košarki dogaja-
jo precej hudi trki?

M. Žunko: »Res pride do 
močnih trkov, ko npr. delaš 
blok – takrat včasih ne moreš 
ustaviti vozička, od trkov poka-
jo špice na kolesih, tudi dol pa-
deš. Res moraš bit močan – tu-
kaj je najpomembnejša moč.«

Kako pa je z natančnostjo 
pri metih?

M. Žunko: »Lahko bi rekel, 
da starejši kot sem, bolje zade-
vam. Zadnjih pet let sem stal-
no pri vrhu lestvice strelcev: 
predlani sem bil prvi, prejšnja 
leta sem bil tretji, četrti, letos 
pa peti. V celotni ligi pa nas je 
skupno okrog 70 igralcev.«

Šport invalidov � Marjan Žunko, košarka

Najstarejši v ekipi, a zelo zagret

Marjan Žunko (v vijoličastem dresu, desno) se že več kot 20 let ukvarja s košarko. 

Trem zapriseženim ribi-
čem, Marjanu Mundi, Ivanu 
Lesjaku in Viktorju Slamer-
šku, sicer članom Športno 
ribiškega društva Markov-
ci, se je po dolgem času 
nasmehnila velika ribiška 
sreča.

Kapitalni prijem so doživeli 

v noči s srede na četrtek, 4. ju-

lija so v prvenskem športnem 

ribniku, po dobrih petih urah 

utrujanja, uspeli spraviti na 

suho resnično pravega soma 

kapitalca. Ribji brkač je v dol-

žino meril kot kakšen košarkar, 

saj so od glave do repa namerili 

kar 186 cm, tehtnica pa je po-

kazala, da je bil težak kar 45,3 

kg. Po nam dosegljivih podat-

kih je to do sedaj najtežja riba, 

ki je bila uplenjena v tem ribni-

ku. Uspeli pa smo izvedeti tudi, 

da je prijel na somom najbolj 

slastno vabo, mrtvo zeleniko, 

nosilnost pletene predvrvice 

pa je bila le 22,5 kg. Torej kar 

dvojna ribiška sreča. Čestitamo 

in pričakujemo, da se bo čez 

poletje podobna ribiška sreča 

nasmehnila še kakšnemu špor-

tnemu ribiču. Pa dober prijem!

-OM

Beach volley challenge ob ptujskem 
morju

Kljub temu da letos ob ptujskem morju številni ljubitelji odbojke na 
mivki ne bodo mogli uživati v mojstrovinah najboljših igralcev odbojke 
na mivki pri nas, saj je lansko leto licenca za Beach Master potekla, 
nova pa ni bila obnovljena, idilično okolje ob Ptujskem jezeru ne bo 
ostalo brez odbojkarskega turnirja. 

V petek in soboto, 26. in 27. julija, bo namreč ob ptujskem morju 
potekla Beach volley challenge turnir trojk. V vsaki ekipi mora biti vsaj 
ena predstavnica nežnejšega spola. Gre za rekreativni turnir, na kate-
rem se bo med seboj merilo 16 ekip. Najboljše čakajo lepe nagrade 
(nagradni sklad je 1000 evrov), vsi skupaj pa bodo lahko uživali v bo-
gatem spremljevalnem programu. Poskrbljeno bo za vse, zvrstile se 
bodo razne animacije, nastopili bodo različni DJ-ji, svoje bodo dodali 
žonglerji in bruhalci ognja. Ker je napovedano izjemno vroče vreme, so 
organizatorji zagotovili še kakšen tuš z vodo ter kakšno drugo osveži-
tev več. Dogajanje so že vnaprej prestavili pretežno v pozno popoldan-
ski in večerni čas.

tp

Športni napovednik

Ribolov � Kapitalni ulov v prvenskem ribniku

Ujeli 45 kg težkega in 186 cm 
dolgega brkača

Foto: Davorin Munda

Srečni ribiči Ivan Lesjak, Marjan Munda in Viktor Slameršek s kapitalskim somom, težkim kar 45,3 
kg in dolgim 186 cm.

Z ekipo in reprezentanco 
si veliko prepotoval.

M. Žunko: »Po Evropi sem 
že kar precej prepotoval. Prej 
tega ne bi videl, vseh teh držav. 
Imamo npr. mednarodne tur-
nirje v Bosni, na Hrvaškem, v 
Italiji, Avstriji, Nemčiji ... Je pre-
cej aktivnega dela, zato moraš 
imeti voljo za to, da zmoreš.«

Kako pa je urejeno glede 
prevozov in sploh celotne 
organizacije?

M. Žunko: »Glede prevozov 
ni problemov: imamo društve-
ni kombi, ki nas čaka na zbir-
nem mestu. Tam naložimo na-
vadne in športne vozičke in se 
odpeljemo na tekmo. Moram 
priznati, da se pri nas kar ureja 
glede športa na vozičkih. To se 
najbolj vidi pri mladih, ki pri-
hajajo. Ti želijo imeti vse, mi pa 
smo si morali nekoč vse sami 
urejati.«

Velik zalogaj je predvsem 
voziček za igranje?

M. Žunko: »Ja, najcenejši 
trenutno stane 3200 evrov. 
Imam pa prijatelja, ki iz Italije 
uvaža leto ali dve stare vozičke. 
Ti so cenejši in stanejo od 1500 
do 2000 evrov, kar je seveda 
precej ugodneje. V Avstriji, Švi-
ci in Nemčiji imajo glede vozič-
kov zelo dobro urejeno, pri nas 
pa si moraš sam najti sponzor-
ja. Če nimaš vozička, ne moreš 
nastopati. Letos smo v klubu 
dobili nekaj novih sponzorjev, 
tako da se tudi na tem podro-
čju stanje izboljšuje.«

Vsi nimate iste stopnje in-
validnosti.

M. Žunko: »Ne, vsak je gle-
de na poškodbo ocenjen s toč-
kami od 1 do 4. Nekateri v eki-
pah so skoraj zdravi in igrajo z 
nami – proti takšnim je težje 
igrati. V ekipi nas je lahko 12 in 
v vsakem trenutku je lahko na 
igrišču peterka, ki ne sme pre-
segati zbira 14,5 točke.«

Jože Mohorič



Pridelava ameriških borovnic
Pridelava jagodičevja na na-

ših kmetijah je lahko zanimiva 
dejavnost, ki je primerna tudi 
za male kmetije. Če zagotovi-
mo optimalne agrotehnične 
ukrepe za posamezno vrsto 
jagodičevja in podjetniški 
pristop k trženju pridelka, se 

pokaže tudi ekonomski rezultat. Jagodičevje sicer zahteva tudi 
veliko ročnega dela glede samega obiranja in spravila pridelkov.

V sestavku se bom nekoliko omejil na pridelavo ameriških 
borovnic. Dejstvo je, da se gojenje ameriške borovnice širi in je 
prepoznana na našem trgu. Veliko malih vrtičkarjev si tudi posa-
di sadiko na vrtu. Pri tem se srečujemo z raznimi izkušnjami in 
rezultati.

Pridelava ameriških borovnic (AB) je zanimiva tudi na mine-
ralnih tleh, če zagotovimo ustrezen pH tal. Idealno območje za 
pridelavo ameriških borovnic je pH tal od 4,2 do 4,8, kar pomeni, 
da moramo v tleh uravnavati kislost tal. Načeloma je pri nižanju 
pH tal več težav kot pri višanju. Najprej je potrebna analiza tal in 
na podlagi analize tal se potem odločimo za ukrep nižanja pH. 
Delno znižamo pH z dodatkom kisle šote, vendar to ni dovolj za 
pridelavo ameriških borovnic. Uporaba amonijevega sulfata kot 
gnojila znižuje pH. Uporaba elementarnega žvepla ali aluminije-
vega sulfata je način, ki je bolj agresiven, vendar mora biti tudi 
pravilno narejen. Zemlja mora biti vlažna, dobro moramo preme-
šati prst z dodanim sulfatom ali elementarnim žveplom, zemlja 
mora biti zračna in topla in to moramo narediti pol leta pred saje-
njem. Skozi leta pa dodajamo amonsulfat za vzdrževanje nivoja 
kisanja zemlje. Praktično je priporočljivo dodajanje sveže smre-
kove žagovine, ki dobro pomaga h kisanju zemlje. Delno lahko 
tudi pomaga sveže smrekovo lubje. Varianta priprave za saditev 
je 1/2 kisle šote, 1/4 prsti in 1/4 sveže smrekove žagovine.

Napaka je, če posadimo v samo šoto, ki ni nujno, da je dovolj 
kisla in je revna na hranilnih snoveh. V takšni razmerah ameri-
ške borovnice trpijo pomanjkanje hranilnih snovi. Založenost tal 
za proizvodnjo ameriških borovnic je za P2O5 15–25 mg/100 
g tal; K2O 20–30 mg/100 g tal, Mg 10 mg 100 g tal. Ustvariti 
moramo torej pogoje rahlo kislih in humusnih tal z dobro založe-
nostjo s hranili.

Melone serviramo vedno do-
bro ohlajene kot predjed ali kot 
desert. Okus melone se lepo 
poda k šunki, pršutu, rakcem, 
perutnini, prekajenim ribam 
in prekajeni svinjini. Obstoj-
nost melon je izredno kratka, 
zato jo doma celo hranimo na 
sobni temperaturi do 2 dni ali 
v hladilniku do tri dni. Oku-
sno meso melon uporabljamo 
tudi za džeme, marmelade in 
kompote. Iz melon pa lahko 
pripravimo tudi okusno pito, 
narastek, ali okusno sadno so-
lato. Od začimb se meso melon 
poda z ingverjem, sladkorjem 
in poprom. Polovico melone 
pa lahko uporabimo tudi kot 
posodo, v kateri ponudimo sa-
dno solato ali na koščke nareza-
no pomešano sadje.

Melone pripravimo pogosto 
za na mizo, največkrat tako, da 
jih samo zelo ohladimo, pre-
prežemo na polovico, iz njih 
poberemo pečke in vlakna, 
jih narežemo na kocke ali rezi-
ne in serviramo na stolčenem 
ledu. Lahko tudi tako, da polo-
vico melone dobro izprazni-
mo, jo do polovice napolnimo 
z ledom in damo na led na koc-
ke narezano melono, v katero 
zataknemo nabodalca in tako 
postavimo na mizo. Iz melone 

lahko z dekorativnim nožem 
narežemo manjše kroglice, ki 
jih dobro ohladimo. Nato po 
dve, tri spustimo v kozarce za 
peneče vino in prelijemo z do-
brim belim vinom.

Čeprav so melone izrazito 
desertno sadje, jih najpogo-
steje postrežemo kot predjed. 
Narežemo jih na nekoliko de-
belejše rezance, ki jih zavijemo 
v tanke rezine pršuta. Preden 
melone zavijemo v pršut, jih 
prav tako dobro ohladimo. 
Zavijemo jih tako, da na vsaki 
strani melone gledajo iz pršu-
ta. Zraven ponudimo opečeni 
toast. Pršut lahko zamenjamo 
tudi s tankimi rezinami šunke. 
Če melone zavijemo v šunko, 
lahko okus dodatno popestri-
mo z dodatkom sira, oziroma 
ohlajene rezine melone najprej 
zavijemo v poljubni poltrdi sir, 
ki se da dobro zvijati, in nato še 
v tanke rezine šunke. Zraven 
ponudimo poljubno solato.

Melona je primerna tudi za 
pripravo sadne juhe, ki je prav 
tako lahko dober osvežujoč 
obrok v poletni vročini. Melo-
nino juho pripravimo tako, da 
v pol litra vrele vode zakuha-
mo podmet iz ene žlice škroba. 
Dobro prevremo in ohladimo. 
Ohlajeni tekočini dodamo pol 

litra pretlačene melone, pri-
mešamo malo belega vina in 
po okusu sladkamo. Za boljši 
okus lahko dodamo še limonin 
sok in konjak. Po možnosti ser-
viramo v steklenih skodelicah 
in v vsako damo vsaj 2 koščka 
melone in kocko ledu. Če juho 
ponudimo tudi otrokom, jo za-
činimo samo s sladkorjem in li-
moninim sokom, po želji pa jo 
lahko pred serviranjem deko-
riramo s tolčeno sladko smeta-
no. Smetano bi lahko zamenjali 
tudi z malimi kockami poljub-
nega navadnega biskvita.

Če imate na domačem vrtu 
melone, pa jih je najbrž preveč, 
da bi lahko vse pojedli, lahko 
pripravite melonin kompot, 
džem ali marmelado. Marme-
lado iz melon pripravimo tako, 
da 2 kilograma melon prereže-
mo na polovico in odstranimo 
semena. Z večji žlico dobro iz-
režemo melonino meso. Da se 
marmelada hitreje skuha, lahko 
meso zmeljemo. Melonini kaši 
dodamo 80 dekagramov slad-
korja in pristavimo da zavre. 
Poberemo odvečne pene in 
počasi kuhamo slabo uro. Med 
kuhanjem večkrat premešamo. 
Kuhamo lahko tudi v pečici pri 
temperaturi 180 do 200 °C. Čas 
kuhanja v pečici je 10 do 15 mi-

nut daljši v primerjavi s kuha-

njem na štedilniku.

Še vročo marmelado pretla-

čimo in napolnimo v manjše 

dobro očiščene kozarce.

Tisti, ki imate radi mešanico 

sladkih in slanih okusov, pa si 

lahko pripravite ribjo solato z 

melono. Pripravimo jo tako, da 

poljubne ribe skuhamo v vodi z 

dodatkom zelenjave in začimb. 

Kuhane odcedimo in ohladimo 

ter jim odstranimo kožo in ko-

sti ter natrgamo na večje košč-

ke. Dodamo poljubne olive, se-

sekljane kapre, malo vloženih 

kislih gobic in na male kocke 

narezano in ohlajeno melono. 

Melone naj bo količinsko ena-

ko kot kuhanega ribjega mesa. 

Dodamo še olivno olje, limonin 

sok, sol, poper in malo rožma-

rina. Tako pripravljeno solato 

damo pred serviranjem vsaj 10 

minut v hladilnik in nato po-

nudimo na listih zelene solate 

kot hladno uvodno jed ali kot 

samostojno jed.

Melona ponuja s svojim 

prefinjenim okusom in barvo 

mesa zagotovo vsakemu nekaj 

za njegov okus. Samo odločiti 

se je treba, v katere jedi oziro-

ma kako jo vključiti.

Vlado Pignar

Kuharski nasveti

Melona
Melona je tipični poletni sadež z veliko vode in ravno zaradi 
vode in finega okusa si z njimi v vročih poletnih dneh pogo-
sto gasimo žejo. Poznamo več sort melon, vendar so najbolj 
priljubljene kantalupe, ki imajo mreži podobno sivo rjavo 
lupino in v notranjosti sočno in aromatično oranžno meso. 
Nekoliko manj znane, vendar enako okusne so melone, ki 
imajo v notranjosti zeleno belo meso oziroma ogenove me-
lone. V primerjavi z lubenico so melone manjše, vendar so 
večji plodovi praviloma okusnejši. Kakovost melone lahko 
preverjamo tudi tako, da povonjamo zunanji lupino, ki naj bo 
dišeča, brez vonja po plesni. Pri nakupu izbiramo melone, ki 
so čvrste, brez prask in otiskov. 

Foto: Barbara Ribarič
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Kmetijska svetovalna služba

Takoj po prenehanju terapi-
je se vnetje v ušesih ponovi in 
vse se začne znova. Lastniki in 
njihove živali so v stresu in tudi 
finančni strošek ponavljajočih 
se zdravljenj ni zanemarljiv. V 
nadaljnjem tekstu bom opisal, 
zakaj pride do takega stanja in 
kako lahko takim pasjim bol-
nikom in njihovim obupanim 
lastnikom pomagamo.

Posledica ponavljajočih se 
vnetij sluhovodov je kronično 
vnetje sluhovodov, kjer priha-
ja do zadebelitve stene sluho-
vodov in s tem zmanjševanja 
njihovega lumna. Sčasoma se 
lumen tako zmanjša, da je slu-
hovod skorajda neprehoden, 
zadebelel in logično je, da je 
tako uho zaradi konstantne-
ga vnetja zelo boleče in zelo 
obremenjujoče za psa in po-
sredno tudi za lastnika. Klasič-
no zdravljenje s kapljicami ne 
pride več v poštev, saj kapljice 
ne prodrejo več v sam sluho-
vod, ker je neprehoden. Tudi z 
injekcijami antibiotika in proti-

bolečinsko terapijo lahko samo 
trenutno vplivamo na razpolo-
ženje psa, zelo slaba prognoza 
ozdravitve s tako terapijo pa 
kljub temu ostane. Sluhovod 
psa je relativno dolga cev, ki 
vodi do bobniča in takrat, ko se 
v zgornjem delu sluhovod za-
pre, v spodnjem delu, tik pred 
bobničem ostane vnetno žari-
šče, takrat imamo idealne po-
goje za rast bakterij. To so tako 
imenovani anaerobni pogoji, 
kar pomeni, pogoji brez zraka, 
brez kisika. V takih anaerobnih 
pogojih in telesni temperaturi 
živali 38 stopinj Celzija imamo 
pravo gojišče bakterij, ki jim s 
klasično terapijo ne moremo 
do živega. V takih primerih je 
edina rešitev v operaciji slu-
hovodov, v kirurškem posegu, 
kjer prepariramo in odstrani-
mo oziroma izrežemo zunanji 
del sluhovoda in s tem odpre-
mo sluhovod in na tak način 
oksigeniramo sluhovod, oziro-
ma pripeljemo zrak oziroma ki-
sik do bobniča. Poseg je precej 

zahteven za operaterja in tudi 
pacienta, boleč in zelo neprije-
ten, operativna rana ima mno-
go šivov, pogosta je močna 
oteklina in nekaj dni je treba 
udarno tretirati pacienta z anti-
biotično in protibolečinsko te-
rapijo. Vendar se trud izplača, 
saj najkasneje po štirinajstih 
dneh težave izginejo. Sluhovod 
tako ostane odprt, se lepo zrači 
in ponavljajočih se vnetij je ko-
nec. Pravo olajšanje za žival in 

tudi lastnika. V naši Veterinar-
ski bolnici izvajamo omenjeni 
poseg uspešno že vrsto let in 
rezultati so izvrstni. Res pa je, 
da za omenjeni operativni po-
seg niso primerni vsi psi, tem-
več samo socializirani psi, ki 
sprejemajo nego po operaciji, 
zaščitni ovratnik, razkuževanje 
in oskrbo operacijske rane in 
se temu ne zoperstavijo z zob-
mi ali agresivnim vedenjem.

Po 14 dnevih ali najkasneje 
treh tednih po operaciji so te-
žave pozabljene in kužek zaživi 
ponovno življenje brez gnojne-
ga izcedka in bolečin v ušesu in 
oba z lastnikom sta zadovoljna 
in srečna. Na priloženi fotogra-
fiji, ki je nastala po operaciji, je 
lepo viden operativno odprt 
sluhovod pri psu in pri tako 
odprtem sluhovodu postanejo 
ušesna vnetja zgodovina.

Emil Senčar, dr. vet. med.

Tačke in repki

Operacija sluhovoda pri psu
Več pisem s podobno vsebino smo dobili, kjer lastniki psov obupano sprašujejo, ali obstaja 
pomoč za njihove pse, ki imajo kronične težave z ušesi. Kljub pogostim terapijam z antibio-
tiki v obliki injekcij in dolgotrajnem jemanju tabletk in nenehni uporabi kapljic za ušesa se 
klinična slika bolezni ne izboljša. 

Foto: ES

Foto: Črtomir Goznik

Vprašanja v zvezi z nego in 
zdravjem hišnih ljubljenčkov 
pošljite na naslov: nabiralnik@
radio-tednik.si ali po pošti na: 
Uredništvo Štajerskega tednika, 
Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj, 
za Tačke in repke.

Pri sajenju naredimo greben z zemljo, šoto in žagovino. Grm 
ameriške borovnice se v primernih tleh dobro razvija in lepo rodi. 
Potreba po vodi narekuje, da ameriške borovnice kapljično na-
makamo in s tem dosežemo še boljše rezultate.

Sadež ameriške borovnice je okusen in sladek, zato v obdobju 
zrelosti lahko nastane problem napadanja ptičev. Zato tudi nasa-
de zaščitimo z mrežami.

V letošnjem letu so bili vremenski pogoji za jagodičevje idealni 
in tudi cene pridelkov relativno visoke. Cena kg ameriških borov-
nic je dosegala 10 €. Pri normalno razvitem grmu lahko računa-
mo, da pridelamo dobra 2 kg borovnic in tudi več.

Pridelava ameriških borovnic je lahko zanimiva dopolnilna 
dejavnost na malih kmetijah, kjer je dovolj razpoložljive delov-
ne sile za obiranje pridelka. Veliko izkušenj pridelave imajo na 
Kmetijskem inštitutu Slovenije, kjer tudi preizkušajo različne 
sorte ameriških borovnic. V Kmetijski svetovalni službi na Ptu-
ju planiramo v jesenskem času izobraževalni dan za pridelavo 
jagodičevja, na katerem bomo podrobno predstavili tehnologijo 
pridelave ameriških borovnic.

KGZS Zavod Ptuj

Vodja oddelka Kmetijske svetovalne službe
Peter Pribožič, univ. dipl. ing. zoot.
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Mesto so preplavili umetniki 

s celega sveta, ki na festivalska 

prizorišča vabijo do 2. avgusta. 

Na kulturno-glasbeni festival 

v osrčju mesta pa od 24. julija 

vabijo Klub ptujskih študen-

tov, Kolkišta in Bo caffe, ki se z 

bogatim dogajanjem vključuje 

tudi v tradicionalno ptujsko 

poletno noč v organizaciji pod-

jetja Javne službe Ptuj in MO 

Ptuj v sodelovanju s ptujskimi 

gostinci. Pestro glasbeno doga-

janje, poulični nastopi in ani-

macijsko dogajanje bodo pre-

plavili ptujske mestne trge in 

ulice 2. in 3. avgusta. Prizorišča 

bodo odprta na Mestnem trgu, 

mestni tržnici, Slovenskem 

trgu, parkirišču za avtobusno 

postajo, Jadranski ulici ter v 

Ulici heroja Lacka 6 (gostilna 

Pri pošti) in prvič tudi na dvo-

rišču v Ulici heroja Lacka 3. 

Pred osrednjim ptujskim festi-

valskim dogajanjem sta na raz-

lična ptujska prizorišča vabila 

festival otroške ustvarjalnosti z 

delavnicami za otroke in starše 

Aye in mednarodni simpozij 

pripovedovanja Parzival, ki se 

je 20. julija sklenil z okroglo 

mizo na temo Evropske razse-

žnosti pripovedovanja.

Danes in jutri pa vabi ptujsko 

morje, kjer bo že tradicionalni 

turnir v odbojki na mivki. Na 

njem bodo tekmovale ekipe 

treh tekmovalcev, med kateri-

mi mora biti vsaj ena ženska. 

Danes bodo potekala predtek-

movanja. Nagradni fond znaša 

tisoč evrov, med tekmovalce 

pa bodo razdelili tudi praktič-

ne nagrade. Ptujsko morje da-

nes in jutri vabi tudi z anima-

cijskim programom. 

Enotedenskega letnega kon-

gresa Federacije evropskih 

karnevalskih mest, ki je junija 

potekla v bolgarskih mestih 

Yambol, Sliven in Primorsko, 

na njem je sodelovalo več kot 

130 delegatov iz 19 dežel, se je 

udeležila tudi delegacija Slo-

venije in Ptuja na čelu s pod-

predsednikom FECC Brankom 

Brumnom, županom MO Ptuj 

in častnim senatorjem FECC 

Štefanom Čelanom, predsedni-

kom FECC Slovenija Andrejem 

Klasincem, podpredsednikom 

FECC Slovenija Petrom Radojo 

iz Šoštanja, sedanjim princem 

Kurentovanja Miroslavom Slo-

dnjakom in bivšimi princi kar-

nevala ter predstavniki Pusta 

Mozirskega. Na tem kongresu 

sta bila med nove člane FECC 

sprejeta tudi Društvo za rim-

sko zgodovino in kulturo Poe-

tovio 69, ki ga vodi Andrej Kla-

sinc, in ED Korantov duh, ki ga 

vodi bivši princ karnevala Vla-

do Hvalec. Branko Brumen je 

v programskem delu kongresa 

kot vodja ptujskega Kurentova-

nja predstavil vlogo in pomen 

Kurentovanja 2012, ki je po-

tekalo kot festival umetnosti 

dediščine kot osrednji projekt 

Ptuja v projektu Evropska pre-

stolnica kulture 2012, in pri-

zadevanja Ptuja za vključitev 

kurentovih ritualov v Unesco-

vo zaščito nesnovne kulturne 

dediščine. Udeleženci letnega 

kongresa in organi FECC so ta 

prizadevanja podprli s pisno 

izjavo. Slovenija je bila v sredi-

šču pozornosti tudi na karne-

valskem večeru, na katerem je 

postala zmagovalka. Prihodnji 

kongres FECC bo v Limassolu 

na Cipru, leta 2015 pa na Bolu 

v Hrvaški. Ptuj je kandidat za 

organizacijo kongresa FECC 

leta 2016 ali 2017. 

Za pravilen odgovor na pred-

zadnje nagradno turistično 

vprašanje bo nagrado prejela 

Otilija Privšek, Kariževa 2, Ptuj, 

ki je pravilno odgovorila, da bo 

letošnji festival Art Ptuj peti po 

vrsti. Danes sprašujemo, ko-

liko let je staro TD Polenšak. 

Nagrada za pravilen odgovor 

sta kupona za samopostrežno 

kosilo v restavraciji Zila Term 

Ptuj. Odgovore pričakujemo v 

uredništvu Štajerskega tedni-

ka, Osojnikova cesta 3, Ptuj, do 

2. avgusta.

Foto: Črtomir Goznik

Parzival je vabil tudi s pripovedovanjem zgodb v mestu. Ena je potekala tudi pod platano za mestnim 
stolpom.

Nagradno turistično vprašanje

Mesto preplavil festivalski duh
Ptuj se je odel v festivalsko dogajanje. V sredo, 24. julija, se je tudi uradno pričelo letošnje bogato dogaja-
nje v okviru glasbenega festivala Arsana in festivala sodobne umetnosti Art Stays, pod skupnim imenom 
Art Ptuj 2013. 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE

Koliko let je staro TD Polenšak?

______________________________________________

Ime in priimek: _______________________________

Naslov: ______________________________________

Davčna številka:  __ __ __ __ __ __ __ __

52-letna ženska naj bi imela 

hude bolečine v roki, razširi-

le pa naj bi se tudi na predel 

trebuha. Ker pa klinični zna-

ki niso bili povsem očitni, so 

zdravniki menili, da je lahko 

šlo tudi za pik sršena ali čebele, 

kjer so reakcije podobne. Ob 

tem pa so v zadarski bolnišnici 

z zaskrbljenostjo ugotovili, da 

imajo na oddelku za infekcij-

ske bolezni le en serum zoper 

ugriz črne vdove; predstojnik 

omenjenega oddelka dr. Bo-
ris Đelalija je sicer zagotovil, 

da v kratkem pričakujejo še 

štiri doze protistrupa, kar naj 

bi zadostovalo za letošnjo turi-

stično sezono. Kljub temu pa 

turistom svetujejo povečano 

previdnost pred črno vdovo, 

predvsem v parkih, travnikih 

in gozdovih.

O črni vdovi, ki živi v Istri 

in Dalmaciji, je znanega že 

kar precej. Večina ljudi ve, da 

je črne barve in ima značilne 

rdeče pike na zadku, da živi 

pretežno na odprtem in lah-

ko izloči z ugrizom zelo hud 

strup lactrodectrin, ki pov-

zroči človeku hude težave, če 

ga je pajek po nesreči pičil ali 

ugriznil. Pomembneje pa je, 

da se je ta pajek pojavil v ne-

posredni bližini bivališč, če-

prav živi v naravnemu okolju, 

v toplih krajih, na kamnitem, 

poraščenem ozemlju, polne-

mu razpok, vdolbin, v votlih 

deblih in za človeka neprija-

znih krajih. Nanj so naleteli že 

celo v mestih in turističnih na-

seljih v Istri. V naši bližini se ta 

pajek pojavlja na istrskem po-

lotoku, predvsem na območju 

od Labina do Pulja in na ob-

močju Dalmacije ter nekaterih 

otokov. Zanimivo je tudi, da 

se ti pajki pojavljajo v večjem 

številu na posameznih lokaci-

jah, odvisno od več ekoloških 

dejavnikov. Mednje sodijo 

visoka temperatura, relativ-

na vlaga, tople zime, količine 

nočnih ros, pa tudi povečana 

prisotnost drugih insektov, s 

katerimi se pajek hrani in jih 

lovi v mreže. To so kobilice, 

murni in drugi insekti. Pojav 

teh pajkov so opazili že v letih 

1987 in 1988 na priobalnih 

območjih Dalmacije, na otoku 

Braču in v Istri v nekaterih no-

vih vikend naseljih, leta 2005 

pa tudi v Plominu. Strokov-

njaki so prepričani, da se je to 

zgodilo zaradi posega človeka 

v pajkovo naravno okolje in 

zaradi urbanizacije okolja, po-

treb turizma in drugih dejav-

nosti. Vsi pojavi pajka v bližini 

človeških bivališč so se zgodili 

v zadnjem obdobju, od leta 

1987 do leta 2005, zadnja leta 

pa se znova pojavljajo. 

Za skoraj vse primere so po-

trdili, da je bil pajek pripeljan 

v bližino ali prinesen z različ-

nimi stroji, napravami, vozili in 

predmeti za splošno uporabo 

in za bivanje. Med navedbami 

o odkritju tega pajka je primer 

najdbe v delovnem stroju, ki je 

bil parkiran v naravi in v oko-

lju, kjer ti pajki prebivajo. Znan 

je prenos z delovno opremo, s 

škornji, čevlji in oblačili. Na-

šli so ga že tudi v električnih 

razvodnih škatlah, jarkih rastli-

njakov, transformatorjih, pod 

deskami panjev in v lesu za 

ogrevanje, v skladiščih kamni-

tih izdelkov in tudi v nekaterih 

vikend naseljih v Istri. Ob tem 

strokovnjaki omenjajo, da so 

ta naselja zrasla na območjih, 

kjer so očistili naravno razra-

slo makijo in zgradili naselja, 

s čimer je človek neposredno 

vstopil v biotop te vrste pajka.

Navedbe iz Zadra za sedaj si-

cer nakazujejo, da gre za pojav 

pajka, ni pa še uradno potrje-

no, ali gre res za črno vdovo. 

Zato so mediji pri poročanjih 

skrajno previdni, saj ne že-

lijo, da bi po nepotrebnem 

razburjali javnost (in izgubili 

turiste). Čeprav na Hrvaškem 

letos uradno niso zabeležili še 

nobenega ugriza črne vdove, 

so po poročanju Radia Zadar 

zdravniki na območju Zadra 

ta teden prejeli že več klicev 

na pomoč zaradi domnevne-

ga ugriza tega nevarnega paj-

ka. Skoraj vsak drugi dan pa 

kdo pokliče reševalno vozilo, 

kar povzroča dodatno paniko 

med ljudmi. Kljub temu pa ne 

bo odveč, če se boste odpravili 

na dopustovanje v Dalmacijo, 

bodite previdni!

-OM

Zadar � Preplah zaradi domnevnega ugriza črne vdove

Turistom priporočajo povečano previdnost 
V Zadarski županiji, kjer vsako leto beležijo od tri do sedem ugrizov črne vdove, so prejšnji teden zagnali preplah, ker so na opazovanje 
sprejeli 52-letno žensko, ki je trdila, da jo je ugriznil pajek.

Foto: M. Ozmec

Na Zadarski rivieri, na posnetku je plaža v Bibinju, letos dopustuje največ Čehov in Slovakov.

Foto: M. Ozmec

Črna vdova s svojimi značilnimi rdečimi pikami na zadku



vse od Goričkega do Vrbe, od 

Višine do Micke. Čarobnice 

vas bodo začarale z novimi 

verzijami že poznanih skladb, 

z edinstvenimi dueti – vse od 

Radeta Šerbedžije, Indexov, Se-

vere Gjurin in Nena Belana do 

Chrisa Eckmana in Mary Cou-

ghlan; od prekmurske muzike 

do sevdaha in bluesa. Morda 

boste slišali še kako nepozna-

no skladbo, najbolj pa vas bodo 

spet začarale melodije in stihi, 

ki jih že leta ustvarja Vlado Kre-

slin.

Zoran Predin in člani za-
sedbe CoverLover so posneli 

uradno himno Evropskega pr-

venstva v košarki, te dni pa je 

skladba zaživela tudi v video 

podobi. Glasbeni del spota za 

pesem V ritmu Triglava (Rad 

imam košarko) so snemali na 

strehi barke, ki je kar sedem 

ur vozila po strugi Ljubljanice 

in privabljala naključne mimo-

idoče. Mnogi so se jim z vzkliki 

navdušenja, skandiranjem in 

prepevanjem tudi pridružili 

in tako dokazali, da navijačev 

na prihajajočem prvenstvu ne 
bo manjkalo. Poleg Zorana in 
CoverLover so pri snemanju 
sodelovali še pravi slovenski 
navijači ter nagrajenci fotona-
tečaja Košarko čutim, ki so se 
za en dan prelevili v košarkar-
ske reprezentante in tako po-
stali glavni igralci spota uradne 

himne evropskega prvenstva. 
Himna bo seveda v živo odigra-
na tudi na prizoriščih prven-
stva, saj bodo CoverLover z Zo-
ranom Predinom 6. septembra 
najprej nastopili na Jesenicah, 
14. septembra pa še v ljubljan-
skih Stožicah in tako poskrbeli 
za pravo navijaško vzdušje.

Rok Kosmač v teh poletnih 

dneh predstavlja novo pesem 

– Avantura. »Ker sta bili moji 

zadnji pesmi hitrejšega tempa, 

je bil mogoče že čas, da spet 

predstavim balado,« je povedal 

pevec. Ker je njegova zadnja 

skladba Le prijatelja pri poslu-

šalcih požela velik uspeh, si 

pevec želi, da bi tudi Avantura 

našla svoje mesto pri ljubiteljih 

njegove glasbe.

Avantura je ponovno avtor-

ski projekt, tako besedilo kot 

tudi melodijo je spisal Rok sam, 

za aranžma je poskrbel Drago 

Popović. »V predalu mojih idej 

je še veliko novega materiala, 

tako da poslušalci lahko kmalu 

pričakujejo še kakšno pesem. 

Toda najprej bo potrebno, da 

Avantura najde pot do ljudi, 

da začutijo njeno sporočilnost, 

močno upam, da se kdo najde v 

njej. Zgodba sicer ni moja, je pa 

življenjska. Veste tisto, ko ona 

pride, pa gre, pa ne veš, ali ji je 

to kaj pomenilo ali je bil samo 

trenutek, ki je pozabljen.«

MZ

Foto: Rok Malek

Zoran Predin in CoverLover so posneli video za uradno himno 
Evropskega prvenstva v košarki.
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Pred vami je čas za osebno bi-
lanco. Na delovnem mestu boste 
morali reči bobu bob. Označevalo 
vas bo delo in delavne obveznosti. 
Pomembno bo uvesti zdrav način 
življenja, v katerem se boste do-
volj gibali in razmišljali pozitiv-
no. Ljubezen: pogovor bo prinesel 
ključ do srca.

Kolo usode se bo zavrtelo v vašo 
korist. Doživeli boste paleto ro-
mantike in skladnosti. Življenje 
vam bo ponudilo več sladkih raz-
vad. Na delovnem mestu bo ne-
koliko bolj naporno. Popaziti bo 
treba, da ne boste spregledati sme-
rokazov. Prosti čas bo priložnost 
za kreativne izzive.

Obeta se zanimiv in nekoliko ne-
navaden teden. Vsekakor se bodo 
stvari uredile v vašo korist. Daleč 
v ospredju bo močna želja po ro-
mantiki in skladnosti. Toplo sonce 
vam bo vir navdiha. Ljubezenska 
sreča bo na strani pogumnih. Po-
pazite le, da ne boste spregledati 
smerokazov. 

Iz zvezdnih namigov bo moč 
razbrati, da vas bo spremljal nek 
nemir. S svojo odločnostjo boste kos 
delavnim obveznostim. Pomemb-
no bo, da se boste umirili in uvide-
li svetle točke. Koristne učinke bo 
imela intuicija. Sprostila vas bo 
neka večja skupina ljudi. Smeh je 
pol zdravja!

Avgust bo prinesel osvežitev. Spro-
stili se boste v pogledu denarja. 
Pred vami je obdobje, v katerem si 
boste izdelali več načrtov in tako 
se boste lahko odločili, kaj je vaša 
prava pot. Z znanjem in odločno-
stjo pomagate drugim. Prosti čas 
bo priložnost za dokončanje za-
dev, s katerimi ste odlašali. 

Pred vami je obdobje, v katerem 
bo veliko ambicioznih idej. Seve-
da boste naredili selekcijo in ugo-
tovili, kdo vašo pomoč potrebuje. 
Ljubezen bo prinesla mnogo pri-
jetnosti in skladnosti. Plesali boste 
po taktu svojega partnerja. Obsta-
ja povečana možnost, da se vam 
bo izpolnila srčna želja.Zv
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BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

Vsebina: V bližnji prihodno-
sti v globočinah Tihega ocena 
nastane Razpoka, iz katere se 
valijo vedno večje pošasti, ki 
napadejo vsa večja mesta ob 
Ognjenem obroču. Človeštvo 
se odzove z gradnjo velikanskih 
robotov na človeško krmiljenje, 
ki sprva uspešno ubranijo naš 
svet. Toda pošasti postajajo ve-
dno večje in svetovni voditelji 
ukinejo program vedno manj 
uspešnih robotov in se odloči-
jo za gradnjo ogromnega zidu. 
Vodja ukinjenega programa 
nadaljuje na lastno pest, kar se 

Filmski kotiček

Ognjeni obroč

Pacific Rim

Igrajo: Ron Perlman, 
Charlie Hunnam, Idris 
Elba, Charlie Day, Clifton 
Collins Junior, Max 
Martini, Rinko Kikuchi, 
Robert Maillet,
Režija: Guillermo del Toro
Scenarij: Travis Beacham 
in Guillermo del Toro
Žanr: akcijski domišljijski 
spektakel
Dolžina: 131 minut
Leto: 2013
Država: ZDA

sčasoma izkaže za poslednjo 
rešilno bilko, zlasti ko pošasti 
brez težav zdrobijo ogromen 
obrambni zid …

Ko so studii na mizo dobili 
predlog z zgornjo vsebino, so 
se jim najbrž zasvetile oči, saj 
gre za tipičen holivudski ‘me-
too’ film, torej film, ki sloni 
na uspešnih predhodnikih s 
podobno, če ne skoraj enako 
vsebino. Ker so Transformerji 
v preteklih letih pobrali nekaj 
milijard dolarjev (četrti del je 
seveda že v delu), se je Ognjeni 
obroč zdel idealna priložnost 
za nastanek konkurenčne fran-
šize, ki bi pobrala finančno 
smetano v pavzi prej omenjene 
franšize. Da je Guillermo del 
Toro zato takoj dobil zajetnih 
190 milijonov dolarjev prora-
čuna seveda ni presenečenje.

Režiser Guillermo, sicer 
priseljenec iz mehiških slu-
mov, ni nikoli spadal na spisek 
ameriških težkokategornikov, 
toda njegov opus je govoril v 
njegov prid. Večni zaljubljenec 
v temačno, grozljivo in nadna-
ravno je posnel vrsto filmov, 
v katerih čutimo otroško nav-
dušenje nad tovrstnimi zgod-
bami, ki pa jim je vedno dodal 
kakšen globlji podton prikazan 

kot učinkovito prispodobo, ki 
je pripovedovala o vijugastih 
plateh in plasteh zapletene člo-
veške duše. Poleg tega je fant 
vizualno dokaj izpiljen mojster, 
zato se je odločitev za Ognjeni 
obroč zdela dokaj varna finanč-
na naložba.

Čeprav je režiser nato resnič-
no dostavil neprimerno boljši 
film od Transformerjev, pa so 
bili slednji v svojem brutalnem 
vizualnem pohodu tako brez-
kompromisni do gledalca, da 
so žanr pretepačin gigantskih 
robotov ne le spočeli, ampak 
ga tudi takoj ubili v smislu, da 
niso dopustili prostora za širi-
tev idejnega prostora te sicer 
precej enodimenzionalne zvr-
sti. Čeprav je Ognjeni obroč v 
vseh pogledih boljši, je zaradi 
svoje preveč enake, skoraj iden-

tične zasnove ostal nezasluže-
no spregledan. Guillermo je 
namreč v maniri dobrega pisa-
telja ZF ustvaril zanimiv svet, ki 
ga kljub večinoma lokalnemu 
dogajanju v hangarju začutimo 
v vsej svoji epskosti, h kateri 
poleg spretne režije pripomo-
re neprimerno koherentnejša 
zgodba z bolje izdelanimi liki, 
da o čudoviti fotografiji, polni 
razkošnih barv ne govorimo. 
Kljub dolgi minutaži se film 
namreč prav nič ne vleče, boji 
robotov z morskimi pošastmi 
delujejo kot naraven podaljšek 
zgodbe in ne kot sama sebi na-
menjena pornografija, zameri-
mo mu lahko le občasno logič-
no luknjo, vrinjeno le zato, da 
bi film lažje pilotiral čez obve-
zne klišeje studijskih filmov.

Matej Frece

10. RAF – ODPELJI ME V RAJ
9. VLADO PILJA – VINO, MORJE IN KITARE

8. DA PHENOMENA – PELJI ME
7. NESSY – PIKA NA I

6. DARE KAURIČ – CIRKUS remix
5. MANUELLA BREČKO – V TVOJEM OGNJU

4. NUŠA DERENDA – KAKOR PTICA, KAKOR PESEM
3. NUDE – ŠE IMAM TE RAD

2. ANIKA HORVAT – DA BO OKOLJE IZGLEDALO BOLJ
1. MANOUCHE – MENSI FENSI

Vlado in Milan Kreslin 

sta posnela videospot za njun 

duet, skladbo Tisti bejli grm. 

Videospot je nastal pod režiser-

sko taktirko Marka Naberšnika, 

ki je režiral tudi filmski uspe-

šnici Petelinji zajtrk in Šanghai. 

Glasbeni kotiček

Kreslin, Predin in CoverLover posneli video, Kosmač pa pesem
Videospot je bil v celoti posnet 

v Prekmurju. Skladba Tisti bejli 

grm je na novem Kreslinovem 

albumu Čarobnice. Trojni al-

bum prinaša petdeset zimzele-

nih uspešnic, nepozabnih du-

etov in koncertnih posnetkov; 
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UGANKARSKI SLOVARČEK: EKOTIP = ekološka rasa, IRS = drugo ime za gobo mavrah, KROKADA = dolgo popivanje v noč, krokanje, OTERO = španska baletka (Carolina), RŽELA = železni drog za lomljenje kamna, 
SMRKE = slovenski sociolog (Marjan), SOLIDUS = poznorimski zlatnik, TABLANET = igra s kartami, ZAPLATIL = slovenski slikar (Boris).

REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: Smrke, težak, Otero, Pilat, Zaplatil, sklonina, petnajst, krokada, por, poetika, lignin, uršulinka, RB, OT, Oviedo, toast, bil, Nin, norost, Krka, Iva, izomika, tek, Goričan, levica, solidus, 
rele, oratar, prerast, skot.

SOBOTA, 27. julij:

5.00 SOBOTNO JUTRO: 5.15 
Na današnji dan. 5.30 NOVICE 
(še ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 
11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
17.30 in 19.00). 6.15 Kmetijski 
nasvet (ponovitev). 6.45 HORO-
SKOP. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 8.00 
Odprti telefon. 8.45. Sobotni 
športni napovednik. 9.00 Oddaja 
za male in velike. 10.00 OBVE-
STILA (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 
Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 
17.45). 11.05 Kuharski nasveti 
(ponovitev).12.00 SREDI DNEVA: 
Pogovor ob kavi (Tjaša Mrgole 
Jukič). 13.10 Šport. 13.45 Po 
študentsko (Aleks Horvat). 14.00 
SOBOTNO POPOLDNE NA RADIU 
PTUJ in ČESTITKE POSLUŠALCEV. 
20.00 Sobotni večer na Radiu 
Ptuj. 24.00 SKUPNI NOČNI PRO-
GRAM. (Radio Murski val).
NEDELJA, 28. julij:

5.00 NEDELJSKO JUTRO: 5.15. 

Na današnji dan. 5.30 NOVICE 
(še ob 6.30, 7.30, 8.30, 11.30, 
15.30 in 19.00).6.00 OBVESTI-
LA (še 7.00, 9.00, 11.00, 15.40 
in 19.05). 6.45 HOROSKOP. 7.45 
ROJSTNI DNEVI. 8.00 Odprti te-
lefon. 8.40 Svetloba duha. 9.10 
Mali oglasi (še 9.50). 9.15 Kuhar-
ski nasveti z Vladom Pignarjem. 
10.00 Vrtičkarije (ponovitev). 
11.40 Kmetijska oddaja (Marija 
Slodnjak). 12.00 Opoldan na ra-
diu Ptuj: Te domače viže (Natalija 
Škrlec), 12.30 Komentar tedna 
(pon.). Z zimzelenimi melodija-
mi v nedeljski popoldan. 13.00 
NEDELJSKO POPOLDNE NA RA-
DIU PTUJ: Čestitke poslušalcev. 
18.00 Pregled tedna (ponovitev). 
19.00 Lestvica Naj 11. 20.00 
do 24.00 ure GLASBENE ŽELJE. 
24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM. 
(Radio Murski val).
PONEDELJEK, 29. julij:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA 
5.15 Na današnji dan. 5.30 NOVI-
CE (še ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 
13.30, 14.30, 15.30, 19.00 in 
22.00). 6.45 HOROSKOP. 7.45 
ROJSTNI DNEVI. 08.00. Varnost 

na Ptuju. 10.00 Obvestila (še 
11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 
18.00 in 19.05). 10.15 Mali 
oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.05 GOSPODARSKI IZZIV (Moj-
ca Zemljarič). 11.30 POROČILA. 
12.00 SREDI DNEVA: 12.40 Na-
povednik tedenskih dogodkov. 
13.10 Šport. 14.15 Melodija dne-
va. 13.45 Aktualno v Podravju. 
16.30 Mala štajerska kronika. 
17.30 POROČILA. 18.00 ODDAJA 
O KULTURI (Majda Fridl). 19.10 
Z glasbo v ponedeljkov večer. 
19.50 Z naših odrov (Davorin Ju-
kič)20.00 VEČERNI PROGRAM. 
24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM 
(Radio Ptuj).
TOREK, 30. julij:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA. 
5.15. NA DANAŠNJI DAN. 5.30 
NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 8.30, 
10.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
19.00 in 22.00. 6.45 Kakšen 
dan se nam obeta. 7.45 ROJSTNI 
DNEVI. 08.00 Varnost na Ptu-
ju. 10.00 Obvestila (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 
19.05). 10.15 Mali oglasi (še 
10.45, 17.15 in 17.45). 11.00 

ZDRAVNIŠKI NASVETI (Marija Slo-
dnjak).11.30 POROČILA. 12.00 
SREDI DNEVA. 13.10 Šport. 
13.45 Aktualno v Podravju. 14.15 
Melodija dneva. 15.10 Utrip Po-
dravja. 17.30 POROČILA. 18.00 
Sredi življenja. 19.10 Z glasbo v 
torkov večer. 19.50 Z naših od-
rov (Davorin Jukič) 20.00 Odda-
ja o slovenski zabavni glasbi (z 
Elo). 22.10 Glasba za lahko noč. 
24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM 
(Radio Ptuj).
SREDA, 31. julij:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, 
do 9.00. 5.15 NA DANAŠNJI 
DAN. 5.30 NOVICE (še ob 6.30, 
7.30, 8.30, 10.30, 13.30, 14.30, 
15.30, 19.00 in 22.00). 6.45 
Horoskop. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 
8.00 Varnost na Ptuju. 09.00 
Pomagajmo si. 10.00 Obvestila 
(še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 
18.00 in 19.05). 10.15 Mali oglasi 
(še 10.45, 17.15 in 17.45). 11.30 
POROČILA. 12.00. Sredi dneva: 
Slovenija in Evropska unija. 13.10 
Šport. 13.45 Aktualno v Podrav-
ju. 14.15 Melodija dneva. 15.10 
Utrip Podravja. 17.30 POROČILA. 

18.00 Vrtičkarije z Mišo Pušenjak 
in Karolino Putarek. 19.10 Z glas-
bo v sredin večer 19.50 Z naših 
odrov (Davorin Jukič)20.00 Večer 
na Radiu Ptuj: Modne čvekarije 
(ponovitev) in Pogovor ob kavi (po-
novitev). 24.00 SKUPNI NOČNI 
PROGRAM (Radio Ptuj).
ČETRTEK, 1. avgust:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.15 Na današnji dan. 5.30 
NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 8.30, 
10.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
19.00 in 22.00). 6.45 Horoskop. 
7.10. Gost Štajerske budilke. 7.45 
ROJSTNI DNEVI. 8.00 Varnost na 
Ptuju. 10.00 Obvestila (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 
19.05). 10.15 Mali oglasi (še ob 
10.45, 17.15 in 17.45). 11.00 
Modne čvekarije z Barbaro Cenčič 
Krajnc. 11.30 POROČILA. 12.00. 
Sredi dneva. 12.15 Komentar 
tedna. 13.10 ŠPORT. 13.45 Aktu-
alno v Podravju. 14.15 Melodija 
dneva. 17.30 POROČILA. 18.00 
Glasba in zanimivosti. 19.10 Z 
glasbo v četrtkov večer: Te doma-
če viže (ponovitev) 19.50 Z naših 
odrov (Davorin Jukič). 20.00 OR-

FEJČEK. 24.00 Skupni nočni pro-
gram (Radio Univox).
PETEK, 2. avgust:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA do 
9.00. 5.15. Na današnji dan. 5.30 
NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 8.30, 
10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 
15.30, 16.30, 19.00 in 22.00). 
6.45 Horoskop. 7.45 ROJSTNI 
DNEVI. 8.00 Odprti telefon. 9.15. 
Kmetijski nasvet. 9.40 Astročvek 
(s Tadejem Šinkom). 10.00 Ob-
vestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 
Mali oglasi (še ob 10.45, 17.15 in 
17.45). 11.05 Minute za rekrea-
cijo. 12.00 Sredi dneva: Napove-
dnik kulturnih in drugih prireditev. 
13.10 Šport. 13.45 Aktualno v 
Podravju. 14.15 Melodija tedna. 
18.00 PREGLED TEDNA. 19.10 
Z glasbo v petkov večer. 19.50 
Z naših odrov (Davorin Jukič). 
20.00 Z glasbo do srca (Marjan 
Nahberger). 24.00 Skupni nočni 
program. (Radio Univox).

Oddaja Sredi življenja z no-
vinarko Marijo Slodnjak. Vsak 
zadnji torek med 18. in 19. 
uro.

Popaziti boste morali na svoje mi-
sli. Spodbudno bo, da bodo pozi-
tivne. Pričakovati je teden, ko se 
bodo zadeve dogajale iz ozadja. 
Fizična energija vam bo nihala. 
Po drugi strani bo to priložnost, 
da boste raziskovali svet duhov-
nosti in ezoterike. Osrečil vas bo 
prijateljev nasvet. 

V vaše življenje bodo prišli ljudje, 
ki vas bodo osrečili. Odgovorno se 
boste lotili svojih nalog in obve-
znosti. Od sebe boste oddajali neko 
magnetično energijo. Naklonjena 
vam bo oseba nasprotnega spola. 
Narediti bo treba analizo in ugo-
toviti, kdo vašo pomoč resnično 
potrebuje in kdo ne.

Znali si boste polepšati zadnje ju-
lijske dni. Čeprav bodo pred vami 
mnoge delovne obveznosti, bo to 
tudi čas za zabavo in zabavno 
življenje. Obstajala bo povečana 
možnost, da dobite navdih. Kori-
stne učinke bo imel tudi pogovor. 
Blesteli boste tako v službi kot v 
ljubezni. 

Pričakovati bo, da se bodo zadeve 
obrnile v vašo korist. Jasno bo, da 
boste na delovnem mestu prejeli 
pohvalo in priznanje. Označevala 
vas bo posebna spontanost. Tako 
boste svojim nalogam in obve-
znostim v celoti kos. Ljubezen bo 
prinesla paleto izzivov in preiz-
kušenj.

Mesečina bo vir navdiha. Jasno 
bo, da se vam odpirajo nove poti 
in številne priložnosti. Pomembno 
bo, da boste znali ločiti slabo od 
dobrega. Srčni izvoljenec vam bo 
v pomoč. Na delovnem mestu bo 
čas preizkušenj. Hočete, ali nočete 
– morali boste ugrizniti v jabolko 
odločitve.

Obiskala vas bo vila kreativnosti. 
Življenje vam bo ponudilo mnogo 
možnosti za uspeh in srečo. Odgo-
vorno se boste soočili z obveznost-
mi. Na vse boste znali pogledati 
s svetle plati. Prosti čas bo prilo-
žnost za raziskovanje in odkriva-
nje drugačnosti. Drugi ljudje bodo 
vaše ogledalo.

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)
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Rīga, glavno in največje me-

sto v Latviji, z več kot 600.000 

prebivalci, predstavlja kar 

tretjino celotne populacije, je 

mesto, za katerega bi lahko re-

kla, da nikoli ne počiva. Vsako-

dnevno pričaka turiste, da se 

jim razkaže v vsej svoji lepoti 

(staro mestno jedro spada na 

Unescov seznam svetovne 

kulturne dediščine), ko jih 

popelje med številnimi uliči-

cami in trgi. Najpomembnejši 

simbol mesta je mogočen spo-

menik (Rīgas Centrāltirgus), 

posvečen vojakom, padlim 

med latvijsko vojno za neod-

visnost. Šteje za pomemben 

simbol svobode in suvereno-

sti države, pogosto pa služi 

kot osrednja točka javnih zbi-

ranj in uradnih slovestnosti. 

To je idealno zbirno mesto za 

prišleke, ki se še ne znajdemo 

najbolje, saj se lahko z njego-

vo pomočjo orientiramo ali 

se celo tukaj dogovarjamo za 

srečanja s prijatelji.

Ker bo mesto naslednje leto 

Evropska prestolnica kulture, 

se zdi, da se priprave začenja-

jo že sedaj. Domačini si od 

tega naziva obetajo veliko, saj 

se bo najverjetneje povečal 

pritok turistov, zato pridno 

Piše: Mateja Toplak � Dobrodošli v Latviji (3.)

Mestni utrip
Na začetku ga nisem čutila. Mesto mi je sicer bilo všeč, a delovalo je nekoliko hladno. 
Verjetno sem morala le spoznati prave ljudi, da mi ga razkažejo. Čeprav sem ga skupaj z 
novimi latvijskimi prijatelji prehodila po dolgem in počez, še vseeno ne morem reči, da 
sem ga spoznala do potankosti, saj se v mestnem jedru še vedno ne znajdem najbolje.

Foto: Mateja Toplak

Najpomembnejši simbol mesta, posvečen vojakom, padlim med 
latvijsko vojno za neodvisnost

Foto: Mateja Toplak

Ulični glasbeniki vsakodnevno poskrbijo za prijeten in glasbeno obarvan dan.

Iz sveta

Foto: Mateja Toplak

Ker bo naslednje leto Rīga Evropska prestolnica kulture, domači-
ni že pridno obnavljajo hostle, gostišča in pube (tudi za zapušče-
ne mucke).

Foto: Mateja Toplak

Na mestni tržnici je mogoče 
kupiti zelenjavo, ki zgleda ve-
liko bolj zdrava kot zelenjava v 
supermarketu.

da tople vode naslednjih šti-

rinajst dni ne bo, a ker je bila 

vsebina seveda v latovščini, ga 

nisem razumela, zato je bilo 

današnje jutro zelo zanimivo 

(predvsem, ker sem si morala 

umiti dolge lase).

Šolske počitnice trajajo tu-

kaj kar polne tri mesece, zato 

je v mestu veliko mladine, in 

ker tudi večina turistov obišče 

mesto ravno v poletnem času, 

je na ulicah resnično pisana 

druščina ljudi. Zraven latvij-

skega jezika lahko zaslišiš tudi 

ruščino, angleščino, srbščino, 

nemščino …, kar da mestu po-

seben multinacionalen pečat. 

Tako se je po naključju tudi 

zgodilo, da sem se znašla na 

večerji skupaj s Špancem, 

Madžarko, Rusinjo, Nemcem, 

dvema Indijcema in nekaj 

domačini. Prinesli smo hra-

no in začeli kuhati. Čeprav se 

pred tem nismo poznali, smo 

se zelo hitro ujeli, saj smo vsi 

del iste zgodbe. Zgodbe o ži-

vljenju v tuji državi. Zgodbe o 

tem, kako je morda včasih tež-

ko, ko pogrešamo domače, po 

drugi strani pa je preživljanje 

dela življenja v tujini izjemno 

zanimiva in izzivov polna iz-

kušnja.

Vsi smo se strinjali, da so 

Latvijci narod, ki je zelo po-

nosen na svojo domovino. Ne 

samo, da ogromno ljudi nosi 

zapestnice v barvah države, za 

večje praznike pred vsako hišo 

plapola tudi latvijska zastava. 

Zanimivo je, da je to zahteva 

države, zato ljudje, ki ne obe-

sijo zastave na svoje domove, 

plačajo kazen. Ko sem izvede-

la za to, sem se zamislila, saj 

sama doma slovenske zastave 

niti nimam. Kakšna narodna 

zavest pa je to?

Mestu dajejo življenje in 

vsebino tudi ulični glasbeniki, 

ki vsakodnevno poskrbijo za 

prijeten in glasbeno obarvan 

dan. Vsakodnevni vrvež je 

moč zaslediti tudi na največji 

tržnici v Latviji (Rīgas Centrāl-

tirgus), kjer ženice poskušajo 

prodati vse mogoče. So sicer 

prijazne (večina jih ne govo-

ri angleško), vendar se jih da 

zelo hitro razjeziti, samo za 

izstavitev računa jih je treba 

prositi. Z njimi ni dobro če-

šenj zobati – preverjeno. 

Moji novi znanci so mi dali 

tudi veliko nasvetov, kje izbra-

ti najboljšo zelenjavo, mleko 

in jajca, saj sem imela zani-

mivo izkušnjo z jajci iz super-

marketa. Osem od desetih jajc 

je imelo kar po dva rumenja-

ka, zato me skrbi, da jajca iz 

supermarketa le niso dovolj 

dobra. Ali pa so morda takšna 

jajca le latvijska specialiteta?

Večerjo smo zaključili z obi-

skom puba, v katerem se ob 

sredah ljudje zabavajo ob zvo-

kih tradicionalne glasbe. Tako 

smo se s skupnimi močmi na-

učili tudi teh veščin. Moram 

priznati, da je nočno življenje 

v prestolnici zelo zanimivo, 

veliko bolj od nočnega življe-

nja pri nas. Tukaj je bučno 

praktično vsak večer. Lahko 

povem, da mesto tudi ponoči 

ne »zaspi«, saj ostane dovolj 

svetlobe za prijeten, pozen 

(ali če sem iskrena zgodnji) 

sprehod do doma.

Nadaljevanje prihodnjič

obnavljajo hostle, gostišča in 

pube. Tudi sama bi v teh dneh 

najraje prespala v katerem iz-

med hostlov, saj sem trenutno 

brez tople vode, hladna prha 

pa mi že pošteno preseda. 

Pred dnevi sem v svoj zdelan 

ruski nabiralnik sicer dobila 

obvestilo, kjer je najbrž pisa-

lo, da potekajo resna dela in 

Petek, 26. julij
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Prireditvenik 

Kandidat za župana mesta New York, demokrat Anthony Weiner je 
v torek priznal, da se je neprimerno vedel na svetovnem spletu in 
družbenih medijih tudi po letu 2011, ko je zaradi tovrstnega obna-
šanja moral odstopiti s položaja zveznega kongresnika.
Demokrati so z njim izgubili ognjevitega borca za liberalno agendo. Weiner 
se je letos vrnil na politični oder z najavo kandidature za newyorškega žu-
pana. Zelo hitro se je začel pomikati v anketah proti vrhu in prejšnji teden 
je že prevzel vodstvo. Volivci so mu bili pripravljeni odpustiti stare grehe, 
vendar pa nova razkritja pomenijo, da je njegova politična kariera sedaj 
spet za nekaj časa ali za vedno končana.
Opravljiva spletna stran »TheDirty.com« je objavila nove sporne fotografije 
in še bolj sporne komunikacije Weinerja z 22-letnim dekletom, ki jo je vabil 
v posteljo v Chicagu.
Weiner je po tem razkritju sicer dejal, da ostaja v tekmi za župana. (sta)

Kandidat za newyorškega župana 
priznal nove nespodobnosti
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RAČUNOVODSTVO za s. p., 
d. o. o. in društva. Valerija Mer-
nik, s. p., Štuki 23, 2250 Ptuj. 
Tel. 031 873 769.

w w w. t e d n i k . s iw w w . t e d n i k . s i

ROLETARSTVO ARNUŠ, PVC-
okna, vrata, senčila, komarni-
ki, garažna vrata. Ivan Arnuš, 
s. p., Mariborska cesta 27 b, 
2250 Ptuj, 02 788 54 17, 041 
390 576, fax 02 788 54 18, 
www.roletarstvo-arnus.si, info@
roletarstvo.arnus.si.

POLAGANJE TLAKOVCA – iz-
kopi, priprava terena, prevozi 
gramoza, prevozi in razkladanje 
z dvigalom, izvedba kanalizacij-
skih priključkov. Janez Ploj, s. p., 
Dornava 79 a, Dornava. Tel. 02 
755 27 40, GSM 041 612 929.

IZPOSOJA IN IZDELAVA bir-
manskih, obhajilnih, poročnih 
ter svečanih oblek ... Šiviljstvo 
Ne-ja, Senešci 2a. Velika Ne-
delja. Gsm: 031 258 704 www.
brunaricenadstreski.com

Mali oglasi

Uspešno in trajno nad nezaže-
lene dlačice, pigmentne in žilne 
nepravilnosti z ELOS tehnologi-
jo. Milumed, d. o. o. Tel. 02 745 
01 43, www.milumed.si.

Brezplačni odvoz odpadne ele-
ktričnein elektronske opreme ter
odkup odpadnih računalniških 
komponent. Gsm 040 22 88 
22, www.ekologo.si.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi, pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska 
dela. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, telefon 041 226 204.

OKNA, rolete, žaluzije, komar-
niki, ugodne cene. Janez Belec, 
s. p., Trnovska vas 50, tel. 041 
884 841; janez.belec@gmail.
com.

UGODNO: vse iz inoxa, ogra-
je – deli, okovja za kabine, 
cevi, vijaki, dimniki, litoželezni 
kamini, gorilniki na pelete. Ra-
mainoks, d. o. o., Kopališka 3, 
Kidričevo, tel. 02 780 99 26, 
www.ramainox.si.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – to-
pol, jelšo, brezo, lipo ... Opravi 
pa tudi sečnjo in spravilo lesa. 
Nudi žagan les, letve, morale, 
obloge in drva za kurjavo. Tel. 
041 403 713.

STORITVE

PREMOG, zelo ugodno, z dostavo. Pro-
dam tudi pelete in gramoz sekanec. Tel. 
041 279 187. Vladimir Pernek, s. p., 
Sedlašek 91, Podlehnik.

PVC-OKNA in vrata, fasade ter izved-
ba predelnih sten, spuščenih stropov in 
izdelava mansardnih stanovanj – ugo-
dno. Sandi Cvetko, s. p., Lešnica 52, 
Ormož, telefon 041 250 933.

IZVAJAMO adaptacije, inštalacije, vse 
vrste zaključnih gradbenih storitev v po-
slovnih in stanovanjskih objektih. Voh, 
d. o. o., Muretinci 65 a, 2272 Gorišni-
ca, telefon 041 457 037.

KUPIM traktor IMT, Zetor, Ursus ali po-
dobno in vso kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 041 923 197.

PRODAM bukova drva, razcepljena, 
dolžine 1 meter, 50, 33 in 25 cm, in vi-
soko kakovostne pelete, brezplačna do-
stava, ugodna cena. Telefon 051 667 
170.

PRODAM drva v hlodih, kamionska do-
stava. Tel. 041 767 760.

PRIKOLICO Tehnostoj ZDK 1400, dvo-
osno, 14 t, kosilnico BCS, puhalnik, le-
seni objekt 16 x 8 m, prodam. Tel. 02 
582 14 01.

KUPIM bikce simentalce. Tel. 041 875 
779. 

KUPIM jalovo kravo ali telico. Tel. 041 
263 537.

SEME mnogocvetne ljuljke prodam, pri-
merno za ozelenitev. Tel. 041 368 437.

PRODAM bukova drva z razrezom na 
25 in 33 cm ter pelete s certifi katom o 
gorljivosti, možnost dostave. Tel. 041 
723 957.

PRODAM odojke in prašiča, težkega 
okrog 160 kg. Tel. 041 519 410, Stojn-
ci.

KUPIM traktor Ferguson. Deutez, Zetor, 
Ursos, Univerzal ali drugo. Tel. 041 680 
684.

PRODAM pujske v teži 25–30 kg, po 
ceni 2,60 €/kg. Možnost dostave, tel. 
041 670 766, Ptuj.

PRODAM bukova drva v paleti. Tel. 031 
839 764.

PRODAM svinjske polovice iz lastne 
reje, po naročilu. Tel. 041 212 408.

PRODAM slive. Stanko Lenart, Vintarov-
ci 4, Destrnik. Tel. 753 31 01.

NEPREMIČNINE

PRODAM komunalno urejeno gradbe-
no parcelo na Ptuju. Tel. 041 642 195.

PRODAM enosobno stanovanje v Bistrici 
ob Dravi ali menjam za manjšo hišo ali 
vikend. Tel. 031 669 145.

PRODAM gradben parcelo pri Svetem 
Tomažu. Tel. 041267 530.

PRODAM stanovanje v velikosti 56 m2 v 
centru Juršincev. Tel. 041 267 530.

PRODAM vikend in 30 arov zemlje v 
okolici Tibolcev. Tel. 070 851 759.

V NAJEM oddam ulični trgovski lokal, 
na Trstenjakovi ulici 5 a, v izmeri 37 
m2. Informacije na telefon 040 741 
406.

VRSTNE HIŠE Skorba, novogradnja, po-
letna akcija –10 %. Tel. 041 646 662.

MOTORNA VOZILA

PRODAM vectro confort 1,8, letnik 
2003. Cena po dogovoru. Tel. 031 658 
744.

RAZNO

KUPIM starine: pohištvo, slike, bogece, 
ure, steklo, lonce, razglednice, gašper-
je in drobnarije. Plačam takoj. Telefon 
041 897 675.

PRODAM harmonike Hohner 96-, 80- 
in 40-basno, primerne za glasbeno 
šolo. Tel. 761 43 21.

Sobota ob 21.00, nedelja ob 10.00: Podelitev diplom v 
Elektro in računalniški šoli; Parzival – mednarodni simpozij 
pripovedovanja; Festival ustvarjalnosti za otroke in odra-
sle; Priprave na 11. Festival sodobne umetnosti Art Stays; 
Igralni kotiček v mladinskem oddelku Knjižnice Ivana Po-
trča Ptuj; S kolesi v preteklost s kolesarsko sekcijo Večno mladi Šentjur; Dokumentarni 
fi lm Tri leta do luka; Novosti iz sveta elektronike z revijo Monitor; Svet osvajajo pametni 
telefoni,televizorji in fotoaparati; Balkan jazz v MuziKafeju na Ptuju; Koncert Pozdrav 
poletju 2. del; Z glasbo v poletni večer.

KMETIJSTVO
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SPOMIN

Pavel Potočnik
MESTNI VRH 105

Bliža se dan in minilo bo leto, 
26.  7.  2012, ko si nas brez slovesa 
zapustil in odšel.
Zahvaljujem se vsem, ki prižigate sveče in prinašate cvetje. 
Še enkrat lepa hvala.

Žena

Zemlji, ki me je rodila,
dajte moj umrli prah,
ona bodi mi gomila,
njen odeva naj me mah. (S. Gregorčič)

ZAHVALA
Svojo življenjsko pot je v 93. letu skle-
nila naša mama, babica in prababica

Alojzija Repič
IZ TRŽCA 17
Zahvaljujemo se sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki so našo mamo pospremili na njeni zadnji poti, 
darovali cvetje, sveče in za svete maše, za izražena ustna 
in pisna sožalja. Hvala aktivu kmečkih žena občine Videm, 
govornici Nežki in govorniku g. Šegulu, pogrebnemu pod-
jetju Mir, pevcem, godbeniku in g. patru Jožetu za opra-
vljen pogrebni obred in molitev ter obiske na domu.
Hvala Mariji Kukovec in družini Pulko - Bedenik za vso 
pomoč v zadnjem času maminega življenja.
Hvala vam.

Hčerka in sin z družinama, vnuki Zvonko, Aleksandra 
in Romana z družinama

Ko bolečina je prevelika,
se tudi solza posuši,
le srce nemo kliče,
zakaj vaju med nami več ni.

SPOMIN

Miran in Stanko 
Vincek
IZ BUKOVCEV 37 A

Hvala vsem, ki postojite ob njuni 
gomili in poklonite lepo misel ali cvet.
Neizmerno vaju pogrešamo.

Vsi njuni

Odšel si mnogo prerano
s knjigo življenja nedokončano,
solza, žalost, bolečina
te zbudila ni,
a ostala je tišina, ki močo boli.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, 
brata, strica in svaka

Jožeta Justina
S POBREŽJA 33

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri-
jateljem in znancem, ki ste ga pospremili na zadnji poti, 
darovali cvetje, sveče, za sv. maše in nam izrazili besede 
sožalja.
Še posebej se zahvaljujemo patrom za molitev in za spo-
štljiv pogrebni obred, pogrebnemu podjetju Mir, d.  o.  o., 
za opravljene storitve, podjetju Boxmark, podjetju Talum 
Kidričevo in ge. Hedviki Pulko za poslovilne besede.
Vsem še enkrat iskrena hvala.

Njegovi najdražji

Kje si, ljuba naša mama,
kje je mili tvoj obraz,
kje so tvoje pridne roke,
ki skrbele so za nas.

ZAHVALA
6. julija nas je v 83. letu za vedno 
zapustila naša draga mama, babica, 
prababica in sestra

Ana Zelenik
IZ SPUHLJE 138
varovanka Doma v Muretincih

Pogrebna slovesnost je bila 11. julija na ptujskem pokopa-
lišču.
Ob tej priložnosti se iskreno zahvaljujemo za izrečena soža-
lja vsem sorodnikom, znancem in sosedom, za podarjeno 
cvetje, sveče in sv. maše, govornici za lepe besede, pevcem 
za ubrano petje, g. župniku za opravljen obred, podjetju 
Javne službe za korektno opravljeno storitev.
Hvala vam!

Vsi njeni najdražji

Ko tvoje zaželimo si bližine,
gremo tja na kraj tišine.
Tam srce se tiho joče,
saj verjeti noče, da te med nami ni.

SPOMIN
26. julija je minilo leto žalosti, odkar 
si nas zapustila, draga žena, mama, 
babica in tašča

Barbara Šibila
IZ SEL
Ostali so spomini in tiha bolečina. Hvala vsem, ki se v 
mislih spominjate nanjo in ji prižigate svečke.

Vsi tvoji najdražji

Prazen je dom,
ker ni več tvojega nasmeha.
Ostaja le spomin tvojih pridnih rok.

SPOMIN
24. julija je minilo 10 let žalosti, odkar 
nas je zapustil dragi mož in oče

Stanko Bezjak
IZ CVETKOVCEV 58

Pogrešamo te.

Tvoji najdražji

Spomini so kot iskre,
ki pod pepelom tlijo,
a ko jih razgrneš – znova zažarijo.

SPOMIN
Danes, 26. 7. 2013, mineva 15 let, 
odkar nas je zapustil naš oče, mož, 
dedek in pradedek

Stanko Voda
IZ GRAJENE 43
Hvala vsem, ki mu prižigate svečke in se z lepo mislijo spo-
mnite nanj.

Sin Milan z družino, hčerka Danica z družino 
in žena Alojzija

V SLOVO

dolgoletnemu ravnatelju

Antonu Horvatu

Kolektiv Glasbene šole Karola Pahorja Ptuj

Človek živi to svoje življenje in se trudi,
da kdaj doreče misel, stavek, svoj kredo, 
svojo besedo,
včasih mu uspe, včasih pa ne ...
  (T. Pavček)

ZAHVALA

Vsem, ki ste spoštovali, imeli radi in počastili našo drago

Marijo Bračič
IZ TRŽCA 50 A

in se nam pridružili v naši žalosti – ISKRENA HVALA.

Z bolečino v srcu njeni najdražji

V SPOMIN

Mineva 36 in 20 let, odkar sta odšla 
v večnost

Martin in Ana 
Fürst
IZ KICARJA

Hvala vsem, ki ustavite korak ob 
grobu in se z lepo mislijo spominjate 
njunih dobrih del.

Domači

Ljubil si življenje,
ljubil si svoj dom,
a tiho, brez slovesa,
odšel si v večni dom.
V grobu mirno spiš,
v domu mojem je praznina
in v srcu mojem bolečina.

SPOMIN
26. julija so minila štiri leta, odkar si nas zapustil, dragi 
mož, oče, deda in pradeda

Alojz Brunčič
IZ TRNOVSKEGA VRHA 30

Hvala vsem, ki ste ga ohranili v srcu z lepo mislijo in mu 
prižgete svečko.

Žalujoča: žena Trezika in tvoji najdražji



„Umori in samomori v 

družinskem krogu, ki so v 

zadnjem času sorazmerno 

dokaj pogosti predvsem v 

vzhodnem, nerazvitem delu 

Slovenije, kažejo na dejstvo, 

da se posledice ekonomske 

krize kažejo tudi na tem po-

dročju. V razvitih delih Slove-

nije (osrednji in zahodni del) 

je takih tragičnih dogodkov 

bistveno manj. Seveda so ta-

kšni tragični dogodki v dru-

žinskem krogu možni tudi v 

letih gospodarskega razcveta, 

saj so neustrezni odnosi med 

ljudmi, spori zaradi premože-

nja, razne socialne in osebne 

stiske vedno prisotni in tudi 

reševanje le-teh na tako gro-

zovite in radikalne načine.

Ločiti je treba na splošno 

umore in umore ob samomo-

rih, saj je samomorilno vede-

nje dalj časa delujoč psiholo-

ški proces, ki privede do pri-

pravljenosti na samomor. Do 

le-tega pride ob sprožilnem 

momentu (osebna, socialna, 

ekonomska, zdravstvena sti-

ska ipd.). Noben možen spro-

žilni dejavnik pa ne privede 

do samomora, če te pripra-

vljenosti ni v človeku.“

Ko se zgodijo umori 
in podobna nasilna 
dejanja, je pogosto 
slišati, da bi se 
marsikatero 
tovrstno dejanje dalo 
preprečiti. 

„Ne verjamem, da lahko 

vnaprej predvidimo, kdo bo 

moril in kdaj, vedno pa lahko 

slutimo, da se to lahko zgodi, 

če je v neki družini pogosto 

nasilje in, kar je značilno za 

naše kraje,če so ljudje odvisni 

od alkohola, če se ne znajo 

dogovoriti glede delitve pre-

moženja, če se jim godi huda 

krivica … A to so vse situacije, 

kjer nihče nima pravice sku-

šati vplivati, če ljudje tega ne 

želijo sami. Seveda pa je pri 

tistih, ki so že ubijali, tudi ver-

jetnost, da bodo to še storili, 

večja, toda tudi zakonodaja 

ne predvideva varovalnih 

mehanizmov pred takšnimi 

posamezniki.“

Vsako nasilno dejanje 
opozarja na krizo 
vrednot, posamezniki 
si vse pogosteje 
jemljejo pravico, ki je 
nimajo.

„Kriza vrednot in moralna 

kriza, nedelovanje tistih orga-

nov, ki bi po pričakovanju lju-

di morali trdno stati na strani 

pravice, hude krivice, ki se do-

gajajo, vse to privede to tega, 

da si posamezniki vzamejo 

pravico v svoje roke in tudi 

sebe varajo z mislijo, da so 

storili prav. Žal pri nas media-

cija ni način reševanja sporov 

ter stisk posameznikov. V taki 

družbeno-ekonomski krizi, 

kot je pri nas, je takih dogod-

kov vseeno več, kot bi jih bilo 

drugače.“
MG

»V ponedeljek, 22. julija, 

okrog 23. ure sta se v stano-

vanjski hiši v Hermancih za-

radi loputanja z vrati najprej 

sprla in nato še stepla 24-le-

tni pastorek in njegov 35-le-

tni očim. Med prerivanjem 

je pastorek z mize pograbil 

škarje in z njimi v predel srca 

večkrat zabodel očima. Ta 

je na kraju umrl. Policisti so 

osumljenemu na kraju od-

vzeli prostost in ga pridržali. 

Ogled kraja kaznivega dejanja 

so opravili kriminalisti Sek-

torja kriminalistične policije 

Policijske uprave (PU) Mari-

bor. Na kraju dejanja sta sicer 

bila dežurna preiskovalna 

sodnica Okrožnega sodišča 

na Ptuju in dežurni državni 

tožilec iz Okrožnega državne-

ga tožilstva na Ptuju, vendar 

je preiskovalna sodnica ogled 

prepustila delavcem policije. 

Osumljenca pred tem deja-

njem policija ni nikoli obrav-

navala. Kriminalisti ga bodo 

ovadili zaradi suma storitve 

kaznivega dejanja uboja, za 

kar je zagrožena kazen zapo-

ra od pet do petnajst let,« je 

dan po tragičnem dogodku 

v poročilu zapisal Miran Šadl, 

predstavnik za odnose z jav-

nostmi PU Maribor.

35-letnega Boštjana Habja-

niča, ki je v ponedeljek na 

kruti način izgubil življenje, 

so sokrajani poznali kot pri-

dnega in marljivega človeka. 

Zaposlen je bil v podjetju Ma-

koter v Ljutomeru. Domačijo, 

na kateri je živel s partnerico 

in njenim sinom, je podedo-

val od svoje 92-letne babice, 

ki je prav tako živela z njimi.

Boštjan je bil 
priden človek

»Ne moremo reči, da bi bilo 

kdaj pri tej hiši kaj narobe. 

Boštjan in Irena sta oba ho-

dila v službo, obdelovala sta 

tudi nekaj zemlje. Ko smo se 

srečali, smo se pozdravili in 

izmenjali nekaj besed. To pa 

je bilo tudi vse, kar smo imeli 

stika,« so povedali krajani v 

soseščini. »V ponedeljek je bil 

Boštjan na njivi do večera, do 

teme,« smo slišali od krajanov. 

Da je bilo res tako, smo zasle-

dili tudi na spletnem družab-

nem omrežju, kjer je Boštjan 

še v ponedeljek popoldan 

objavil fotografije o delu na 

njivi. Na traktorski prikolici 

je imel naložene bale slame. 

Sodeč po objavljeni fotografi-

ji na profilu so želi v soboto. 

Ponosen je bil tudi na lepo 

urejen vrt, ki je bil ob hiši. Na 

spletnem portalu je objavil 

fotografijo, ob njej pa zapisal: 

»Moja pa ima lepo urejen vrt! 

Vse čisto v nulo! Pridna.« Da 

je bil marljiv človek, pričajo 

tudi objavljene fotografije, 

ko je spravljal drva, obnavljal 

stanovanje in podobno. Žal 

pa je tragična usoda njegovo 

mlado življenje vzela pri 35 

letih. To pa je že tudi tretja 

tragedija v Habjaničevi druži-

ni. Leta 1995 se je med vožnjo 

z mopedom smrtno ponesre-

čil Boštjanov oče. Takrat je bil 

star 45 let. V prometni nesre-

či z motorjem je pred leti ži-

vljenje izgubil tudi Boštjanov 

mlajši brat.

Kaj je tistega usodnega ve-

čera šinilo skozi glavo 24-le-

tnemu mladeniču, si težko 

predstavljamo. Govori se, da 

naj bi imel duševne motnje, 

oziroma kot so povedali v 

soseščini, naj bi »jemal neka-

kšna zdravila«. V sredo so po-

licisti osumljenega kaznivega 

dejanja uboja privedli pred 

preiskovalnega sodnika, ki je 

zanj odredil nadaljnji pripor.
MZ

Hermanci � Tragično ugasnilo življenje 35-letnega Boštjana

S škarjami očima zabodel v srce
Družinskim tragedijam v našem okolju ni videti konca. V tem tednu so nas policisti obvestili o uboju v naselju Hermanci v 
občini Ormož. 24-letni pastorek Daouda Saadaoui je s škarjami v srce zabodel svojega očima Boštjana Habjaniča. Reševal-
ce je na pomoč poklicala Boštjanova 44-letna partnerica in Daoudova mama, Irena Saadaoui. Vendar Boštjanu več ni bilo 
pomoči. Umrl je na kraju tragedije. 

Danes bo sončno in vroče. 
Le v gorskem svetu popoldne 
ni izključena kakšna kratko-
trajna nevihta. Najnižje jutra-
nje temperature bodo od 13 do 
20, najvišje dnevne od 30 do 
35 stopinj C.

Obeti
V soboto in nedeljo bo sonč-

no, vročina se bo še stopnjeva-
la. Verjetnost popoldanskih ne-
viht bo zelo majhna. Začel bo 
pihati jugozahodni veter.

V sosednjih pokrajinah bo 
večinoma sončno in vroče, 
predvsem danes popoldne 
bodo na območju Alp še nasta-
jale nevihte.

Opozorilo
Predvsem na Primorskem 

je velika nevarnost požarov v 
naravi.

Napoved vremena za Slovenijo

Ptuj � Z mag. Šinkom o umorih in samomorih

Umori so, žal, tudi posledica krize
V zadnjem času se je povečalo število umorov in umorov, povezanih s samomori. Vsi so zgodili predvsem v 
ožjem družinskem krogu. Kaj jih je sprožilo in koliko so povezani s hudo gospodarsko in ekonomsko krizo, 
smo vprašali Bojana Šinka, specialista klinične psihologije in psihoterapevta.

Foto: MZ

Hiša, v kateri se je v ponedeljek zvečer zgodila družinska tragedija.

Vabljeni.

... osvezitev
v pomaranci

Kakšne osebnosti so morilci
„Zgolj umore zagrešijo običajno ljudje, ki so osebnostno 

moteni, seveda ob motivih finančnega in premoženjskega 
značaja ali pa zaradi neurejenih medosebnih odnosov v dru-
žinskem krogu. Storilce umorov lahko na splošno označimo 
kot disocialno osebnostno motene z izrazito agresivnostno 
komponento. So sebični, nezmožni čustvenih odzivov, brez-
obzirni, drzni, neustrašni in vedno radi tvegajo. Seveda pa 
lahko mori tudi nekdo, ki ima določeno psihotično duševno 
motnjo, ali nekdo, ki ubije nekoga zaradi samoobrambe ali v 
afektu, ko vidi, da mu nekdo nekaj jemlje, kar mu je močno 
pri srcu,« je povedal Bojan Šinko.
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